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ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΗΜΕΡΙΔΑΣ ΠΡΑΞΕΩΝ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ 17-4-2005

Κώστας  Γκορτσος–  Καλή  σας  μέρα  και  σας  ευχαριστούμε  για  την 
παρουσία  σας  στην  σημερινή  μας  ημερίδα.  Ιδιαίτερα  θα  θέλαμε  να 
ευχαριστήσουμε τον κύριο Λυκούργο Φράγκο, Πρόεδρο του ΔΗΝΑΚΕΑ 
που μας  παραχώρησε  την αίθουσα για να κάνουμε την σημερινή μας 
ημερίδα. Όπως γνωρίζετε όλοι σας, η σημερινή μας ημερίδα έχει ως θέμα 
τις πράξεις εφαρμογής. Επειδή για τον πολύ κόσμο δεν είναι κατανοητό 
τι  είναι  πράξεις  εφαρμογής,  θα μου επιτρέψετε εν είδη  προλόγου να 
αναφερθώ πολύ σύντομα στην πολεοδομική ιστορία της  περιοχής μας 
και την οικιστική  της ανάπτυξη, ώστε να μπορέσουμε να καταλάβουμε 
το μέγεθος και την σημασία του υπό συζήτηση θέματος. 

Δύο  είναι  οι  χρονικές  περίοδοι  που  καθορίζουν  αποφασιστικά  την 
οικιστική  πραγματικότητα  της  περιοχής  μας.  Η πρώτη  περίοδος  είναι 
αυτή που πολύ χονδρικά ξεκινάει στα μέσα της δεκαετίας του ’50 μέχρι 
το  1983.  Η  πρώτη  περίοδος  χαρακτηρίζεται  από  την  αξιοποίηση  της 
ατομικής  ιδιοκτησίας,  σε  περιοχές  εκτός  σχεδίου  και  σε  πώληση 
οικοπέδων σε μικροϊδιοκτήτες, είναι ο πλέον διαδεδομένος τρόπος. Αυτό 
δυστυχώς γίνεται χωρίς να προϋπάρχει στοιχειώδης τεχνική υποδομή και 
πολεοδομικός  σχεδιασμός,  οι  κατατμήσεις  συνδέονται  συνήθως  με 
ταυτόχρονη αλλαγή της αρχικής χρήσης του εδάφους ή με κοπτική και 
αλλαγή  κατοικίας.  Από  την  επιδίωξη  των  αρχικών  ιδιοκτητών  να 
πουλήσουν  την  γη  σε  οικόπεδα  για  ταχεία  πραγμάτωση  της 
γεωπροσόδου,  χωρίς  πρόβλεψη  για  κοινόχρηστους  χώρους,  με 
ταυτόχρονη  διάνοιξη  συνήθως  στενών  δρόμων  για  την  απόκτηση 
προσόδου  σε  περισσότερα  οικόπεδα.  Επίσης  χαρακτηρίζεται  από  την 
έλλειψη ενδιαφέροντος για θεσμοθετημένες ήδη από την δεκαετία του 
’20,  εναλλακτικών  μορφών  αξιοποίησης  της  ιδιοκτησίας,  που 
προϋπόθεταν  όμως  σημαντική  παραχώρηση  σημαντικού  μέρους  της 
έκτασης  για  κοινόχρηστους  χώρους.  Η  οικοπεδοποίηση  της  περιοχής, 
έτσι όπως έγινε, με πολύ μικρής επιφάνειας οικόπεδα και η αστική της 
σύνδεση με το πολεοδομικό συγκρότημα της Αθήνας, διαμορφώθηκε και 
ταυτόχρονα  προσαρμόστηκε  στη  συγκεκριμένη  ζήτηση,  σε 
προσδιορισμένη κοινωνική ομάδα πληθυσμού, αυτού των χαμηλών και 
μεσαίων τάξεων. 

Οικιστική ανάπτυξη. 

Η οικιστική  ανάπτυξη της  περιοχής,  γίνεται  για να ικανοποιήσει  την 
περίοδο αυτή αποκλειστικά ανάγκες παραθερισμού και αναψυχής, είναι 
ξεκάθαρο.  Η  οικοδομική  δραστηριότητα  χαρακτηρίζεται  από  την 
αυθαίρετη  δόμηση  η  οποία  αποτελεί  και  την  κυρίαρχη  διαδικασία 
παραγωγής  παραθεριστικών  κατοικιών,  περιορισμένη  αξιοποίηση  των 
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δυνατοτήτων  της  εκτός  σχεδίου  δόμησης,  κυρίως  το  μέτωπο  των 
κεντρικών  λεωφόρων,  κι  από  απουσία  παραγωγής  κατοικίας 
επιχειρηματικού τύπου. Η αυθαίρετη δόμηση λοιπόν, σε συνδυασμό με 
τις διαδοχικές νομιμοποιήσεις που σκοπό είχαν αποκλειστικά και μόνο, 
την πολιτική αλλά και οικονομική εκμετάλλευση του φαινομένου κι όχι 
την πραγματική του  αντιμετώπιση, είχαν σαν αποτέλεσμα όχι μόνο την 
σταδιακή  υποβάθμιση  του  περιβάλλοντος,  αλλά  την  συντήρηση  και 
εδραίωση  της  περί  αυθαιρέτου  νοοτροπίας,  που  δεν  περιορίστηκε 
δυστυχώς μόνο στην παραγωγή κατοικίας. 

Κοινωνικά χαρακτηριστικά της περιόδου. 

Η  περιοχή  στερείται  των  χαρακτηριστικών  της  ομοιογενούς  και 
συμπαγούς  κοινότητας,  δηλαδή  της  κοινωνικής  εκείνης  ομάδας  που 
αναπτύσσει  δεσμούς,  ενδιαφέρεται  και  νοιάζεται  για  τον  τόπο της.  Η 
τοπική αυτοδιοίκηση δεν μπορεί και δεν θέλει να εμποδίσει τα πράγματα, 
εκμεταλλευόμενη  τελικά  και  αυτή  με  την  σειρά  της  αυτό  τον 
προβληματικό τρόπο κτιστικής ανάπτυξης. 

Η δεύτερη περίοδος ξεκινάει από το 1983 και μετά.  Αυτή η περίοδος 
ξεκινάει  με  βασικές  θεσμικές  αλλαγές  που  αφορούν  γενικότερα  τον 
πολεοδομικό σχεδιασμό. Με βάση τον Νόμο 1337 του ’83 αρχίζει μια 
εκτεταμένη κίνηση απόκτησης πολεοδομικών σχεδίων από όλους τους 
οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης της χώρας με το όνομα «Επιχείρηση 
Πολεοδομικής  Ανασυγκρότησης»  που  σε  συνδυασμό  με  ένα  δεύτερο 
Προεδρικό διάταγμα που αφορά την πολεοδόμηση περιοχών δεύτερης 
κατοικίας, η περιοχή μας εντάσσει στο σχέδιο 14 πολεοδομικές ενότητες. 
Η  ένταξη  αυτών  στο  σχέδιο  γίνεται  με  τις  πολεοδομικές  μελέτες  κι 
ολοκληρώνονται με την πράξη εφαρμογής. 

Η πολεοδομική μελέτη περιλαμβάνει ένα πρώτο επίπεδο που αφορά αυτό 
την θεωρητική πλευρά του σχεδιασμού,  που καθορίζει την γενικότερη 
χρήση  της  περιοχής  μας  που  είναι  αυτός  της  δεύτερης  κατοικίας.  Το 
δεύτερο επίπεδο, ερχόμαστε σε πιο μικρή κλίμακα αυτή του οικοδομικού 
τετραγώνου, στο οποίο καθορίζονται κι εκεί συγκεκριμένες χρήσεις και 
σε  αυτό  το  ίδιο  επίπεδο  έχουμε  και  τα  υποστηρικτικά  εργαλεία  του 
σχεδιασμού, που είναι οι όροι δόμησης και οι περιορισμοί που βάζει. Το 
τρίτο στάδιο είναι των πράξεων εφαρμογής, οι οποίες πλέον δημιουργούν 
τις τελικές ιδιοκτησίες και προσδιορίζουν τις υποχρεώσεις των εισφορών 
γης  και  χρήματος.  Από  τα  παραπάνω  εύκολα  μπορούμε  να 
συμπεράνουμε ότι  για μια πόλη, ενδιαφέρον για την πολεοδομική της 
οργάνωση και την κτιστική της ανάπτυξη, έχει πολεοδομική μελέτη, που 
τελικά  καθορίζει  κι  επηρεάζει  την  εξέλιξη  της.  Σε  αυτό  λοιπόν  το 
επίπεδο οι τοπικές κοινωνίες και κυρίως η τοπική αυτοδιοίκηση και στο 
πλαίσιο  των  αποκεντρωμένων  αρμοδιοτήτων  μπορεί  να  συμβάλει 
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καθοριστικά ώστε να πετύχει  ένα πολύ καλό σχεδιασμό για την πόλη 
μας,  πέρα  από  τις  γενικές  προδιαγραφές  και  περιορισμούς  που 
επιβάλλονται σε μια μελέτη. 

Για την πόλη μας ο πολεοδομικός σχεδιασμός δυστυχώς, προσδιορίζεται 
σε  μεγάλο  βαθμό  από  τα  προβλήματα  της  πρώτης  περιόδου  από  την 
διαμορφωμένη  πραγματικότητα  των  πολύ  μικρών  ιδιοκτησιών,  της 
προβληματικής δομοτομίας, των αυθαιρέτων κτισμάτων και την έλλειψη 
των υποδομών. Έχουμε έρθει  εδώ σήμερα εξαιτίας της καθυστέρησης 
της κύρωσης των πράξεων εφαρμογής. Αποτέλεσμα του οποίου είναι, να 
μη γνωρίζει ο κάθε ιδιοκτήτης τα πραγματικά όρια της ιδιοκτησίας του 
και  τι  εισφορές  οφείλει.  Εάν  είχαμε  λύσει  αυτό  το  πρόβλημα  θα 
μπορούσαμε να ασχοληθούμε με τον σχεδιασμό  που ισχύει στην περιοχή 
μας. Να δούμε αν ανταποκρίνεται στις σημερινές και αυριανές ανάγκες 
που δημιουργεί η μεγάλη πληθυσμιακή και οικιστική ανάπτυξη. 

Η καθυστέρηση όμως των πράξεων εφαρμογής, έχει κι άλλες συνέπειες 
στις οποίες φαντάζομαι θα αναφερθούν οι κύριοι ομιλητές. Εγώ το μόνο 
που  έχω  να  επισημάνω  είναι  ότι  τελικά  με  τέτοιες  συμπεριφορές,  ο 
πολίτης  γίνεται  ανενεργός  και  δύσπιστος,  η  τοπική  αυτοδιοίκηση 
αναξιόπιστη  στο  να  διαχειριστεί  τα  σοβαρά  πολεοδομικά  ζητήματα. 
Αποτέλεσμα  όλων  αυτών  είναι  η  περιοχή  μας  να  εξακολουθεί  να 
παραμένει στο θέμα της υποβάθμισης. 

Σας  ευχαριστώ.  [...]  θα  σας  μιλήσει  τώρα ο  Πρόεδρος  του  Συλλόγου 
Μηχανικών, κύριος Γιώργος Γκινοσάτης (?).

Γιώργος   Γκινοσάτης –  Θα  ήθελα  καταρχάς  να  ευχαριστήσω  τους 
εκπροσώπους της τοπικής αυτοδιοίκησης, των κομμάτων, των δημοτικών 
παρατάξεων, των τοπικών συλλόγων, του Τύπου και γενικώς όλους τους 
επισήμους  που  τιμούν  με  την  παρουσία  τους  την  σημερινή  μας 
εκδήλωση. Ιδιαίτερα όμως θέλω να σταθώ, στους απλούς πολίτες τους 
συνδημότες μας, που με την συγκλονιστική τους παρουσία δείχνουν την 
αποφασιστικότητά τους και την διάθεσή τους να βοηθήσουν ενεργά ώστε 
να  λυθεί  το  πρόβλημα  της  κύρωσης  των  πράξεων  εφαρμογής,  που 
αποτελεί  την απαραίτητη  προϋπόθεση για  την ανάπτυξη  της  όμορφης 
πόλης  μας.  Ας  δούμε  λοιπόν  πως  προέκυψε  η  αναγκαιότητα  της 
σημερινής μας ημερίδας. 

Το 1987 εντάχθηκαν στο σχέδιο οι πρώτες πολεοδομικές ενότητες, η 3 η 
4 και η 5. Μέχρι το 1991 εντάχθηκαν στο σχέδιο άλλες 12 πολεοδομικές 
ενότητες.  Και  το  1987  ολοκληρώθηκε  η  ένταξη,  με  την  ένταξη  στο 
σχέδιο  της  12ης πολεοδομικής  ενότητας.  Η πρώτη σύμβαση ανάθεσης 
μελέτης πράξης εφαρμογής, υπογράφτηκε τον Γενάρη του 1988 από τον 
τότε  κοινοτάρχη,  αείμνηστο  Χρήστο  Σερέτη  κι  αφορούσε  της  3η 
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πολεοδομική  ενότητα.  Με  αρχικό  προϋπολογισθέν  ποσόν  13,5 
εκατομμύρια  δραχμές  τότε.  Το  1991  υπογράφεται  η  πρώτη 
συμπληρωματική  σύμβαση,  παραπάνω  σύμβασης,  για  την  4η 

πολεοδομική ενότητα υπογράφεται το 1988 η αρχική σύμβαση, ύψους 8 
εκατομμυρίων  300  χιλιάδων  δραχμών  και  το  1994  η  πρώτη 
συμπληρωματική ύψους 30 εκατομμυρίων δραχμών. Αυτά ήταν τα ποσά 
εκείνης της εποχής. Και στις 2 πολεοδομικές ενότητες, όπως γνωρίζουμε 
όλοι μας,  μέχρι σήμερα δεν έχει κυρωθεί η πράξης εφαρμογής.  1988-
2005.  Κανείς  δεν  μπορεί  να  αμφισβητήσει  ότι  η  πόλη  μας  έχει  ένα 
αρνητικό  πανελλήνιο  ρεκόρ.  Για  τις  υπόλοιπες  11  πολεοδομικές 
ενότητες,  συμπεριλαμβανομένης και της 12ης που σημειωτέον δεν είχε 
ενταχθεί ακόμη στο σχέδιο, υπογράφεται σύμβαση τον Ιούλιο του 1996 
ύψους 660 εκατομμυρίων δραχμών με συνολικό χρόνο παράδοσης 19 
μήνες.  Δεκαεννιά  μήνες  το  1996,  11  πολεοδομικές  ενότητες.  Στις  11 
αυτές  πολεοδομικές  ενότητες,  πέρα  από  κάποιες  μικρές  εργασίες 
αποτύπωσης που έχουνε γίνει στην πολεοδομική 1, δεν έχει γίνει σχεδόν 
τίποτα. 

Στο  μεταξύ  είχαμε  Α,  Β,  Γ  κοινωνικό  πλαίσιο  και  πάμε  για  το  Δ 
κοινωνικό  πλαίσιο.  Για  την  πόλη  μας  δεν  εξασφαλίστηκε  ούτε  ένα 
Κονδύλη, δε μιλάω μόνο για τις πράξεις εφαρμογής, μιλάω γενικώς για 
έργα  υποδομής  και  ανάπτυξης  της  πόλης.  Για  να  εξασφαλίσει  κανείς 
χρηματοδότηση  από  τα  κοινοτικά  προγράμματα  θα  πρέπει  να  έχουν 
ωριμάσει  τα  έργα,  που  σημαίνει  να  έχουν  γίνει  οι  μελέτες  και  να 
πληρούνται  οι  προϋποθέσεις  ένταξής  τους  στα  χρηματοδοτικά 
προγράμματα. Με άλλα λόγια, όταν άλλοι Δήμοι στη χώρα μας έπαιρναν 
χρήματα  από Ευρωπαϊκά και Εθνικά προγράμματα για έργα υποδομής, 
είχαν  κυρώσει  πράξεις  εφαρμογής  και  μπορούσαν  να  παρουσιάσουν 
μελέτες για έργα υποδομής, ύδρευση, αποχέτευση, οδοποιία κτλ και να 
ζητήσουν την χρηματοδότησή τους. 

Βεβαίως θα αναρωτηθεί κανείς, και που κυρώθηκε η πράξη εφαρμογής 
στην  5η πολεοδομική  ενότητα  από  το  1997,  άλλαξε  τίποτα?  Τίποτα 
σχεδόν δεν άλλαξε. Εκτός από το να αλλάξουμε χρήση σε ένα τμήμα 
πλατείας  για  να  εξασφαλιστεί  χώρος  σχολείου,  πρέπει  να  κάνουμε 
σχολεία, όλοι γνωρίζουμε ότι έχουμε έλλειψη από σχολεία, αλλά πρέπει 
να τα κάνουμε εκεί που προβλέπεται να γίνει σχολείο και η καθυστέρηση 
της  κύρωσης  των  πράξεων  εφαρμογής  σε  άλλες  περιοχές,  είχε  και 
αποτέλεσμα να μην μπορούμε να κάνουμε σχολεία και να αλλάζουμε την 
χρήση πλατειών ή άλλων κοινοχρήστων χώρων. Επιπλέον οι εισφορές σε 
χρήμα  που  εισπράχθηκαν  από  τους  ιδιοκτήτες  οικοπέδων  στην  5η 

πολεοδομική ενότητα, από το 1997 μέχρι σήμερα και που είναι αρκετές 
εκατοντάδες  εκατομμύρια,  από  την  μια  έχασαν  μέρος  της  αξίας  τους 
μετά την παράληψη 8 χρόνων κι από την άλλη ακόμα και σήμερα δεν 
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έχει διατεθεί ούτε δραχμή για τη σύνταξη μελετών και την κατασκευή 
έργων  υποδομής  στην  περιοχή.  Απλός  μετακινούνται  χρήματα  από 
κωδικό σε κωδικό και από ότι φημολογείται έχουνε διατεθεί για άλλους 
σκοπούς παρ’ ότι αποκλειστικά πρέπει να διατεθούνε για έργα υποδομής 
στην  περιοχή.  Είναι  περιττό  να  αναφέρουμε  επίσης,  τέλος  για  την  5η 

γειτονιά, ότι τα επικείμενα δεν έχουν ακόμη αποζημιωθεί. 

Προεκλογικά και προς τιμή τους, οι περισσότεροι αν όχι όλοι, εγώ θα 
έλεγα  όλοι  οι  συνδυασμοί,  είχαν  υποσχεθεί  ότι  θα  δώσουν 
προτεραιότητα στην χρηματοδότηση των πράξεων εφαρμογής, αφού το 
θεωρούσαν και σωστά το θεωρούσαν,  ως το βασικότερο έργο για την 
ανάπτυξη της πόλης μας. Στο ταμείο του Δήμου υπήρχαν από το 1997 
περίπου 50 εκατομμύρια δραχμές που είχε διαθέσει το ΥΠΕΧΩΔΕ για 
την χρηματοδότηση των πράξεων εφαρμογής. Φτάσαμε τον Ιούλιο του 
2004 για να διατεθεί ποσόν 220 χιλιάδων ευρώ, περίπου 75 εκατομμύρια 
δραχμές  για  τις  πράξεις  εφαρμογής,  με  την  επανενεργοποίηση  της 
αρχικής σύμβασης χωρίς επικαιροποίησή της όμως με τα νέα δεδομένα, 
χωρίς  κανένα  χρονοδιάγραμμα  οριστικής  παράδοσης  εργασιών  ανά 
πολεοδομική ενότητα, χωρίς να αναφερθεί ρητά ότι οι εργασίες φιλέτο, 
όπως τριγωνισμός και πολυγωνομετρία δεν θα πληρωθούν για το σύνολο 
της πόλης αλλά θα επιβαρύνονται σε κάθε πολεοδομική ενότητα που θα 
παραδίδεται  από  τον  μελετητή,  όπως  πρότεινε  ο  σύλλογός  μας  κι 
αποδέχτηκαν  μελετητές  και  Δήμαρχος  κατά  την  διάρκεια  της 
συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου που επικαιροποίησε την παλιά 
σύμβαση. 

Είναι απορίας άξιον επίσης γιατί στο αποφαντικό αυτής της απόφασης, 
αναφέρεται απλώς ότι ο Πρόεδρος του Συλλόγου Μηχανικών, εξέθεσε 
τις απόψεις του και δεν αναφέρεται η συγκεκριμένη συμφωνία. Για να 
ξεδιαλύνουμε  τα  πράγματα  πάνω  σε  αυτό,  αύριο  το  πρωί  μπορεί  ο 
ανάδοχος να παραδώσει τον τριγωνισμό, είναι μια πολύ ειδική εργασία 
πράγματι,  όλων  των  πολεοδομικών  ενοτήτων  και  να  ζητήσει  250 
εκατομμύρια δραχμές ίσως και παραπάνω. Πως θα πληρωθεί? Πως θα 
συνεχίσει  απλήρωτος  τις  υπόλοιπες  εργασίες  για  να  κυρωθούν  οι 
πράξεις?  Πόσο  θα  χρειαστεί  να  περιμένουμε  ακόμα  ώστε  να 
ολοκληρωθεί η πράξη έστω και σε μια από τις ανατεθήσες πολεοδομικές 
ενότητες? Ο χρόνος παράδοσης που συμφωνήθηκε για τις πολεοδομικές 
ενότητες 1,2 και 6 ήταν 8 μήνες. Σήμερα έχουν περάσει 10 μήνες από 
την σχετική απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου και η μόνη εργασία 
που γίνεται είναι η συλλογή δηλώσεων ιδιοκτησίας. Ο κύριος Δήμαρχος 
πριν το τέλος του 2004 έστειλε χαρτί σε όλους τους δημότες δηλώνοντας 
ότι μέχρι τέλος του έτους θα είχαν κυρωθεί οι πράξεις στην 3η και στην 
4η πολεοδομική  ενότητα.  Οι  περισσότεροι  ιδιοκτήτες  κλήθηκαν  να 
καταθέσουν  δηλώσεις  ιδιοκτησίας  που  πολλές  από  αυτές  είχαν  ήδη 
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κατατεθεί  στον  Δήμο,  ξεκινώντας  από  το  1997-96  όταν  είχε  γίνει  η 
πρώτη  εκκίνηση  για  τις  11  πολεοδομικές  ενότητες.  Γιατί  δεν 
διαβιβάστηκαν  αυτές  στον  ανάδοχο  και  ζητάμε  από  όλους  τους 
συνδημότες μας δηλώσεις ιδιοκτησίας που και κόστος έχουνε αλλά και 
χρειάζεται  πάρα  πολύς  χρόνος  να  βρούνε  τα  δικαιολογητικά  γιατί  το 
υποθηκοφυλακείο όπως ξέρουμε όλοι κι ειδικά εμείς οι μηχανικοί έχει 
μπλοκάρει και δίνει τα χαρτιά μετά από δύο ίσως και τρεις μήνες. Εκτός 
αυτού,  έχουν  αρχίσει  και  συγκεντρώνουν  δηλώσεις  κι  από  άλλες 
πολεοδομικές  ενότητες,  δηλαδή  για  να  συγκεντρώνουμε  δηλώσεις 
σημαίνει  ότι  έχει  γίνει   η  έναρξη  εργασιών  στις  άλλες  πολεοδομικές 
ενότητες. 

Όμως  αν  δεν  κάνω  λάθος,  και  νομίζω  ότι  δεν  κάνω,  το  δημοτικό 
συμβούλιο  δεν  έχει  πάρει  απόφαση  για  να  ξεκινήσουν  οι  υπόλοιπες 
πολεοδομικές ενότητες. Έχει πάρει απόφαση να ξεκινήσουν οι 1,2 και η 
6.  Πιθανός  σε  αυτό  το  σημείο  να  κάνω  λάθος.  Σε  σύντομο  χρονικό 
διάστημα  θα  ολοκληρωθεί  το  κτηματολόγιο.  Έπρεπε  να το  έχουμε  κι 
αυτό υπ’ όψη μας και να διαπραγματευτούμε με την μελετητική εταιρεία 
που ανέλαβε τις πράξεις εφαρμογής για 11 πολεοδομικές ενότητες,  το 
ενδεχόμενο  να  ελαττωθεί  σημαντικά  το  κόστος  των  δηλώσεων 
ιδιοκτησίας επειδή θα υπήρχαν τα στοιχεία έτοιμα από το κτηματολόγιο. 

Πριν  από  3  περίπου  μήνες  επίσης,  αποφασίσθηκε  από  το  Δημοτικό 
Συμβούλιο η είσπραξη προκαταβολής της εισφοράς σε χρήμα, από τις 
πολεοδομικές  ενότητες  τις  οποίες  δεν  έχουν  πληρωθεί  οι  πράξεις 
εφαρμογής κι έχουν απλώς ενταχθεί στο σχέδιο. Εμείς υποστηρίξαμε στο 
Δημοτικό Συμβούλιο ότι αν κι έχουμε επιφυλάξεις για το σύννομο της 
απόφασης,  αν  πραγματικά  υπάρχει  τέτοια  νόμιμη  δυνατότητα  την 
υποστηρίζουμε.  Που  βρισκόμαστε  όμως  σήμερα?  Θα  εισπραχθούν 
προκαταβολές?  Θα  διατεθούν  τα  χρήματα  για  αυτό  τον  σκοπό?  Ή 
πρόκειται για μια ακόμη απόφαση η οποία έμεινε στα χαρτιά... διαδίδεται 
ευρέως στην πόλη μας, πολλά χρόνια τώρα, ότι δεν υπάρχουν χρήματα. 
Ας κάνουμε όμως έναν απλό πολλαπλασιασμό,  πολύ απλό. Αν επί 18 
χρόνια  η  εκάστοτε  δημοτική  αρχή  εξασφάλιζε  κατά  μέσο  όρο  50 
εκατομμύρια  δραχμές  ανά  έτος,  οι  πράξεις  θα  είχαν  τελειώσει.  Είναι 
αδιανόητο να ισχυριστεί κάποιος ότι δεν μπορούσαν να διατεθούν αυτά 
τα  χρήματα  με  ετήσιους  προϋπολογισμούς  εξόδων  δις.  Εξάλλου  η 
ανάδοχος  εταιρία  ΑΧΟΝ  ΑΕ  προκειμένου  να  εξασφαλίσει  την 
επικαιροποίηση της ανάθεσης δήλωσε με ανοιχτή επιστολή της ότι θα 
χρηματοδοτήσει μέρος των μελετών. Ας μην επαναληφθούν λοιπόν τα 
λάθη  του  παρελθόντος.  Όταν  παραδείγματος  χάρη  για  ένα  διαθέσιμο 
ποσό για πράξη εφαρμογής, 130 εκατομμύρια δραχμές έγινε αγώνας να 
αλλάξει κονδύλι και να διατεθεί για κάτι άλλο. Δε λέω τι άλλο, δεν θέλω 
να ρίξω προσωπικές ευθύνες σε κανέναν, αλλά αν είχε διατεθεί αυτό το 
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κονδύλι τότε θα είχαν διατεθεί σε τουλάχιστον δύο γειτονιές κι από τα 
χρήματα  που  θα  παίρναμε  μόνο  από  την  εισφορά  σε  χρήμα  θα 
μπορούσαμε  να  έχουμε  αγοράσει  δεκαπλάσιο  αριθμό  από  αυτόν  που 
αγοράστηκε. Να δούμε όμως που μας έχει οδηγήσει η μη διάθεση των 
απαραιτήτων  κονδυλίων  για  την  κύρωση  των  πράξεων  εφαρμογής. 
Πρώτον  κινδυνεύουμε  να  χάσουμε  τους  κοινόχρηστους  χώρους,  διότι 
έχουν δικαίωμα οι ιδιοκτήτες των οικοπέδων που προορίζονται από το 
σχέδιο  πόλης  για  πλατείες  και  γενικά  για  κοινόχρηστους  χώρους,  να 
προσφύγουν στα δικαστήρια και να τους αποχαρακτηρίσουν αφού έχει 
παρέλθει  δεκαετία.  Εμείς  οι  μηχανικοί  γνωρίζουμε  ότι  με  μεγάλη 
δυσκολία  συγκρατούμε  κάποιους  από  αυτούς  να  μην  το  κάνουν. 
Δεύτερον,  ένας  σημαντικός  αριθμός  οικοπέδων  δεν  μπορεί  να 
οικοδομηθεί ή να κατατμηθεί, είτε γιατί δεν είναι άρτια, είτε γιατί είναι 
απαραίτητη η τακτοποίησή τους, είτε γιατί από την εισφορά σε γη που 
οφείλουν  πρέπει  να  δημιουργηθούν  νέα  οικόπεδα.  Τρίτον,  πολλοί 
ιδιοκτήτες δεν μπορούν να πάρουν τα νέα οικόπεδα σε αντικατάσταση 
των  οικοπέδων  τους  που  τα  ανοικοδόμησε  το  σχέδιο  πόλης,  για  να 
δημιουργήσει  πλατείες  ή  να  διαπλατύνει  δρόμους.  Στην  ουσία  η 
περιουσία τους είναι δεσμευμένη επί 18 χρόνια. Τέταρτον, είναι αδύνατη 
η  διαπλάτυνση  των  δρόμων,  καθώς  και  η  διάνοιξη  νέων  που 
προβλέπονται από το σχέδιο πόλης. Πέμπτον, όσοι χώροι προβλέπονται 
σαν κοινόχρηστοι ή κοινωφελείς,  για την δημιουργία παιδικών χαρών, 
γυμναστηρίων, χώρων άθλησης και λοιπά, δεν μπορούν να αξιοποιηθούν 
και παραμένουν κοινόχρηστοι ή κοινωφελείς μόνο στα χαρτιά. Έκτον, η 
αυθαίρετη  δόμηση  ακμάζει,  αφού  οι  ιδιοκτήτες  που  περίμεναν  18 
ολόκληρα  χρόνια  για  να  χτίσουν  νόμιμα  και  δεν  μπορούν  αυτή  την 
στιγμή,  βρίσκουν  λύσεις  στα  στεγαστικά  τους  προβλήματα 
αυθαιρετώντας. Όχι σε όλες τις περιπτώσεις, σε αυτές που εξήγησα σε 
οικόπεδα που είναι αδύνατη η τακτοποίησή τους, χωρίς να γίνει η πράξη 
εφαρμογής.  Έβδομον,  τα  ποσά  που  θα  κλιθούν  από  τις  εισφορές  σε 
χρήμα θα συντελούσαν στην ουσιαστική μεταμόρφωση της πόλης και 
στην αλματώδη βελτίωση των συνθηκών διαβίωσης των κατοίκων της, 
αφού  θα  δοθεί  η  οικονομική  δυνατότητα  για  την  κατασκευή  των 
απαραιτήτων έργων υποδομής. Κι αφήνουμε τελευταίο το πιο σημαντικό. 
Είναι πλέον αδύνατη η χρηματοδότηση οποιουδήποτε έργου ή μελέτης, 
από Εθνικά ή Ευρωπαϊκά προγράμματα αν δεν έχουν κυρωθεί οι πράξεις 
εφαρμογής. Το έχουμε συναντήσει πολύ συχνά αυτό, μας λένε οι κύριοι 
«ναι ναι, έχετε κάνει πράξη εφαρμογής? Όχι. Ας περάσει ο επόμενος που 
έχει  κάνει.».  ο  σύλλογός  μας  όλα  αυτά  τα  χρόνια  με  έγγραφα  και 
επιστολές προς τις δημοτικές αρχές, τη Νομαρχία Ανατολικής Αττικής, 
σε  συναντήσεις  μαζί  τους  καθώς  και  με  αρθρογραφία  στις  τοπικές 
εφημερίδες, πιέζει συνέχεια για την κύρωση των πράξεων. Πολλές φορές 
αναγκαστήκαμε να παρέμβομε για να διασφαλίσουμε τα συμφέροντα της 
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πόλης. Θα σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα. Ο ανάδοχος 
των 11 πολεοδομικών ενοτήτων, ζήταγε να πληρωθεί και καλά έκανε που 
ζήταγε  να  πληρωθεί.  Όμως  ζήταγε  να  πληρωθεί  για  συγκεκριμένες 
εργασίες  που  ενώ  ισχυριζότανε  ότι  τις  είχε  παραδώσει,  φαινόταν  ότι 
κανείς,  ούτε  η  τεχνική  υπηρεσία  του  Δήμου  ούτε  η  Νομαρχία  είχαν 
παραλάβει.  Κάναμε  συγκεκριμένη  παρέμβαση  και  νομίζουμε  ότι  την 
κάναμε προς το συμφέρον της πόλης και στον κύριο Νομάρχη και στον 
κύριο Φούρλαρη λέγοντας το εξής «ναι να πληρωθεί, αλλά να πληρωθεί 
σαν προκαταβολή ώστε επειδή δεν έχουνε παραδοθεί οι συγκεκριμένες 
μελέτες  και  όταν  παραδοθούν  και  παραληφθούν  επίσημα  τότε  να 
πιστοποιηθούν συγκεκριμένα κονδύλια ώστε να μην εκπέσουμε χωρίς να 
έχει παραδοθεί η εργασία. 

Και τώρα να πω λίγο για τα του οίκου μας. Κυκλοφορεί ευρέως η φήμη, 
όχι ευρέως κυκλοφορεί η φήμη θα έλεγα, ότι οι μηχανικοί δε θέλουν να 
κάνουν  τις  πράξεις  εφαρμογής  γιατί  τα  οικονομάνε  από  τις 
οικοδομησιμότητες. Σας δηλώνω λοιπόν ως Πρόεδρος του Συλλόγου, ότι 
η έκδοση μιας οικοδομησιμότητας που στοιχίζει ας πούμε γύρω στα 1000 
ευρώ, μας στοιχίζει σε χρόνο, χρήμα και απασχόληση πολύ περισσότερο 
από την έκδοση μιας οικοδομικής άδειας, που στοιχίζει κατά μέσο όρο 
6000  ευρώ  στην  περιοχή  μας.  Είναι  αυτονόητο  λοιπόν  ότι  αυτό  το 
καθεστώς επιβαρύνει κι εμάς και τους συνδημότες μας. 

Με  τα  χρήματα  που  έχουν  διατεθεί  μέχρι  σήμερα  για  τις 
οικοδομησιμότητες θα μπορούσαν και δεν είναι υπερβολή αυτό που θα 
σας πω, να έχουν κυρωθεί όλες οι πράξεις εφαρμογής. Λογαριάστε σε 18 
χρόνια πόσες οικοδομησιμότητες έχουνε βγει και δείτε ότι αυτό δεν είναι 
υπερβολή. 

Τελειώνοντας θέλω να αναφερθώ στο γιατί ακριβώς διοργανώσαμε αυτή 
την ημερίδα. Την διοργανώσαμε γιατί θεωρούμε ότι δεν είναι η ώρα να 
επιρρίψουμε  ευθύνες  προσωπικά  σε  κανέναν,  δεν  ανέφερα  κανένα 
όνομα.  Ότι  έγινε  έγινε.  Είναι  ώρα  να  διδαχτούμε  από  τα  λάθη  του 
παρελθόντος,  όμως  να  μην  τα  επαναλάβουμε  και  να  προχωρήσουμε 
μπροστά. 

Σας  καλέσαμε  λοιπόν  εδώ σήμερα  όλους  εσάς  τους  ομιλητές,  για  να 
ενημερώσετε τον λαό της Αρτέμιδος και να συμβάλλετε στην έξοδο από 
το αδιέξοδο μέσα από ένα δημοκρατικό, γόνιμο και λεπτομερή διάλογο, 
λαμβάνοντας υπ’ όψη και τις θέσεις των φορέων της πόλης. Ελπίζουμε 
ότι ο στόχος αυτής της ημερίδας θα επιτευχθεί. 

Εμείς  είμαστε  διατεθειμένοι  να  βοηθήσουμε  από αύριο κιόλας,  όλους 
τους  αρμόδιους  φορείς,  την  δημοτική  αρχή,  τους  επιβλέποντες,  τους 
μελετητές  που  έχουν  πολλά  προβλήματα  (πολλά  προβλήματα  εννοώ 
πληρωμών και τα λοιπά), για να λυθεί το πρόβλημα της κύρωσης των 
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πράξεων εφαρμογής, επειδή όπως είπα και στην αρχή, η λύση του είναι 
απαραίτητη προϋπόθεση για την ανάπτυξη της όμορφης πόλης μας. Σας 
ευχαριστώ! 

Κωστας  Γκόρτσος –  Να  ευχαριστήσουμε  τον  συνάδελφο  κύριο 
Κοινοσάτη και η κυρία Αφροδίτη, η κυρία Μαριέτη θα σας ανακοινώσει 
ποιοι βρίσκονται σήμερα εδώ, ποιοι τιμούν με την παρουσία τους την 
σημερινή μας εκδήλωση και ποιοι θα κάνουνε χαιρετισμό. 

Αφροδίτη Μαργετη – Παρευρίσκεται ο κύριος Γιάννης Γιαννάκης, τέως 
Βουλευτής και νομαρχιακός σύμβουλος του ΠΑΣΟΚ. Ο κύριος Τάσος 
Φράγκος νομαρχιακός σύμβουλος κι ο κύριος Μπάτρης Παναγιώτης. Κι 
ο κύριος Τσιάμης νομαρχιακός σύμβουλος. Από την δημοτική αρχή μας 
τιμούν με την παρουσία τους ο κύριος Γιώργος Κασίμης Δήμαρχος, ο 
Πρόεδρος  του  Δημοτικού  Συμβουλίου  κύριος  Νανόπουλος,  οι 
αντιδήμαρχοι  κύρια  Σούμπαση  και  κύριος  Ανδριάς,  οι  δημοτικοί 
σύμβουλοι κύριος Δάρβης, κυρία Χατζηπαυλή, κύριος Προύτζος, κύριος 
Χασιώτης, κύριος Μαρίνος και κύριος Αναγνωστόπουλος. Και ο κύριος 
Αποστολάκης  αντιδήμαρχος.  [...]  Οι  εκπρόσωποι  των  κομμάτων  οι 
οποίοι  μας  τιμούν  με  την  παρουσία  τους  είναι  της  ΝΔ  ο  κύριος 
Κοσμάτος,  του ΠΑΣΟΚ ο κύριος Κασιμάτης γενικός γραμματέας, του 
ΚΚΕ ο κύριος Κούτρας και του ΣΥΡΙΖΑ ο κύριος Παπαθύμιος. Από τον 
Τύπο  βλέπω  τον  κύριο  Κοντογιώργο,  τον  κύριο  Γαλάνη  [...]  Επίσης 
παρευρίσκονται  πολλοί  εκπρόσωποι  των  τοπικών συλλόγων,  ο  κύριος 
Χειλάκης  Πρόεδρος  του  συλλόγου  ΚΙΑΦΑΣ,  ο  κύριος  Χατζηπαυλής 
Πρόεδρος  του  συλλόγου  Αληκιωτων...  Στη  συνέχεια  θα  γίνονται 
ανακοινώσεις, θα αναγγελθούν και όσοι επίσης συμμετέχουν και τυχόν 
δεν  έχουν  αναγγελθεί  κατά   τη  διάρκεια  της  ημερίδας.  Από  τους 
μελετητές τώρα, βλέπω ότι παρίστανται ο κύριος Τσιβίκης ο οποίος είναι 
εκπρόσωπος της ΔΡΟΜΟΣ ανάδοχος της 3ης πολεοδομικής ενότητας και 
θα  είναι  ο  πρώτος  που  θα  πάρει  τον  λόγο γιατί  μάθαμε  ότι  έχει  μια 
υποχρέωση, από άλλους μελετητές είναι ο κύριος Αναγνωστόπουλος που 
είναι εκπρόσωπος του Πανελλήνιου Συλλόγου Αγρονόμων Τοπογράφων, 
από  την  ΑΧΟΝ  είναι  ο  κύριος  Μενεγάκης  Ηρακλής  και  ο  κύριος 
Πριόβολος  Γεώργιος.  Επίσης  ο  κύριος  Γονζούδης  Σωκράτης  από  την 
ΑΧΟΝ.  Όποιος  θέλει  να  κάνει  παρέμβαση  θα  παρακαλούσαμε  να 
δηλώσει το αίτημά του στην γραμματεία που είναι αριστερά της εισόδου 
στο τέλος, γιατί θα κρατηθούν χρόνοι. [...] 

     Παρέμβαση του τέως Δημάρχου κ. Αναγνωστόπουλου

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ναι  κύριε  Αναγνωστόπουλε.  Να  μιλήσουνε 
πρώτα  οι  μελετητές,  κάποιοι  από  τους  επιβλέποντες  πιθανόν  να 
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παραστούνε και μετά θα μπορέσουμε έχοντας μια συνολική άποψη μετά 
την  εισήγηση να τοποθετηθούμε  όλοι  μας  χωρίς  καμία εξαίρεση.  [...] 
Μισό λεπτό κύριε Αναγνωστόπουλε,  έχουμε καθορίσει  σας παρακαλώ 
ένα συγκεκριμένο πρόγραμμα. Να μιλήσουν πρώτα οι αρμόδιοι και μετά 
θα μιλήσουν όλοι.  Θα παρακαλούσα τον κύριο Τσιβίκη να έρθει  στο 
μικρόφωνο. [...]

Τσιβίκης –  Καλημέρα  σας  και  χρόνια  πολλά.  Λέγομαι  Τσιβίκης  και 
εκπροσωπώ  την  εταιρεία  ΔΡΟΜΟΣ,  η  οποία  είναι  ανάδοχος  της  3ης 

πολεοδομικής  ενότητας.  Η  3η πολεοδομική  ενότητα  έχει  μια  μακρά 
ιστορία και μακρά ταλαιπωρία, η οποία οφείλεται αποκλειστικά και μόνο 
στο ότι καθ’ όλη αυτή την διάρκεια εκπόνησης της μελέτης δεν υπήρξε 
ποτέ  καμιά  σοβαρή  προσπάθεια  για  εξασφάλιση  των  απαραιτήτων 
πιστώσεων για να ολοκληρωθεί  η μελέτη.  Αποτέλεσμα του γεγονότος 
αυτού, ήταν το πάγωμα της μελέτης για μακρά σειρά ετών, μέχρι που 
ανέλαβε  η  νέα  δημοτική  αρχή,  η  οποία  από  την  πρώτη  στιγμή  μας 
δήλωσε ότι θα προσπαθήσει να εξασφαλίσει τις απαιτούμενες πιστώσεις 
προκειμένου  να  ενεργοποιηθεί  να  συνεχιστεί  και  να  ολοκληρωθεί  η 
μελέτη. Αυτό πράγματι και έγινε και [...] εγώ μιλάω με τα αποτελέσματα 
κύριε Αναγνωστόπουλε, κι επί τόσα χρόνια δεν μπορούσαμε να έχουμε 
τις  απαραίτητες  πιστώσεις.  Σας  ενημερώνω ότι  τα  τελευταία  χρήματα 
που  είχαμε  πάρει  ήταν  το  1994,  επί  δημαρχίας  του  κυρίου 
Αναγνωστόπουλου  πράγματι  είχαμε  εισπράξει  έναν  λογαριασμό,  ο 
οποίος νομίζω ήταν κι ο τελευταίος, ο προϋπολογισμός της μελέτης εν το 
μεταξύ είχε ανέβει αρκετά ψηλά, φυσικά ο πρώτος προϋπολογισμός ήταν 
έξω από κάθε πραγματικότητα, ήταν μια απλή προεκτίμηση και θα έλεγα 
ότι αντιπροσώπευε ένα ποσοστό της τάξεως του 20% σε σχέση με τον 
πραγματικό αληθινό  προϋπολογισμό.  Εν πάση περίπτωση,  η  παρούσα 
δημοτική  αρχή  μας  υποσχέθηκε  ότι  θα  εξασφαλίσει  τις  απαιτούμενες 
πιστώσεις, προκειμένου να συνεχίσουμε την μελέτη. 

Πράγματι  όταν  οι  προσπάθειες  του  κυρίου  Δημάρχου  έδειξαν  ότι 
οδηγούμαστε σε κάποιο καλό αποτέλεσμα σ’ ότι αφορά την εξασφάλιση 
της  απαιτούμενης  πίστωσης,  αρχίσαμε  και  πάλι  να  δουλεύουμε, 
ενεργοποιήσαμε και πάλι την μελέτη, βασιζόμενοι βεβαίως (δεν είχαμε 
εισπράξει  εν  το  μεταξύ,  κανένα  καινούργιο  λογαριασμό)  απλά 
βασιστήκαμε  στην  διαβεβαίωση  του  Δημάρχου,  ότι  θα  υπάρχουνε 
πιστώσεις  και  ότι  θα  μπορέσουμε  μετά  την  υποβολή της  μελέτης  να 
πληρωθούμε. 

Πράγματι λοιπόν ξεκινήσαμε, χωρίς να εισπράξουμε ακόμη ούτε δραχμή, 
ξεκινήσαμε,  ολοκληρώσαμε  και  παραδώσαμε  την  3η πολεοδομική 
ενότητα την Μεγάλη εβδομάδα. Η 3η πολεοδομική ενότητα είναι αυτή τη 
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στιγμή ολοκληρωμένη, με ένα πολύ υψηλό βαθμό πληρότητας και είναι 
κατατεθειμένη  ήδη  από  τις  28  Απριλίου  στην  Νομαρχία  Ανατολικής 
Αττικής,  προκειμένου  να  κάνει  τους  απαραίτητους  ελέγχους  και  να 
αποστείλει τα στοιχεία στο Δήμο για ανάρτηση. Και νομίζω σήμερα ο 
κύριος Δήμαρχος θα σας κάνει και μια προαναγγελία της ανάρτησης που 
εποικείτε να αρχίσει εντός των ημερών. 

Θα  πρέπει  να  σας  πω  ότι  αντιμετωπίσαμε  έναν  τεράστιο  όγκο 
προβλημάτων που οφείλονται  στο  γεγονός  ότι  καθυστέρησε  η  μελέτη 
αυτή, πρέπει να ξέρετε ότι η καθυστέρηση μιας μελέτης βλάπτει τους 
πάντες.  Εγώ όμως  επικεντρώνομαι  και  εστιάζω  στα  προβλήματα  που 
δημιουργεί  στον  ίδιο  τον  μελετητή,  γιατί  κατά  την  διάρκεια  της 
εκπόνησης της μελέτης όπως ξέρετε εκδίδονται οικοδομησιμότητες, τις 
οποίες  οικοδομησιμότητες  στη  συνέχεια  ο  μελετητής  πρέπει  να  τις 
συγκεντρώσει και να τις λάβει υπ’ όψη, ώστε να κάνει τις απαραίτητες 
προσαρμογές  στη  τελική  θέση  των  ρυμοτομικών  γραμμών.  Με  τις 
οικοδομησιμότητες  λοιπόν υπήρχε ένα πραγματικά σοβαρό πρόβλημα, 
διότι έπρεπε να μαζέψουμε οικοδομησιμότητες από διάφορες υπηρεσίες, 
από την Νομαρχία, από την πολεοδομία Μαρκόπουλου, από τον Δήμο κι 
από  διάφορες  πηγές  εν  πάση  περίπτωση,  επειδή  πέρασαν  και  πολλά 
χρόνια  δεν  είχαμε  την  ενημέρωση  που  έπρεπε  και  δεν  παίρναμε 
αντίγραφα  αυτών  των  οικοδομησιμοτήτων.  Εν  πάση  περίπτωση 
καταφέραμε και μαζέψαμε έναν μεγάλο αριθμό, επίσης κατά την περίοδο 
αυτή θα πρέπει να σας πω ότι έκανα και διάφορες πράξεις εκ μέρους των 
ιδιοκτητών  αντίθετες  με  τις  ισχύουσες  διατάξεις...  ξέρετε  έρχονται 
διάφοροι  με  διάφορα  μέσα  και  προβαίνουν  σε  κατακερματισμό  των 
ιδιοκτησιών  τους,  προκειμένου  να  πετύχουν  μείωση  της  οφειλόμενης 
προσφοράς σε γη, έγιναν διάφορες τέτοιες πράξεις, εν πάση περίπτωση 
καταφέραμε  κι  επειδή  είχαμε  και  τα  στοιχεία  του  κτηματολογίου  και 
είχαμε  μια  πάρα  πολύ  καλή  πληρότητα  και  πιστεύω  ότι  θα  έχουμε 
ελάχιστες ενστάσεις, σας ενημερώνω ότι η 3η πολεοδομική ενότητα είχε 
αναρτηθεί άλλη μια φορά και είχαμε πολύ λίγες ενστάσεις, αυτό όμως 
δεν σημαίνει τίποτα, περιμένουμε και τώρα πάλι θα αναρτηθεί η πράξη 
εφαρμογής  και  περιμένουμε  τις  ενστάσεις  προκειμένου  να 
προχωρήσουμε στο τελικό στάδιο για να γίνει η κύρωση. Αν πάνε όλα 
καλά με την ανάρτηση πιστεύω ότι μέσα σε ένα χρόνο της τάξης των 2-3 
μηνών  από  την  ημέρα  που  θα  ολοκληρωθεί  η  ανάρτηση  και  με  την 
προϋπόθεση  ότι  θα  έχουμε  τον  αναμενόμενο  αριθμό  ενστάσεων,  θα 
είμαστε σε θέση να κυρώσουμε την πράξη εφαρμογής στην γειτονιά 3. 

Θέλω να επισημάνω κι εγώ ότι, να εξάγω αυτή την πρωτοβουλία, νομίζω 
ότι είναι προς την θετική κατεύθυνση και θεωρώ ότι και η δημοτική αρχή 
καταβάλει  εντατικές  προσπάθειες  για  να  βοηθήσει  προς  αυτή  την 
κατεύθυνση,  είναι  συμφέρον  όλων  των  δημοτών  να  προχωρήσουν  οι 
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πράξεις εφαρμογής με τον ταχύτερο δυνατό τρόπο γιατί αυτό συμφέρει 
σε όλους. Συμφέρει κατ’ αρχή στην πόλη γιατί δεν χάνονται πολύτιμες 
εισφορές  σε  γη,  γιατί  όσο  διαρκεί  μια  μελέτη  μπορεί  να  γίνονται 
διάφορες ενέργειες εκ μέρους των ιδιοκτητών με συνέπεια να μειώνεται 
η εισφορά σε γη, συμφέρει τους ίδιους τους μηχανικούς όπως ανέφερε κι 
ο κύριος Γκινοσάτης προηγουμένως, γιατί αυτό θα ανοίξει την αγορά και 
θα επιτρέψει σε περισσότερους δημότες να εκδίδουν οικοδομικές άδειες 
και  συμφέρει  και  τους  ίδιους  τους  μελετητές  γιατί  οι  μελετητές 
αναλαμβάνουν  αυτές  τις  μελέτες  για  να  τις  τελειώσουν  και  να 
εισπράξουν  την  αμοιβή  τους.  Κάθε  καθυστέρηση  στην  πράξη 
εφαρμογής,  αφενός  αυξάνει  τον  όγκο  της  δουλειάς  τους  λόγο  των 
οικοδομησιμοτήτων και αφετέρου όπως ξέρετε πολύ καλά, όλοι από σας 
κάνετε  κάποια  δουλειά,  σε  κανέναν  δεν  συμφέρει  το  πάγωμα  μιας 
μελέτης,  γιατί  το  κέρδος  του  χάνετε  στον  δρόμο.  Θα  είμαστε  στην 
διάθεσή  σας  εδώ,  εγώ  δυστυχώς  επειδή  έχω  μια  υποχρέωση  δε  θα 
μπορέσω  να  είμαι  μέχρι  το  τέλος,  είναι  όμως  εδώ  η  κυρία  Ηρώ 
Χατζηκύρκου,  εκπρόσωπος  του  γραφείου  μας,  η  οποία  εάν  θέλετε 
κάποια στοιχεία σχετικά με την πράξη εφαρμογής σε αυτή την γειτονιά, 
είναι  στην  διάθεσή  σας  να  σας  δώσει  οποιεσδήποτε  πληροφορίες. 
Ευχαριστώ πολύ!

Κωστας  Γκορτσος –  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Τσιβίκη.  Ο  κύριος 
Δήμαρχος έχει τον λόγο. 

Γιωργος Κασιμης (Δημαρχος) – Θα ήθελα να καλημερίσω, όλους τους 
συνδημότες μου και τους επίσημους καλεσμένους, είτε είναι μελετητές, 
είτε είναι εκπρόσωποι της τοπικής αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου 
βαθμού. Χαιρετίζω τη σημερινή ημερίδα που διοργανώνει ο μοναδικός 
επιστημονικός σύλλογος της πόλης μας. Συνηθίζεται ο προσκεκλημένος 
να λέει ευχαριστώ για την πρόσκληση και τα λοιπά, όμως θα ερχόμουν 
και χωρίς την πρόσκληση γιατί το σημερινό θέμα είναι τέτοιο που θεωρώ 
αυτονόητη  την  παρουσία  του  Δημάρχου,  ο  οποίος  εκπροσωπεί  όλους 
τους δημότες. Το θέμα πράξης εφαρμογής δεν είναι απλά ένα τεχνικό 
θέμα κάποιων ειδικών.  Είναι κοινωνικό θέμα, γιατί αφορά όλους τους 
πολίτες. Αυτό πρέπει να αναδειχθεί από την σημερινή ημερίδα. Αυτό το 
μήνυμα  πρέπει  να  περάσει  στους  πολίτες.  Τα  πλεονεκτήματα  της 
υλοποίησης των πράξεων εφαρμογής σε όλα τα επίπεδα. Με την πράξη 
εφαρμογής αναβαθμίζονται οι περιουσίες των πολιτών, ο Δήμος αποκτά 
περιουσία, παύει η αφαίμαξη του πολίτη με τις οικοδομησιμότητες και 
τις αρτιότητες των οικοπέδων, αποκτά ο Δήμος την δυνατότητα και τις 
άδειες  να  κατασκευάσει  δίκτυα  ύδρευσης,  αποχέτευσης,  δρόμους, 
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πεζοδρόμια,  παιδικές  χαρές,  πλατείες  και  λοιπά.  Αποκτά  ο  Δήμος 
δυνατότητα  χρηματοδότησης  από  διάφορα  Εθνικά  και  κοινοτικά 
προγράμματα. Παίρνοντας στα χέρια μου και διαβάζοντας το πρόγραμμα 
της σημερινής ημερίδας, παρατήρησα μερικά πράγματα που πρέπει να 
επισημάνω.  Ιστορικά  είναι  σωστό  ότι  οι  πράξεις  εφαρμογής,  η 
πρωτοφανής  καθυστέρηση  στην  υλοποίηση  των  πράξεων  εφαρμογής, 
υπήρξε κι είναι γνωστό σε όλους. Ανατέθηκαν σε διάφορα μελετητικά 
γραφεία 14 πολεοδομικές ενότητες το 1988 και το 1996 κι όλα αυτά τα 
χρόνια κυρώθηκε μία μόνο πολεοδομική ενότητα, η 5. Για τις άλλες 13 
δεν είχε γίνει τίποτα. Δεν συμφωνώ όμως με την θέση ότι δεν είναι ώρα 
να επιρρίψουμε ευθύνες.  Οι πολίτες πρέπει να είναι ενημερωμένοι.  Οι 
πολίτες  πρέπει  να  συμμετέχουν  στην  διαδικασία  των  πράξεων 
εφαρμογής.  Η αλήθεια  είναι  η  εξής,  πρώτον,  πολεοδομική  ενότητα  5 
ανατέθηκε  το  1988,  κυρώθηκε  το  1997  με  πολλά  προβλήματα,  40% 
γνωστοί ιδιοκτήτες, καθημερινές διορθωτικές πράξεις που έρχονται στον 
Δήμο  κι  αναγκάζεται  ο  πολίτης  να  προσφεύγει  στην  πολεοδομία  με 
αποτέλεσμα εκατομμύρια ευρώ να ξοδεύονται από τους ιδιοκτήτες για 
την  διόρθωση  της  πράξης  αυτής.  Εισπράχθηκαν  μέχρι  σήμερα  από 
εισφορές  σε  χρήμα  687  χιλιάδες  ευρώ.  Περίπου  240  εκατομμύρια. 
Πληρώθηκαν για διάφορες δραστηριότητες 328.330 ευρώ. Υπόλοιπο στο 
ταμείο  του  Δήμου  358.600  ευρώ.  Σημειωτέον  την  1/1/03  που  εγώ 
ανέλαβα Δήμαρχος, παρέλαβα μηδέν. Αναλυτικά για να μην υπάρχουν 
κάποιες παρεξηγήσεις, από το 1997 έως 31/12/2002 τα έσοδα από την 
πράξη εφαρμογής από την 5η πολεοδομική ενότητα ήταν 542.498 ευρώ. 
Από  1/1/2003  μέχρι  την  Παρασκευή,  προχτές,  εισπράχθηκαν  144.502 
ευρώ,  ξοδεύτηκαν  από  το  1997  έως  31/12/2002  178.427  ευρώ,  σε 
διάφορα  μικροέξοδα,  αποζημιώσεις  ιδιοκτησιών  και  αγορά 
απορριμματοφόρων.  Από 1/1/2003  μέχρι  σήμερα ξοδεύτηκαν  149.903 
ευρώ, τα οποία είναι αποζημιώσεις και μελέτες για την 5η πολεοδομική 
ενότητα. Μπορώ να απαντήσω σε οποιαδήποτε ερώτηση πάνω στην 5 
και πιο αναλυτικά και το τι έχουν κατατεθεί και πόσο έχουν κοστίσει και 
ποιες  μελέτες  έχουν  κατατεθεί,  ποιες  έχουν  απορριφθεί  και  ποιες 
βρίσκονται  σε  διαδικασία.   Κι  επειδή κάποιοι  εδώ θα αναρωτιούνται, 
γιατί  αφέθηκε  κι  αυτό  να  ειπωθεί,  υπάρχουν  στα  ταμεία  του  Δήμου 
επαναλαμβάνω τα χρήματα όμως, όπως γνωρίζετε ο Δήμος, πέρα από την 
είσπραξη σε εισφορά σε χρήμα, πρέπει να αποζημιώνει και ιδιοκτήτες 
ανάλογα. Άρα αυτά τα χρήματα παραμένουν στα ταμεία του Δήμου και 
δίνονται  καθημερινά σε ιδιοκτήτες  και  γι’  αυτό κατέθεσα μελέτες για 
χρηματοδότηση δρόμων, ύδρευσης και κοινόχρηστων χώρων. Δεύτερον, 
πολεοδομική  ενότητα  4,  ανατέθηκε  το  1988  στον  κύριο  Κοζίδη, 
31/12/1988 υπογράφτηκε η σύμβαση, με συμβατική αμοιβή σύμβασης 8 
εκατομμύρια  300  χιλιάδες  δραχμές,  συν  ΦΠΑ.  24/06/1993  πρώτη 
συμπληρωματική,  αναμόρφωση  αρχικής,  σε  30  εκατομμύρια  825 
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χιλιάδες  δραχμές.  18/04/1997  τρίτος  συγκριτικός  με  απόφαση  του 
δημοτικού συμβουλίου σε 38 εκατομμύρια 156 χιλιάδες δραχμές. Έχει 
πληρωθεί όλο το ποσόν. Όμως από το 1997 παρ’ ότι πληρώθηκε δεν έχει 
παραδώσει.  [...]  Σήμερα  βρίσκεται  στο  στάδιο  της  κατάθεσης  στην 
Νομαρχία, είχα την εντύπωση ότι θα ήταν εδώ ο κύριος Κοζίδης σήμερα 
να μας πει περισσότερα. Νούμερο τρία, ΠΕ3 και ο κύριος Τσιβίκης σας 
ανέλυσε αναλυτικά την διαδικασία, θα την επαναλάβω όμως. Ανατέθηκε 
22/01/1988  με  προεκτιμώμενη  αμοιβή  13  εκατομμύρια  500  χιλιάδες 
δραχμές. 28/05/1991 πρώτος συμπληρωματικός με πρόσθετη αμοιβή 14 
εκατομμύρια  184  χιλιάδες  654  δραχμές.  Έβδομος  το  1998,  δεύτερος 
συγκριτικός  που  εγκρίθηκε  από  την  πολεοδομία  όχι  όμως  από  το 
δημοτικό συμβούλιο με πρόσθετη αμοιβή 65 εκατομμύρια 307 χιλιάδες 
δραχμές. Σύνολο δηλαδή 92 εκατομμύρια 992 χιλιάδες 654 δραχμές συν 
ΦΠΑ.  Έχει  πληρωθεί  μέχρι  σήμερα  27  εκατομμύρια  δραχμές, 
27/04/2005 κατατέθηκε στην πολεοδομία η μελέτη όπως εξήγησε κι ο 
κύριος Τσιβίκης, πληρέστατη, 95% γνωστοί ιδιοκτήτες και τα λοιπά αν 
θυμάμαι καλά. Περιμένουμε την έγκριση από την πολεοδομία για την 
ημερομηνία της τελικής ανάρτησης για άμεση κύρωση. Πιστεύω μέσα 
στην βδομάδα να είμαι  σε  θέση να κάνω την δημοσιοποίηση για την 
τελική  ανάρτηση.  Υπάρχουν  από  το  2003  στα  ταμεία  του  Δήμου  50 
εκατομμύρια δραχμές, από το πρόγραμμα του ΕΤΕΡΨΕ, τα οποία είναι 
χαρακτηρισμένα  με  απόφαση  του  δημοτικού  συμβουλίου  για  την  3η 

πολεοδομική ενότητα. Γι’ αυτό είπε ο κύριος Τσιβίκης ότι υπάρχουν τα 
λεφτά,  έχει  διαβεβαίωση  από  τον  Δήμαρχο,  δεν  έχει  μόνο  απλή 
διαβεβαίωση έχει και τα λεφτά στο ταμείο.  Τέταρτον, 11 πολεοδομικές 
ενότητες,  δηλαδή 1, 2, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, η πιο πολύπαθη 
σύμβαση του Δήμου,  έτσι  μπορώ να το  χαρακτηρίσω.  Δεν είναι  ώρα 
πιστεύω να αναφερθώ, αυτή τη στιγμή, γιατί και οι 11 σε ένα μελετητικό 
γραφείο ή αν το γραφείο ξέρει ή δεν ξέρει να κάνει πράξεις εφαρμογής, 
όπως φημολογείται στα καφενεία. Ιστορικά ανατέθηκε στις 31/07/1996 
στο μελετητικό γραφείο ΑΧΟΝ με συμβατική αμοιβή 660 εκατομμύρια 
δραχμές συν ΦΠΑ. 10/09 ούτε 2 μήνες μετά, η πρώτη εντολή πληρωμής 
116 εκατομμύρια 820 χιλιάδες δραχμές, η προκαταβολή που προέβλεπε η 
σύμβαση στο άρθρο 7/4 παράγραφο 1, δεν πληρώθηκε ποτέ, παρά το ότι 
άρχισε τις εργασίες, εγκαταστάθηκε σε γραφεία στην πόλη και τα λοιπά. 
17/07/1998 περίπου 1 χρόνο μετά, επιστολή διαμαρτυρίας της εταιρείας 
προς τον Δήμο, που καταγγέλλει τη μη τήρηση  των υποχρεώσεων του 
Δήμου προς την εταιρεία δηλαδή την αμοιβή της, την προκαταβολή της. 
Δέκατος  του  ’98  εκλογές,  αλλαγή  ηγεσίας  στον  Δήμο,  αναλαμβάνει 
Δήμαρχος ο κύριος Τυράκης και συνεχίζεται η περιπέτεια. 21/01/1999 με 
αριθμό 2 του ’99 με απόφαση του δημοτικού συμβουλίου καταγγέλλεται 
η  σύμβαση  σαν  παράνομη.  Με  αριθμό  53  απόφαση  του  ’99  πάλι, 
απόφαση  του  δημοτικού  συμβουλίου,  προκήρυξη  σύνταξης  πράξεων 
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εφαρμογής στις πολεοδομικές ενότητες 1 και 2. Με αριθμό 64 του ’99 
απόφαση  του  δημοτικού  συμβουλίου  προκήρυξη  σύνταξης  πράξης 
εφαρμογής πολεοδομικών ενοτήτων (η 64 του ’99 ήταν η ΠΕ6, η 104 του 
’99 πολεοδομικές ενότητες 7, 8, 9 και η 140 του ’99 πάλι προκήρυξη για 
σύνταξη  πράξης  εφαρμογής  της  ΠΕ12).  Αυτές  οι  αποφάσεις  δεν 
υλοποιήθηκαν ποτέ.  Εδώ αρχίζουν οι  ενστάσεις.  Οι  διαπραγματεύσεις 
για αποζημιώσεις των μελετητών ή του Δήμου. Οι μεν ζήταγαν από τους 
δε, οι μελετητές ζήταγαν αποζημίωση από τον Δήμο για να λύσουν την 
σύμβαση,  ο  δε  Δήμος  με  έγγραφά του  ζήταγε  αποζημίωση  από  τους 
μελετητές για την καθυστέρηση. Με αριθμό 137 το 2000 απόφαση του 
δημοτικού  συμβουλίου,  ανακαλείται  η  δύο  του  ’99  και 
επανενεργοποιείται η  αρχική σύμβαση του 1996. 02/08/2000 προσφυγή 
της  περιφέρειας  στο  Νομικό  Συμβούλιο  του  Κράτους.  22/11/2000 
απάντηση του Νομικού Συμβούλιου του Κράτους με την 676 του 2000 
ομόφωνη απόφαση κρίνει την αρχική σύμβαση του ’96 νόμιμη, ενεργή, 
δεσμευτική και έγκυρη. Το 2001 ο Δήμος προσφεύγει στον Άρειο Πάγο 
κι εδώ σταματάνε όλα. Από τα παραπάνω μπορεί ο καθένας να εξάγει 
διάφορα συμπεράσματα για τους χειρισμούς. 

Η προσωπική μου εκτίμηση είναι ότι οι 2 προηγούμενοι Δήμαρχοι που 
χειρίστηκαν το θέμα πράξης εφαρμογής δεν ήθελαν την υλοποίηση για 
διάφορους λόγους. Βασικότερος των οποίων πιστεύω ήταν το πολιτικό 
κόστος, όσο κι αν αυτό σας φαίνεται παράξενο. 01/01/2003 αναλαμβάνει 
Δήμαρχος  ο  επιφαινόμενος,  η  νέα  διοίκηση  του  Δήμου  βρίσκεται 
μπροστά  σε  έναν  γόρδιο  δεσμό  όσον  αφορά  τις  πράξεις  εφαρμογής. 
Μετά από αλλεπάλληλες συσκέψεις, με όλα τα μελετητικά γραφεία, την 
τεχνική  υπηρεσία  του  Δήμου  και  την  πολεοδομία,  που  είναι  η 
επιβλέπουσα αρχή καταλήξαμε στις παρακάτω ενέργειες, το Μάρτη του 
2003 έγινε το πρώτο βήμα με την ανάκληση της προσφυγής στον Άρειο 
Πάγο, γιατί πληροφορίες από διάφορους νομικούς κύκλους έλεγαν ότι 
δεν θα είχε εύκολα τύχη ο Δήμος σε αυτή την μακροχρόνια διαμάχη. 
Ταυτόχρονα  είχανε  ήδη  αρχίσει  να  αίρονται  οι  αναγκαστικές 
απαλλοτριώσεις  οικοπέδων  που  προβλέπονται  για  κοινόχρηστους 
χώρους. Τα είπε πολύ αναλυτικά ο κύριος Πρόεδρος πριν. Με δικαστικές 
αποφάσεις λόγο παρέλευσης του εύλογου χρόνου που απαιτεί ο νόμος. Η 
προσπάθεια λύσης της σύμβασης με διάλογο απέτυχε. Έτσι τον Ιούλιο 
του 2004, συμφωνήθηκε η τροποποίηση της αρχικής σύμβασης  ως προς 
τον  τρόπο  εκτέλεσης.  Δηλαδή,  με  την  134  του  2004  απόφαση  του 
δημοτικού  συμβουλίου,  δίνεται  εντολή  στον  μελετητή  να  αρχίσει  τις 
εργασίες με προτεραιότητα τις πολεοδομικές ενότητες 1, 2, 6. Αυτό δεν 
σημαίνει  ότι  παράλληλα δεν θα προβεί  σε  εργασίες για τις  υπόλοιπες 
πολεοδομικές ενότητες. Ενημερώσαμε τους πολίτες με Δελτίο Τύπου, σε 
όλες τις τοπικές εφημερίδες αλλά και στους λογαριασμούς ύδρευσης. Για 
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λόγους που δεν θέλω να αναφέρω σήμερα, καθυστέρησε η έγκριση από 
την πολεοδομία, η οποία μας δόθηκε τελικά στις 20/12/2004. Έτσι στις 
22/12/2004  εκδίδεται  από  τον  Δήμο  η  πρόσκληση  για  τις  τρεις 
πολεοδομικές ενότητες 1, 2, 6 η οποία δημοσιεύθηκε στον τοπικό Τύπο 
αλλά  και  στον  ημερήσιο  με  πανελλήνια  εμβέλεια,  ΝΕΑ,  ΒΗΜΑ, 
ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ  ΤΥΠΟΣ  και  ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ.  Επίσης  και  σε  23.000 
περίπου λογαριασμούς ύδρευσης. Είναι η πρώτη φορά που δίνεται τόση 
δημοσιότητα σε τέτοιο θέμα. Γιατί πιστεύουμε ότι έτσι πρέπει να γίνεται. 
Μπορεί  να ξεφύγαμε  από το αρχικό χρονοδιάγραμμα,  αλλά μετά από 
τόσα  χρόνια  απραξίας,  τόσες  παρεμβάσεις  που  έγιναν  στο  αρχικό 
εγκεκριμένο σχέδιο, τόσες χιλιάδες οικοδομησιμότητες και άδειες, τόσες 
αγοραπωλησίες  και  τόσες  αλλαγές  στις  ιδιοκτησίες,  πιστεύουμε  ότι 
αξίζει να δώσουμε την ευκαιρία να συμμετάσχουν στην διαδικασία όλοι 
οι  ιδιοκτήτες.  Ταλαιπωρήθηκαν  ιδιοκτήτες  τις  πρώτες  μέρες,  με  τα 
διάφορα δικαιολογητικά που προβλέπει ο Νόμος, όχι ο Δήμος, ούτε ο 
μελετητής. Τι θέση που είχε το γραφείο που είχαν νοικιάσει οι μελετητές 
το  γραφείο  και  το  προσωπικό,  πήραμε  άμεσα  μέτρα  σαν  Δήμος, 
αποσπώντας  τέσσερις  υπαλλήλους  του  Δήμου  για  την  καλύτερη 
εξυπηρέτηση των πολιτών. Διαμορφώθηκε δε πλέον χώρος, άνετος, στα 
γραφεία της 5ης στάσης της Λεωφόρου Βραυρώνας για την συνέχιση των 
εργασιών,  με  την  επίβλεψη  και  βοήθεια  της  τεχνικής  υπηρεσίας  του 
Δήμου  και  της  αρμόδιας  αντιδημάρχου  κυρίας  Δημακοπούλου. 
Περιμένουμε αυτές τις μέρες την έγκριση της επιβλέπουσας αρχής για 
την πρώτη ανάρτηση των πολεοδομικών ενοτήτων 1, 2, 6. 

Όσον αφορά το κόστος,  η προεκτιμόμενη αμοιβή όπως σας  είπα,  της 
σύμβασης  του  ’96,  ήταν  660  εκατομμύρια  συν  ΦΠΑ,  με  τριμερή 
χρηματοδότηση, το 1/3 προέβλεπε η σύμβαση θα πλήρωνε ο Δήμος, το 
1/3 το Νομαρχιακό ταμείο και  το 1/3 το ΥΠΕΧΩΔΕ. Δυστυχώς αυτό 
σταμάτησε το 2000 ή το 2001 αν θυμάμαι καλά, το νομαρχιακό ταμείο 
έκλεισε, το ΥΠΕΧΩΔΕ έπαψε. Σήμερα με τον συντελεστή αναθεώρησης 
«ΛΑΜΔΑ» όπως λέγεται τεχνικά, η εκτίμηση τον Σεπτέμβριο του 2004 
που  μας  πέρασε  είναι  περίπου  1  δισεκατομμύριο  150  εκατομμύρια 
δραχμές. Δηλαδή περίπου 3,5 εκατομμύρια ευρώ. Και μόνον με χρήματα 
του  Δήμου.  Χάθηκε  το  πλεονέκτημα  της  τριμερούς  χρηματοδότησης 
αλλά και των 3 ταμείων συνοχής. Το τέταρτο δεν προβλέπει, μέχρι τον 
Δεκέμβριο του 2002 υπήρχε μέτρο στο ΠΕΠ, το οποίο δεν ξαναβγήκε 
ούτε  θα  ξαναβγεί,  άρα  για  σχέδια  πόλης,  για  πράξη  εφαρμογής  δεν 
υφίσταται  πλέον από την Ευρωπαϊκή κοινότητα  από το  2002 κι  εδώ, 
καμία πλέον χρηματοδότηση. Το τέταρτο προβλέπει έργα περιβάλλοντος, 
καμία σχέση με έργα υποδομής. Έργα υποδομής ήταν τα 3 πρώτα ταμεία. 
Χάσαμε.  Δόθηκαν μέχρι  σήμερα στον μελετητή,  ως είχε συμφωνηθεί, 
220  χιλιάδες  ευρώ από  πρόγραμμα  του  ΕΠΤΑ.  Πιστεύουμε  παρά τις 
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όποιες δυσκολίες υπάρχουν, ακόμα και με τις όποιες καθυστερήσεις, το 
πρόβλημα  που  υπήρχε  με  τις  πράξεις  εφαρμογής  λύθηκε. 
Δρομολογήθηκαν  πλέον  με  τον  καλύτερο  δυνατό  τρόπο.  Σύντομα  οι 
πολίτες θα αρχίσουν να απολαμβάνουν τα πλεονεκτήματα που δίνουν, 
αλλά δεν φαίνονται άμεσα, οι πράξεις εφαρμογής στους ίδιους αλλά και 
στον Δήμο μας. Ζητώ την κατανόηση αλλά και την βοήθεια όλων των 
πολιτών.  Όταν  αντιμετωπίζουμε  προβλήματα  τέτοιου  μεγέθους  και 
τέτοιας σημασίας για την ύπαρξη και λειτουργία μιας πόλης, πρέπει να 
τα  αναδεικνύουμε  γιατί  έτσι  αποδεικνύεται  ότι  αυτός  ο Δήμος  κάνει 
βήματα  προόδου.  Οι  πράξεις  εφαρμογής  είναι  το  πρώτο  στάδιο 
οποιασδήποτε ανάπτυξης.  Είναι το Α και το Ω, για να πετύχουμε τον 
σκοπό μας. Η Λούτσα γίνεται σιγά σιγά Αρτέμιδα. Όλοι μαζί μπορούμε 
και θα πετύχουμε. Σας ευχαριστώ πολύ! 

Κωστας Γκορτσος – Να ευχαριστήσουμε τον κύριο Δήμαρχο. Τον λόγο 
έχει η εκπρόσωπος του μελετητικού γραφείου ΑΧΟΝ ΑΕ. [...] 

Μενεγακης  Ηρακλης  (Εκπρόσωπος  ΑΧΟΝ  Α.Ε) –  Λέγομαι 
Μενεγάκης  Ηρακλής,  εκπροσωπώ  την  εταιρεία  ΑΧΟΝ  σε  αυτή  την 
ημερίδα. Όπως είπε κι ο κύριος Δήμαρχος, έχουμε αναλάβει από το 1996 
την μελέτη πράξεων εφαρμογής των 11 πολεοδομικών ενοτήτων 1, 2, 6, 
7, 8, 9, 10, 11, 12, 13 και 14. Μετά την σύμβαση που υπογράψαμε 31 
Ιουλίου προβήκαμε άμεσα σε σημαντικές εργασίες για το δημόσιο έργο. 
Συγκεκριμένα συλλέξαμε άμεσα τα απαιτούμενα στοιχεία, προβήκαμε σε 
αποτυπώσεις των περιοχών 1 και 2 και κτηματογραφήσεις σε εκπόνηση 
τριγωνισμού  και  χωροστάθμηση  για  το  σύνολο  των  πολεοδομικών 
ενοτήτων, δεδομένου ότι η εργασία αυτή πρέπει να αντιμετωπιστεί στο 
σύνολο  και  δεν  μπορεί  να  αντιμετωπιστεί  κατά  πολεοδομική ενότητα 
γιατί  το χωροσταθμικό δίκτυο που είναι  η βάση της αποτύπωσης των 
περιοχών πρέπει να αντιμετωπιστεί ενιαία. 

Περαιτέρω  η  μελέτη  μετά  το  1998  σταμάτησε  λόγο  οικονομικών 
προβλημάτων,  δεν  υπήρχε  δυνατότητα  από  τον  Δήμο  Αρτέμιδος  να 
χρηματοδοτήσει  και  λοιπόν  άλλων  αιτιών  που  δεν  οφείλονται  στον 
ανάδοχο. Τον Ιούλιο του 2004, όπως είπε κι ο κύριος Δήμαρχος, μετά 
από αρκετό χρονικό διάστημα κι απόφαση του δημοτικού συμβουλίου, 
επανεργοποιήθηκε η σύμβαση και μας δόθηκε εντολή να συνεχίσουμε 
την μελέτη, με προτεραιότητα στις πολεοδομικές ενότητες 1, 2, 6 και σε 
δεύτερη φάση για τις υπόλοιπες 8 πολεοδομικές ενότητες. Με την ίδια 
απόφαση,  αποφασίστηκε  να  διατεθεί  και  το  ποσό  των  220  χιλιάδων 
ευρώ, ως πρώτη πληρωμή για να ξεκινήσουμε την συνέχιση αυτής της 
μελέτης.  Περαιτέρω  είπαμε  ότι  η  εταιρία  μπορεί  να  χρηματοδοτήσει 
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μέρος της μελέτης, προκειμένου να μην διακοπεί η ροή εκπόνησης της 
μελέτης,  βοηθώντας έτσι τον Δήμο στην προσπάθεια να βρει  αυτά τα 
χρήματα  και  να  μην  υπάρχει  κενό  στην  εκπόνηση  της  μελέτης  λόγο 
αυτού του οικονομικού προβλήματος. 

Αυτό  το  ποσό  το  εισπράξαμε  στις  31/12/2004,  λόγο  διαφόρων 
διαδικασιών και στις 03/01/2005 ανοίξαμε το γραφείο εδώ στην περιοχή 
της Αρτέμιδας, για την συλλογή δηλώσεων ιδιοκτησίας από τους πολίτες, 
το οποίο λειτουργεί με έντονους ρυθμούς, έχοντας και την βοήθεια του 
Δήμου  σ’αυτήν  την  προσπάθειά  μας,  μέχρι  στιγμής  έχουμε  συλλέξει 
σημαντικό  αριθμό  δηλώσεων,  πάνω  από  6000  δηλώσεις  τις  οποίες 
επεξεργαζόμαστε συγχρόνως. 

Συγχρόνως έχουμε συλλέξει όλα τα απαιτούμενα στοιχεία, όλους τους 
εμπλεκόμενους φορείς με το έργο, δηλαδή για μελέτες, για υφιστάμενα 
έργα, αρχαιολογικές υπηρεσίες, Υπουργεία ΥΠΕΧΩΔΕ και τα λοιπά, με 
σημαντική προσπάθεια δεδομένου όπως είναι  γνωστό τα στοιχεία στις 
Υπηρεσίες απαιτούνε σημαντικό χρόνο και σημαντική προσπάθεια για 
να ληφθούν. Έγινε αυτοψία όλης της περιοχής κι έχουν εντοπιστεί όλα 
τα προβλήματα τα οποία υπεισέρχονται ως παράμετροι στην εκπόνηση 
αυτού του έργου. Έχουμε κάνει αυτοψία σε όλο το υπάρχον  παλαιότερα 
εγκατασταθέν  τριγωνομετρικό  και  χωροσταθμικό  δίκτυο  της  περιοχής 
και  είμαστε  σε  συνεννόηση  με  την  επιβλέπουσα  υπηρεσία  για  να 
επικαιροποιήσουμε  αυτό  το  τριγωνομετρικό  και  χωροσταθμικό  δίκτυο 
δεδομένου ότι λόγο της παράληψης πολλών ετών έχουνε καταστραφεί 
αρκετά  τριγωνομετρικά  σημεία  και  υψομετρικές  αρτηρίες  και 
αναμένουμε σχετική εντολή για να προχωρήσουμε στην επικαιροποίηση. 

Σε αυτό το σημείο θα ήθελα να επισημάνω, αυτό που ελέχθη από τον 
κ.Γκινοσάτη για το τριγωνομετρικό δίκτυο, ότι η εταιρία αυτή τη στιγμή 
μπορεί  να  κάνει  αυτό  το  τριγωνομετρικό  δίκτυο  και  να  πάρει  50 
εκατομμύρια  δραχμές,  αυτό  ειλικρινά  δεν  έγινε  κατανοητό  από  μένα, 
δεδομένου ότι  το  κόστος  ενός   σωστού  τριγωνομετρικού δικτύου δεν 
ξεπερνά τα 30 το πολύ 40 εκατομμύρια δραχμές. Περαιτέρω είμαστε εδώ 
για κάθε διευκρίνιση που απαιτείται για να συμβάλλουμε στην επίλυση 
κάποιων  προβλημάτων  που  διαμορφώνονται  από  εσάς,  από  τον  κάθε 
πολίτη, γι’  αυτήν την μελέτη την πράξη εφαρμογής και περαιτέρω να 
βοηθηθούμε κι εμείς από τα συμπεράσματα της ημερίδας στο έργο αυτό 
που εκπονούμε, στο δύσκολο αυτό έργο, γιατί είναι ένα έργο πνοής για 
την περιοχή της  Αρτέμιδας και  βασική παράμετρος για την ανάπτυξή 
της.  Περαιτέρω για  τεχνικά  θέματα  που  θα  συζητηθούν  σε  αυτή  την 
ημερίδα,  αρμόδιοι  συνεργάτες  είναι   ο  κύριος  Πριόβολος,  ο  κύριος 
Μπουσούδης  κι  ο  κύριος  Μπαλάσκας  από  την  εταιρία  με  σημαντική 
εμπειρία σε αυτά τα θέματα, που ασχολούνται με αυτό το αντικείμενο, 
που θα μπορούσα να σας παράσχω μέσα σε αυτό το θέμα. 
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Κώστας Γκόρτσος – [...] όχι τώρα, στο τέλος. Μην χαλάμε την σειρά. 
Επίσης θα ήθελα να πω για να ξέρετε ότι από την τεχνική υπηρεσία του 
Δήμου παρευρίσκονται κι ο κύριος Γεώργας κι ο κύριος Σιούτρης, που 
αν  θέλετε  μπορείτε  να  τους  ρωτήσετε  κι  αυτούς,  στο  τέλος  όμως. 
Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Μενεγάκη.  Τον  λόγο  έχει  ο  κύριος 
Αναγνωστόπουλος  Κωνσταντίνος,  εκπρόσωπος  του  ΔΣ  πανελληνίου 
συλλόγου αγρονόμων και τοπογράφων μηχανικών. 

Αναγνωστόπουλος  Κωσταντίνος –  Δεν  έχω  γραπτή  ομιλία.  Να 
συγχαρώ κατ’ αρχή τον τοπικό σύλλογο για την πρωτοβουλία του για την 
διοργάνωση αυτής της ημερίδας. 

Πράγματι  επανειλημμένως  τον  πανελλήνιο  σύλλογο  των  τοπογράφων 
μηχανικών έχει απασχολήσει  η ιδιαιτερότητα των πράξεων εφαρμογής 
του  Δήμου  Αρτέμιδος.  Ο  Δήμος  Αρτέμιδος  έχει  μια  πανελλήνια 
πρωτοτυπία, ήταν από τους πρώτους Δήμους οι οποίοι ενέταξαν περιοχές 
σχεδίου  με  τον  Νόμο  τον  1337,  τον  οικιστικό  νόμο  του  αείμνηστου 
Τρίτση  και  μάλιστα  περιοχές  παραθεριστικής  κατοικίας  διότι 
προτεραιότητες  τότε  του  Νόμου  ήταν  οι  περιοχές  πρώτης  κατοικίας. 
Όμως  επειδή  από  τότε  είχε  διαπιστωθεί  το  αυξημένο  πρόβλημα  των 
αυθαιρέτων  και  της  παραθεριστικής  κατοικίας  που  έχει  ο  Δήμος 
Αρτέμιδος είχε δοθεί προτεραιότητα στις εντάξεις. Και είναι ο τελευταίος 
Δήμος που βρίσκεται στην κύρωση των πράξεων εφαρμογής. 

Να ξεκαθαρίσουμε κάτι, πολεοδομικός σχεδιασμός, ρυμοτομικό σχέδιο, 
πολεοδομική  μελέτη,  χωρίς  κύρωση  μετέπειτα  της  πράξης  εφαρμογής 
είναι  άχρηστοι.  Η  πολεοδομική  μελέτη  καταστρατηγείται,  οι 
κοινόχρηστοι  χώροι  χάνονται  όχι  μόνο  από  τις  προσφυγές  των 
ιδιοκτητών στα δικαστήρια, διότι πέρασε ο εύλογος χρόνος και ζητάνε 
τον αποχαρακτηρισμό, χτίζονται αυθαίρετα κι όταν χτιστούν αυθαίρετα 
κτίσματα  είναι  αδύνατον  να  απελευθερώσεις  τον  κοινόχρηστο  χώρο, 
μένει  στα  χαρτιά  ο  κοινόχρηστος  χώρος,  βγαίνουνε  πάρα  πολλές 
οικοδομησιμότητες στην περιοχή, οι οικοδομησιμότητες υποτίθεται ότι 
λαμβάνουνε  υπ’  όψη τους  τις  οφειλόμενες  εισφορές  σε  γη,  αλλά δεν 
μπορούν  να  τις  λάβουν  υπ’  όψη  τους  όσον  αφορά  την  διάθεση  των 
εισφορών  σε  γη  και  τη  δημιουργία  των  νέων  οικοπέδων,  που  είναι 
απαραίτητα για την αποκατάσταση των ιδιοκτητών που ρυμοτομούνται. 
Αποτέλεσμα αυτού του θέματος είναι ότι βγαίνουν οικοδομησιμότητες 
έρχεται μετά ο μελετητής να κάνει την πράξη εφαρμογής στην περιοχή κι 
έχει δεμένα τα χέρια. Έτσι πράξεις εφαρμογής δεν γίνονται. 

Βεβαίως υπάρχει πάντα το πρόβλημα, το οποίο όμως επικαλούνται όλοι 
οι Δήμοι κι είναι ένα πραγματικό πρόβλημα, της χρηματοδότησης των 
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πράξεων  εφαρμογής.  Οι  περιοχές  ειδικά  του  Δήμου  Αρτέμιδος  είναι 
πάρα πολλών στρεμμάτων.  12000 στρέμματα όντως,  για να γίνουν οι 
πράξεις  εφαρμογής  απαιτούν  ένα  τεράστιο  κονδύλι.  Όμως  αυτό  είναι 
μόνο  μια  ταμειακή δυσχέρεια,  διότι  και  μόνο η  εισφορά σε  χρήμα η 
οποία  εισπράττεται  μετά  την  κύρωση  των  πράξεων  εφαρμογής,  είναι 
υπεραρκετή όχι απλώς να πληρώσει τα κονδύλια που απαιτούνται για την 
μελέτη της πράξης εφαρμογής, αλλά είναι ικανή και για την εκτέλεση 
των  κυριοτέρων  έργων  υποδομής  της  περιοχής.  Επομένως  οι  Δήμοι 
καταβάλουνε κάθε προσπάθεια να εξοικονομήσουν τα χρήματα για την 
αποπληρωμή και την εκτέλεση των μελετών, ώστε εισπράττοντας μετά 
τα χρήματα από την εισφορά σε χρήμα να μπορέσουν να εκτελέσουν τα 
έργα υποδομής και να ελευθερώσουν τους κοινόχρηστους χώρους. 

Σήμερα υπάρχει ένα επιπρόσθετο εργαλείο χρηματοδότησης, υπάρχει μια 
τριμερής υπουργική απόφαση, η οποία επιτρέπει την προκαταβολή του 
10% της εισφοράς σε χρήμα από τους ιδιοκτήτες της περιοχής που έχουν 
ενταχθεί  στο  σχέδιο  πόλεως  προκειμένου  να  χρηματοδοτηθούν  οι 
πράξεις  εφαρμογής.  Κύριε  Δήμαρχε πρέπει  να την εφαρμόσετε αυτήν 
[...]  είναι  απολύτως  νόμιμη.  Επίσης  υπάρχει  και  κάτι  άλλο  στην 
Αρτέμιδα που διευκολύνει την εκτέλεση αυτής της απόφασης. Υπάρχει 
εθνικό κτηματολόγιο,  άρα το ιδιοκτησιακό πρόβλημα της περιοχής το 
ξέρετε,  το  έχετε.  Μπορείτε  λοιπόν πάρα πολύ εύκολα να βρείτε  τους 
ιδιοκτήτες  να  προϋπολογίσετε  την  εισφορά  σε  χρήμα  και  να  την 
εισπράξετε. Διότι σε περιοχές που δεν υπάρχει κτηματολόγιο πρέπει να 
γίνει πρώτα η κτηματογράφηση. Θα αναφερθώ σε μερικά τεχνικά θέματα 
για  να  διευκρινιστούν  ορισμένα  πράγματα.  Στην  περιοχή  εδώ  έχει 
εκπονηθεί μελέτη του εθνικού κτηματολογίου. [...] Σε τι υπόβαθρο έχει 
εκπονηθεί  Δημήτρη,  όσον  αφορά τις  πολεοδομικές  ενότητες,  είναι  σε 
χιλιάδα? 

Διαλογοι Αναγνωστοπουλου – κ. Δημητρη

Αναγνωστοπουλος Κ. –  [...]  δεν έχει τελειώσει μόνο ο Γέρακας, έχει 
τελειώσει και η Παιανία. Έχει πάει στο υποθηκοφυλακείο και η Παιανία. 
Λοιπόν, εν πάση περίπτωση εγώ τα ρωτώ αυτά τα πράγματα διότι δεν 
είναι  δυνατόν  τεχνικά,  βεβαίως  τα  υπόβαθρα  του  κτηματολογίου  δεν 
είναι  επαρκή  στην  λεπτομέρειά  τους  για  την  εκπόνηση  της  πράξης 
εφαρμογής, δεν είναι όμως δυνατόν να μην λαμβάνονται υπ’ όψη όχι σαν 
υπόβαθρα  αλλά  κυρίως  σαν  ιδιοκτησιακό  καθεστώς  στην  εκπόνηση 
μελέτης της πράξης εφαρμογής. Κι είναι φανερό από αυτά που άκουσα, 
ότι οι μελετητές της πράξης εφαρμογής δεν το έχουν το ιδιοκτησιακό 
καθεστώς  του  κτηματολογίου,  κάνουνε  καινούργιο.  Θα  μπλέξετε 
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Δήμαρχε! Θα κάνεις προσωπική παρέμβαση στο κτηματολόγιο. [...] Θα 
κάνεις  προσωπική  παρέμβαση  κι  ο  σύλλογος  τοπογράφων  είναι  στην 
διάθεσή σου να σε βοηθήσει. Αν δεν δίνει λύσεις το κτηματολόγιο που 
έχει περάσει  από 2 τίτλους,  από 2 επιτροπές ενστάσεων,  δε θα δώσει 
λύση η πράξη εφαρμογής, διαβάζοντας ξανά τους ίδιους τίτλους. Και δεν 
είναι  δυνατόν  να  δώσει  άλλο  ιδιοκτησιακό  καθεστώς,  η  πράξη 
εφαρμογής.  Θα  μπλέξετε,  όταν  θα  πάει  να  μεταγραφεί  θα  μπλέξετε 
άσχημα.  Επίσης  ακούω  για  τους  τριγωνισμούς,  οι  μελετητές  των 
πράξεων εφαρμογής  δεν  λαμβάνουν  υπ’  όψη τους  το  τριγωνομετρικό 
δίκτυο  του  κτηματολογίου?  Άλλα  υπόβαθρα  θα  κάνουμε  παιδιά,  θα 
έχουμε στροφές? Εγώ με αυτές  τις  λίγες παρατηρήσεις,  εύχομαι καλό 
κουράγιο Δήμαρχε, καλή επιτυχία. Τα γραφεία που έχουνε επιλεγεί από 
τον Δήμο είναι καλά, είναι αξιόλογα, όμως παρ’ ότι θα δυσαρεστήσω 
τους συναδέλφους θα πω κάτι. Η πράξη εφαρμογής είναι ένα κέντημα, η 
κάθε ιδιοκτησία έχει την ιδιαιτερότητά της, θέλει να κοιταχτεί μία μία, το 
πως θα πάρεις την εισφορά, το πως θα ζημιώσεις την ιδιοκτησία, το πως 
θα αποκαταστήσεις μια ιδιοκτησία  είναι πάρα πολύ σοβαρό ζήτημα και 
δυστυχώς  πιστεύω  και  το  έχουμε  δηλώσει  σαν  σύλλογος  με  πολλά 
έγγραφα επανειλημμένως, δεν είναι δυνατόν μια μελετητική εταιρία να 
εκπονήσει 11 πολεοδομικές ενότητες. Ευχαριστώ!

Κώστας  Γκόρτσος –  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Αναγνωστόπουλο.  Ο 
κύριος Σπύρος Χιουτης έχει τον λόγο. 

Σπύρος Χιουτης –  Καταρχήν θα ήθελα να σας τονίσω ότι εκπροσωπώ 
την τεχνική υπηρεσία του Δήμου. Για το θέμα των πράξεων εφαρμογής 
θα καταθέσουμε τις απόψεις μας. Για την τεχνική υπηρεσία του Δήμου, η 
σημερινή ημερίδα θεωρείται πολύ σημαντική διότι συζητείται ένα τόσο 
σοβαρό θέμα που αφορά την ανάπτυξη της πόλης, όπως είναι το θέμα 
των πράξεων εφαρμογής. Κρίνουμε απαραίτητο να ευχαριστήσουμε τον 
σύλλογο των μηχανικών της περιοχής για την σημαντική πρωτοβουλία 
του για το συγκεκριμένο θέμα, καθώς και για την πρόσκληση προς την 
τεχνική υπηρεσία. 

Θεωρούμε ότι οι πράξεις εφαρμογής είναι ένα έργο, όχι μόνο ανάπτυξης 
αλλά  και  επιβίωσης  για  την  περιοχή.  Όπως  γνωρίζετε  το  οικιστικό 
περιβάλλον  της  περιοχής,  καθορίζεται  από  την  παρέμβαση  του 
ανθρώπινου παράγοντα και συμβάλλει ουσιαστικά στην ποιότητα ζωής 
του.  Διαμορφώνεται σε επίπεδο αποφάσεων, όχι μόνο σε τοπικό αλλά 
και σε Νομαρχιακό Κεντρικό Περιφερειακό, αλλά το κυριότερο είναι να 
διαμορφωθεί  στην  συνείδηση  του  πολίτη,  έτσι  ώστε  να  σέβεται  το 
περιβάλλον που ζει και δραστηριοποιείται. Το σημαντικότερο πρόβλημα 
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της  περιοχής,  το  οποίο  οδήγησε  σε  υποβάθμιση  του  φυσικού  και 
οικιστικού της  περιβάλλοντος,  έγκειται  στην ανεξέλεγκτη δόμησή της 
καθ’ όλη την διάρκεια της τελευταίας τριακονταετίας. 

Ο όποιος αναπτυξιακός σχεδιασμός δεν ήταν έγκαιρος και ως εκ τούτου 
δεν κατάφερε να προβλέψει την πληθυσμιακή και οικιστική έκρηξη που 
πολλαπλασιάζει  τις  ανάγκες  σε  τεχνική  και  κοινωνική  υποδομή.  Η 
περίοδος που ακολούθησε την εξέλιξη της περιοχής διαμόρφωσε ένα νέο 
πλαίσιο  εξελίξεων.  Η  υλοποίηση  των  μεγάλων  έργων  στην  ευρύτερη 
περιοχή και ειδικότερα η λειτουργία του νέου αεροδρομίου, συνέβαλαν 
στην δημιουργία ενός νέου οικονομικού και κοινωνικού περιβάλλοντος, 
που σηματοδοτεί την περαιτέρω πληθυσμιακή και οικιστική φόρτιση της 
περιοχής.  Οι  ρυθμοί  πληθυσμιακής  μεταβολής  στην  περιοχή  είναι 
ιδιαιτέρως υψηλή καθ’ όλη την διάρκεια της τελευταίας τριακονταετίας. 
Αρχικά  το  κύριο  πληθυσμιακό  ρεύμα  στην  περιοχή,  έχει  χαρακτήρα 
παραθεριστικής,  εποχιακής  κατοικίας  η  οποία  εξελίχτηκε  σε  κύριο 
οικιστικό,  κοινωνικό-οικονομικό  χαρακτηριστικό  της  περιοχής.  Ο 
ρυθμός ανάπτυξης της παραθεριστικής κίνησης, καθ’ όλη την διάρκεια, 
ιδιαίτερα  των  τελευταίων  20 ετών,  υπήρξε  ραγδαίος  με  συνέπεια  την 
άναρχη  και  ταχύρρυθμη  δόμηση  στην  περιοχή,  χωρίς  να  έχουν  λυθεί 
βασικά  προβλήματα  υποδομής,  με  αποτελέσματα,  όπως  αισθητός 
περιορισμός των ελεύθερων χώρων, νόθευση της ομορφιάς του τοπίου, 
γενικότερη υποβάθμιση του φυσικού περιβάλλοντος. 

Τα  αίτια  της  ραγδαίας  οικιστικής  και  πληθυσμιακής  εξάπλωσης,  θα 
πρέπει να αναζητηθούν και στον ανεξέλεγκτο τεμαχισμό της γης, με τη 
μορφή κατάτμησης των ιδιοκτησιών σε μικρά οικόπεδα των 200 – 300 
τετραγωνικών  μέτρων,  για  λόγους  κερδοσκοπικής  εμπορίας,  με 
αποτέλεσμα  την  προσέγγιση  ατόμων  χαμηλών  εισοδηματικών 
στρωμάτων, για τα οποία η φτηνή οικιστική γη, η μικρή απόσταση από 
την  Αθήνα  και  ως  εκ  τούτου  η  εύκολη και  γρήγορη πρόσβαση  στην 
θάλασσα, αποτέλεσε σημαντικό κριτήριο επιλογής της περιοχής. 

Η ραγδαία οικιστική και πληθυσμιακή εξάπλωση σε συνδυασμό με την 
μεγάλη χρονική υστέρηση της  κρατικής  παρέμβασης για πολεοδομικό 
σχεδιασμό  και  η  κατά  συνέπεια  άναρχη  δόμηση  οδήγησε  στην 
δημιουργία μιας περιοχής υψηλής οικιστικής συγκέντρωσης με μεγάλες 
ελλείψεις  σε  χρήσεις  κοινωνικών  εξυπηρετήσεων.  Η  ανάγκη  σε 
υποδομές  εκπαίδευσης,  υγείας,  πρόνοιας,  αθλητικής  χρήσης  δεν 
προβλέφθηκαν έγκαιρα, με αποτέλεσμα να κρίνονται  αυτή την στιγμή 
απαραίτητοι. 

Η ένταξη της περιοχής στο σχέδιο πόλεως,  ακολούθησε την κεντρική 
ιδέα ενός μοντέλου παραθεριστικής κατοικίας. Ορίζοντας έτσι περιοχές 
αμιγούς  κατοικίας  στο  σύνολό  της  και  ελάχιστες  περιοχές  γενικής 
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κατοικίας. Στην Αρτέμιδα δεν υφίσταται γενικό πολεοδομικό σχέδιο. Με 
αποτέλεσμα  η  ανάπτυξη  της  περιοχής  να  μην  στηρίζεται  σε  έναν 
ολοκληρωμένο χωροταξικό σχεδιασμό, παρά μόνο υπάγεται στο θεσμικό 
καθεστώς  που  όριζαν  οι  ΖΟΕ  Αττικής.  Όμως  οι  ΖΟΕ  σε  καμία 
περίπτωση  αποτελούν  τέτοιο  σχεδιασμό.  Πρόκειται  για  παρεμβάσεις 
προληπτικού και προστατευτικού χαρακτήρα οι οποίες δεν έχουν σχέση 
με την χωροταξική ανάπτυξη των περιοχών. 

Η ανεπάρκεια των κοινωφελών και κοινόχρηστων χώρων στη λειτουργία 
της  πόλης  και  ο  κίνδυνος  να  χαθούν  εξαιτίας  της  μη  εφαρμογής  του 
πολεοδομικού  σχεδίου,  οι  διανοίξεις  των  δρόμων  και  ειδικά  των 
συλλεκτήριων  και  βασικών  στο  οριστικό  τους  πλάτος  καθιστούν 
επιτακτική  την  ανάγκη  της  ολοκλήρωσης  των  πράξεων  εφαρμογής. 
Θεωρούμε ότι αυτές αποτελούν το ουσιαστικό κύτταρο προκειμένου να 
βελτιωθεί ο οικιστικός ιστός της πόλης και κατά συνέπεια να βελτιωθεί 
το βιοτικό επίπεδο του μέσου δημότη της. Κρίνονται απαραίτητες έτσι 
ώστε  ο  Δήμος  να  μπορεί  στη  συνέχεια  να  παρέμβει  σε  χωροταξικό 
επίπεδο,  το  οποίο  θα  βελτιώσει  την  λειτουργία  της  πόλης  και  να 
διεκδικήσει  και  να  ολοκληρώσει  ουσιαστικά  έργα  που  χρειάζεται  η 
περιοχή για την ανάπτυξή της. 

Θεωρούμε  πολύ  σημαντική  την  απόφαση  της  δημοτικής  αρχής,  να 
ξεκινήσει και να ολοκληρώσει τις πράξεις εφαρμογής, αποδεικνύοντας 
έτσι  ότι  κατανοεί  το  βασικό  μεγάλο  πρόβλημα  που  αντιμετωπίζει  η 
περιοχή.  Θεωρούμε  ότι  ο  βασικός  συντελεστής  για  την  επίτευξη  της 
ολοκλήρωσης  των  πράξεων  εφαρμογής  είναι  η  ευαισθητοποίηση  των 
ιδιοκτητών της περιοχής και η ενεργή συμμετοχή αυτών. Πιστεύουμε ότι 
η  σημερινή  συνάντηση  θα  αναδείξει  την  ανάγκη  υλοποίησης  των 
πράξεων  εφαρμογής  και  θα  συμβάλει  θετικά  στην  προσπάθεια  του 
Δήμου για την ολοκλήρωσή της. Ευχαριστώ!

Κωστας Γκορτσος – Λοιπόν, ξεκινάμε τις παρεμβάσεις που θα γίνουνε, 
που πιστεύουμε  ότι  θα είναι  κι  αυτές  ουσιαστικές,  να  γίνουνε και  σε 
αυτούς  ερωτήσεις.  Πρέπει  να  κάνουμε  υπομονή,  το  θέμα  είναι 
σημαντικό,  μιλάμε  επί  18  χρόνια,  οφείλουμε  να  μην  αραιώνουμε.  Ο 
κύριος Αναγνωστόπουλος Ιωάννης έχει τον λόγο.

Αναγνωστόπουλος  Ιωάννης –  Κυρίες  και  κύριοι,  χαιρετίζω  την 
σημερινή συγκέντρωση που πραγματικά οι τοπογράφοι μηχανικοί έχουν 
την αγωνία και παρακολουθούν την κατάσταση των πράξεων εφαρμογής 
και  οι  πολίτες που τους  ενδιαφέρει  όλους και  έγινε μια συγκέντρωση 
σήμερα, έγινε κάτι καλό. Αγαπητοί μου φίλοι σήμερα, δε θα θεωρήσω 
ότι  απολογούμαι  αλλά  με  ελέγχει  η  συνείδηση  μου  και  θα  κάνω μια 
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μικρή  αναφορά,  τηλεγραφική,  διότι  έκανα  κάποια  παρέμβαση, 
παρεξηγήθηκα  γιατί  δεν  κοίταξα  στο  πρόγραμμα,  δεν  πήρα  κανένα 
πρόγραμμα, εγώ ήρθα, εδώ μένω εδώ είμαστε και εν πάση περίπτωση 
ευχαριστώ πολύ που μου δίνουν τον λόγο, κι έπρεπε να μου δώσουν τον 
λόγο διότι  έγινε μια αναφορά από τον νυν Δήμαρχο,  από τα γραφεία 
πράξεων  εφαρμογής,  το  οποίο  πραγματικά  επικεντρώνεται  και 
συγκεντρώνεται από το 1994 και μετέπειτα. 

Και για να διευκρινίσουμε ορισμένα πράγματα και όπως είπε κι ο κύριος 
Γκινοσάτης  δεν  είναι  ώρα για  ευθύνες,  θα επιρρίψουμε  ευθύνες  στον 
καθένα, σ’ αυτόν που ανήκουν θα τις πάρει. Εμείς ως δημοτική αρχή, το 
1994-98 πραγματικά πιστεύω προβλέψαμε την δομή και την βάλαμε ως 
προς τι, γιατί εάν δεν γινότανε οι πράξεις εφαρμογής δεν μπορούσαμε 
ούτε χρηματοδότηση ούτε ανάπτυξη της πόλης.  Τίποτα. Και πράγματι 
ανέλαβε αυτό το γραφείο που είπε πριν ο κύριος που ήταν εδώ των 11 
πολεοδομικών ενοτήτων, που έγινε και μια μικρή αναφορά, δεν έπρεπε 
να είναι οι 11 έπρεπε να είναι 3, αυτό είναι αλλουνού παπά ευαγγέλιο! 
Ανέλαβε  το  γραφείο  αυτό  και  θα  σας  πω  το  εξής  πράγμα,  έγιναν 
δημοπρασίες  σε  διάφορα  ενδιαφερόμενα  γραφεία  και  δεν  δώσαμε 
χρήματα.  Με  το  εξής,  κύριοι  θα  πιστοποιήσετε  εργασία  για  το  ότι 
γινότανε, χρηματοδότηση από το Υπουργείο, απ’ το ΥΠΕΧΩΔΕ, απ’ τη 
Νομαρχία και το μερίδιο του Δήμου. Κάναμε μια σύμβαση πράγματι. Θα 
πιστοποιήσετε εργασία,  θα την στείλουμε στο Υπουργείο Εσωτερικών 
την εργασία και θα πάρετε τα λεφτά από το Υπουργείο ΥΠΕΧΩΔΕ και 
της Νομαρχίας και του Δήμου. Εμείς είχαμε 50 εκατομμύρια τα οποία 
μέχρι σήμερα δεν τα πήρανε διότι έγινε κάποιο ατύχημα στην εταιρία 
αυτή,  πέθανε  κάποιος  που  ήτανε  το  αφεντικό,  και  μέχρι  σήμερα 
βρίσκονται στο ταμείο του Δήμου. Αλλά τώρα φτάνουμε στο δια ταύτα! 
Το 1997-98 όλα αυτά τα είχαν αναλάβει τα γραφεία, εμείς πλέον χάσαμε 
τις εκλογές. 

Έρχεται ο κύριος Τυρράκης, πράγματι ο κόσμος καλά ψήφισε γιατί έτσι 
έπρεπε, πίστευε σε έναν επιστήμονα και πιστεύει στην επιστήμη. Τώρα 
τα  συμπεράσματά  της  τα  έβγαλε  και  θα  τα  βγάλει.  Είπε  ο  κύριος 
Δήμαρχος, μας πήγε κατηγορούμενος σταμάτησε και το γραφείο είπε μας 
κατήγγειλε  για  τις  πράξεις  εφαρμογής,  αντί  να  προχωρήσει.  Στο  ίδιο 
γραφείο  που  μέχρι  σήμερα  θα  είχαν  τελειώσει  όλα  7  χρόνια,  μας 
κατήγγειλε και μας πήγε κατηγορούμενους στην Ευελπίδων και γελάγανε 
και  οι  δικαστές.  Και  πράγματι  για  τις  πράξεις  εφαρμογής  δεν  έχουν 
πολιτικό κόστος. Οι πράξεις εφαρμογής έχουνε κέρδος πολιτικό. Όμως 
γι’ αυτό που έκανε ο κύριος Τυρράκης ο κόσμος τον έστειλε εκεί που τον 
έστειλε. Όμως τώρα ερχόμαστε 2002. 4 χρόνια μας καταδίκασε ο κύριος 
Τυρράκης που δεν προχώρησε τις πράξεις εφαρμογής, που είναι ο κύριος 
υπεύθυνος.  Από το 2002 πάνε 3 χρόνια. Και μετά από 3 χρόνια είναι 
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προς τιμή του ο κύριος Δήμαρχος λέει, το ίδιο γραφείο ήτανε νόμιμο, δεν 
μπορούμε  να  κάνουμε  αλλιώς.  Κι  ανέλαβε  κι  ενεργοποιεί  κάποιες 
γειτονιές.  Αλλά  όμως  πως,  μετά  από  3  χρόνια.  Εγώ  του  μίλησα  και 
φιλικά από την άλλη μέρα, του λέω προσέχτε, εγώ με την εμπειρία μου οι 
πράξεις εφαρμογής είναι το Α και το Ω, μην κοιτάζετε τίποτα προχωράτε 
εκεί. Πάρτε δανεικά οτιδήποτε, εγώ θα είμαι δίπλα σας. Άραγε τέσσερα 
και τρία, 7 χρόνια που πάμε τώρα κι ενεργοποιούνται στο ίδιο γραφείο. Ο 
κόσμος  πράγματι,  εμείς  είμαστε  του  δημοτικού  μήπως  και  δε  τα 
καταφέρναμε,  ψηφίσανε πανεπιστημιακούς και οι επιστήμονες αντί να 
πάνε μπροστά έρχονται μετά από τα 7 χρόνια και προχωράνε σ’ αυτά που 
στήσαμε εμείς. 

Εν πάση περίπτωση, το θέμα είναι το εξής, ότι αυτή η αναφορά είναι για 
να γνωρίζουμε όλοι οι πράξεις εφαρμογής αν είχανε προχωρήσει από το 
1998 μέχρι σήμερα, η πόλη θα είχε αλλάξει μορφή και χρηματοδότηση 
και όλες τις αναποδιές που γίνονται. Τελειώνοντας πως αυτή την στιγμή 
πιστεύω,  οι  πράξεις  εφαρμογής  δεν  μπορεί  να  τις  υλοποιήσει  ένα 
γραφείο. Πράγματι αν αυτό το ένα γραφείο δεν μπορεί, μπορεί κάλλιστα, 
εδώ είναι να δηλώσει ότι δεν μπορεί να τις υλοποιήσει, να συνεργαστεί 
με τους τοπογράφους μηχανικούς, να κάνει αυτός την ανάκτηση πλέον 
αν δεν μπορεί, γιατί δεν μπορεί ο Δήμος είναι σίγουρο αυτό, έχει γίνει 
κάποια σύμβαση. Αλλά δε νομίζω και οι άνθρωποι αυτοί να πούνε όχι. 
Για να προχωρήσουμε το συντομότερο τώρα, χάθηκε η ευκαιρία αυτών 
των ετών γιατί γινόταν και η χρηματοδότηση από την κεντρική εξουσία, 
τώρα  όμως  δεν  γίνεται  κι  έχουμε  πάρει  κάτι  αποφάσεις  για  να  γίνει 
αυτοχρηματοδότηση. Η αυτοχρηματοδότηση καταλαβαίνετε, πάλι θα τα 
πληρώσει, από κει που θα πλήρωνε ένα 25% ο πολίτης της Αρτέμιδος 
τώρα θα πληρώσει το 100%. Το θύμα σε όλες αυτές τις καταστάσεις 
είναι ο πολίτης και είμαστε όλοι υπεύθυνοι. Όλοι υπεύθυνοι κι ο καθένας 
παίρνει την ευθύνη του. Εμείς τελειώνοντας βάλαμε την υποδομή δεν την 
συνεχίσανε ούτε ο πρώτος, ούτε ο δεύτερος κι έτσι ελπίζουμε έστω και 
τελευταία ώρα κάτι να κάνει και να τον βοηθήσουμε όλοι.

Γιώργος Γκινοσάτης – Ευχαριστώ κι εγώ τον κύριο Αναγνωστόπουλο, 
ο κύριος Αναγνωστόπουλος είχε κάθε δικαίωμα να υπερβεί τον χρόνο 
ομιλίας  ως  πρώην  δήμαρχος  που  χειρίστηκε  επί  8  χρόνια  τις  πράξεις 
εφαρμογής, θα παρακαλούσα τους επόμενους ομιλητές που είναι πάρα 
πολλοί πράγματι να προσπαθήσουν να τηρήσουν το πεντάλεπτο. Μισό 
λεπτό  κύριε  Δήμαρχε,  σας  παρακαλώ.  Θα  προσπαθήσουμε  όπως  σας 
είπα,  επειδή  είναι  πολλοί  αυτοί  που  έχουν  δηλώσει  ότι  θέλουν  να 
μιλήσουνε, να κρατήσουμε ένα εντός εισαγωγικών πρωτόκολλο. Δηλαδή 
θα μιλήσει τώρα ο Πρόεδρος του δημοτικού συμβουλίου κύριος Σπύρος 
Νανόπουλος, στην συνέχεια θα μιλήσουνε όσοι από τους Νομαρχιακούς 
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Συμβούλους  είναι  παρόντες  και  θέλουν  να  μιλήσουνε,  μετά  οι 
εκπρόσωποι  δημοτικών  παρατάξεων,  μετά  οι  εκπρόσωποι  πολιτικών 
κομμάτων,  στη συνέχεια οι δημοτικοί  σύμβουλοι  και οι  φορείς και οι 
ιδιώτες στην πόλη μας. [...] αν κάποιος κατ’ εξαίρεση έχει κάποιο πολύ 
επείγον περιστατικό και πρέπει να λείψει να έρθει να το δηλώσει εδώ στο 
προεδρείο και θα του ζητηθεί κατά προτεραιότητα ο λόγος. Παρακαλώ 
τον κύριο Σπύρο Νανόπουλο, έχει τον λόγο. [...] Έχετε δίκιο, μετά την 
παρέμβασή  σας  κυρία  Κοντομήτρου  το  προεδρείο  θα  σκεφτεί  ξανά, 
μήπως  γίνουν  κάποιες  ερωτήσεις,  αλλά  θα  παρακαλούσα  να  είναι 
γραπτές.  Γιατί  δε  θα  μπορέσουμε  να  παρακολουθήσουμε  δεκάδες 
υψωμένα  χέρια  και  να  δίνουμε  προτεραιότητες.  [...]  Ο  κύριος 
Νανόπουλος λοιπόν σαν πρόεδρος του δημοτικού συμβουλίου έχει τον 
λόγο κι ο Δήμαρχος για 15 δευτερόλεπτα να κάνει μια διευκρίνιση μόνο. 

Γιώργος  Κασίμης  (Δημαρχος) –  Ειπώθηκε  ότι  οι  πολίτες  θα 
πληρώσουν,  είπα  το  εξής,  δεν  έχουμε  τριμερή  χρηματοδότηση  ή  από 
προγράμματα της ευρωπαϊκής ένωσης, αυτό είναι αλήθεια.  Άρα ο Δήμος 
θα πληρώσει από τις εισφορές. Δεν αλλάζουν οι εισφορές. Επειδή δεν 
υπάρχει  τριμερής  χρηματοδότηση  δε  σημαίνει  ότι  θα  αυξηθούν  οι 
εισφορές. Οι εισφορές υπάρχουν, είναι ίδιες δεν αλλάζουν. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Κατανοητή  η  διευκρίνιση.  Λοιπόν,  επειδή 
ανήγγειλα  ήδη  τον  κύριο  Νανόπουλο,  μετά  από  τις  παρεμβάσεις  που 
γίνανε  από  αρκετούς  συνδημότες  μας,  το  προεδρείο  ομόφωνα 
αποφάσισε, να μιλήσουνε πρώτοι οι απλοί δημότες της πόλης.

    

Διαλογοι…..

Σπύρος  Νανόπουλος  –  Κύριοι  εκπρόσωποι  των  κομμάτων,  κύριε 
Δήμαρχε,  κύριοι  αντιδήμαρχοι,  νομαρχιακοί  σύμβουλοι,  κυρίες  και 
κύριοι. Καταρχάς να συγχαρώ από τη θέση του Προέδρου του δημοτικού 
συμβουλίου,  τον  σύλλογο  των  μηχανικών,  ο  οποίος  έλαβε  αυτήν  την 
πρωτοβουλία  της  διοργάνωσης  αυτής  της  ημερίδας  με  την  εξής 
παρατήρηση, ότι θα ήθελα και το πιστεύω ότι έτσι θα είναι, ο σκοπός 
ήτανε ο εξής η ενημέρωση του πολίτη γι’ αυτό που γίνεται στην πόλη 
μας και δεύτερον η επιτάχυνση των διαδικασιών. Διότι είναι γεγονός ότι 
πλέον το νερό έχει μπει στο αυλάκι. Παρ’ όλο που χάσαμε χρόνια πολλά 
και  χρήματα  πάρα πολλά.  [...]  Λοιπόν  κύριοι  με  συγχωρείτε,  εγώ θα 
φτάσω στο τέλος. Σήμερα ο Δήμος προχωράει σοβαρά στην υλοποίηση, 
δεν ξέρω αν είναι γοργά ή όχι θα κάνω την παρατήρησή μου και γι’ αυτό, 
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προχωράει  και  το νερό μπήκε στο αυλάκι για τις  πράξεις  εφαρμογής. 
Άλλωστε  αυτό  ήτανε  απαγγελία  όλων  των  παρατάξεων  που 
διεκδικήσαμε την διοίκηση του Δήμου το 2002. αυτή είναι γεγονός ότι 
προχωράει, με τις δυσκολίες που έχει και είναι πολλές. Εγώ, μιας και 
φωνάζουν κάποιοι πολίτες και δίκιο έχουν, διότι αυτοί θέλουν να έχουν 
τον  λόγο  σήμερα  θα  κάνω  την  εξής  παρατήρηση  μόνο.  Δήμαρχε, 
πραγματικά είχες κι έχεις την βούληση και προχωράς και καλά κάνεις. 
Έχεις συμπαράσταση όλο το δημοτικό συμβούλιο και όλες τις πολιτικές 
παρατάξεις,  με  την  εξής  παρατήρηση  την  οποία  έκανε  κι  ο  κύριος 
Αναγνωστόπουλος,  διότι  πιστεύω  ότι  αυτό  θα  βοηθήσει  στην 
συντόμευση των διαδικασιών. Αυτή η εταιρία η οποία έχει αναλάβει τις 
11 πολεοδομικές ενότητες,  να έρθει σε μια διαπραγμάτευση μαζί σου, 
ώστε να αλλάξει, να πάρει 3 πολεοδομικές ενότητες, διότι πιστεύω ότι 
αυτή  η  διαδικασία  θα  επιταχυνθεί  εάν  η  μία  εταιρία  γίνουν  τρεις  ή 
τέσσερις. Και το δεύτερο το οποίο ζητώ, είναι μια γενικότερη, Πρόεδρε 
των  Μηχανικών,  την  πλήρη  ενημέρωση  των  πολιτών,  γι’  αυτό  που 
πράγματι γίνεται, πράγματι είναι σημαντικό, που υλοποιείται αυτή την 
στιγμή έστω και με καθυστέρηση τόσων ετών, όμως γίνεται.  Κανένας 
δεν μπορεί να το αμφισβητήσει, πρέπει να τελειώσει γιατί έτσι και μόνο 
έτσι θα γίνουμε πόλη. Ευχαριστώ!

Γιώργος Γκινοσάτης –  Ο κύριος Φραγκογιός Κωνσταντίνος,  δημότης 
της 3ης πολεοδομικής ενότητας. Σταματάμε το πρωτόκολλο, θα μιλάμε με 
την σειρά που έχετε δηλώσει. 

Ο κύριος Κούτρας Ιωάννης, ο δεύτερος μετά.

Φραγκογιός Κωνσταντίνος – Καταρχήν είπαμε χρόνια πολλά, δεύτερον 
είμαι κι εγώ ένας απλός άνθρωπος όπως όλοι οι υπόλοιποι εδώ μέσα. 
Ακούσαμε πολλά πράγματα σήμερα, ευχάριστα και δυσάρεστα. Εν πάση 
περίπτωση,  έχουμε  φτάσει  πλέον  στο  αμήν,  να  τελειώσει  αυτή  η 
διαδικασία. Λοιπόν,  καταρχήν θέλω να πω ότι μένω στην 3η γειτονιά. 
Άκουσα πιο πριν ότι κάποτε θα αρχίσει και η 3η γειτονιά επιτέλους. Έχω 
να πω τούτο, ότι απέναντι ακριβώς από το γήπεδο δίπλα έχει ανοίξει ένας 
δρόμος  που  λέγεται  «Ανθέων»  ο  δρόμος  αυτός,  ο  οποίος  δεν  είναι 
δρόμος,  παρά ένας  βάλτος.  Όποιος  θέλει  να  έρθει  να τα  δει  αυτά τα 
πράγματα. Ελάτε κύριοι όποιος θέλει από σας να δείτε πόσα βατράχια 
υπάρχουνε στον βάλτο και πόσα φίδια ακόμα. 
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Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  πολύ  τον  κύριο  Φραγκογιό 
Κωνσταντίνο.  Ο  κύριος  Κούτρας  Ιωάννης  έχει  τον  λόγο  και  να 
ετοιμάζεται ο κύριος Πετράκης Δημήτριος μελετητής. 

Κούτρας  Ιωάννης –  Εμένα  με  λένε  Κούτρα  Γιάννη  και  είμαι 
αντιπρόσωπος  του  Κουμουνιστικού  Κόμματος  εδώ,  πράγμα  που  το 
παρέλειψε  ο  κύριος  Πρόεδρος.  Δεν  είμαι  επιστήμονας,  δεν  είμαι 
τεχνοκράτης, είμαι λίγο πολιτικός εν δύναμη πολιτικός και πολιτικά θα 
μιλήσω. 

Εδώ  έγιναν  διαπιστώσεις.  Είναι  όλα  πολύ  σωστά  ιστορικά.  Οι 
διαπιστώσεις έγιναν έτσι όπως διατυπώθηκαν κι ακούστηκαν. Εν τούτης 
δεν καταδείχθηκε ο φταίχτης. Γιατί έγινε αυτή η κατάτμηση την οποία 
μοιραία  δεχόμαστε?  Ποιος  ωφελήθηκε?  Το  σίγουρο  είναι  ότι   δεν 
ωφελήθηκαν οι αγοραστές των μικρών αγροτεμαχίων, δεν ωφελήθηκαν 
ούτε  οι  πωλητές  δηλαδή  οι  αγρότες  εδώ,  οι  Σπαταναίοι,  Κορωπιώτες 
αλλά ωφελήθηκαν κάποιοι άλλοι. Αυτοί που ήρθαν εκ των υστέρων και 
μας  εξαγόρασαν  την  ψήφο νομιμοποιώντας  πλέον τα  αυθαίρετα.  Εδώ 
γιατί δεν το λέμε αυτό? 

Ερχόμαστε  λοιπόν  στις  πράξεις  εφαρμογής.  Ακούστηκε  και  ειπώθηκε 
κατά κόρον ότι δεν κυρώθηκαν ακόμα οι πράξεις. Δεν είναι σωστό αυτό. 
Μία  πράξη  έχει  κυρωθεί  οι  άλλες  δεν  έχουν  εκπονηθεί,  δεν  έχουν 
μελετηθεί. Το αντιλαμβάνεστε? Η κύρωση τι είναι? Είναι μια απόφαση 
του  περιφερειάρχη  και  η  μεταγραφή  στο  υποθηκοφυλακείο.  Τίποτα 
περισσότερο. 

Το μεγάλο έργο είναι η μελέτη της πράξης εφαρμογής κι αυτό δεν έγινε 
18 χρόνια με εξαίρεση μιας. Αντιλαμβάνεστε ότι κάποιοι φταίνε. Φταίει 
ο  Αναγνωστόπουλος,  φταίει  ο  Τυράκης,  φταίει  ο  Κασίμης.  Φταίνε. 
Ονομαστικά όλοι φταίνε. Φταίει λοιπόν κυρίως το Κράτος. Η κεντρική 
πολιτεία  η  οποία  έχει  καταστήσει  την  τοπική  αυτοδιοίκηση  έναν 
αντιδραστικό  φοροεισπρακτικό  θεσμό.  Κι  ακούστηκε  εδώ  ότι  δεν  θα 
στοιχήσει λέει τίποτα στον πολίτη διότι σε τελευταία ανάλυση απλώς θα 
προκαταβάλει  εκείνο που είναι υποχρεωμένος κατά τον Νόμο. Λάθος! 
Αυτό που θα καταβάλει ο πολίτης προορίζεται κατά 90% να γίνει έργο 
στην γειτονιά του. Σημειώνω στην γειτονιά του κι όχι σε άλλες γειτονιές 
και πολύ περισσότερο όχι σε άλλες δραστηριότητες του Δήμου. 

Άρα λοιπόν εκείνο που πρέπει να γίνει, διότι δυστυχώς τα αφήνουμε όλα 
μοιραία,  η  τριμερής  χρηματοδότηση  η  οποία  ήταν  μια  κατάκτηση  σε 
εποχές που το λαϊκό κίνημα  μπορούσε να αρθρώσει λόγο, πάει περίπατο. 
Και τώρα έχουμε όλα σε βάρος του Δήμου. Ο Δήμος δεν είναι σε θέση 
να έχει  άλλα έσοδα.  Τα έσοδα λοιπόν θα τα έχει  από την τσέπη του 
πολίτη,  θα  το  δεχτούμε  αυτό?  Επομένως  εκείνο  που  προέχει  είναι 
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πρώτον,  να ξέρουμε ποιος φταίει  πρωτίστως,  δεύτερον οι  τοπικοί  μας 
άρχοντες τι κάνουν? Έχουμε τοπικούς άρχοντες που διεκδικούν? Δεν το 
βλέπω. Λυπούμαι πάρα πολύ, θα σεβαστώ τον χρόνο. Μην περιμένετε 
διάλογο κύριε [...] όχι δεν είμαι νομικός. Αν ήμουν νομικός θα έλεγα ότι 
τα όσα ακούστηκαν εδώ περί Αρίου Πάγου και λοιπά δεν είναι σοβαρά 
πράγματα. Λοιπόν, εγώ σας ευχαριστώ πάρα πολύ. Αυτά έχω να πω κι 
εκείνο που έχω να πω, εάν ο Δήμαρχος είναι όντως λαοπρόβλητος ας 
ιδρύσει λαϊκά συμβούλια να ακούσει γνώμες.  

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Κούτρα,  ο  κύριος 
Πετράκης έχει τον λόγο. Και να ετοιμάζεται ο Γιάννης ο Λεδάκης. 

Διάλογοι….

Πετράκης –  Θα είμαι πάρα πολύ σύντομος. Λοιπόν εγώ καταρχήν θα 
ήθελα να χαιρετίσω τους κατοίκους της περιοχής. Να πω 2 λόγια μόνο. 
Αυτή  την  στιγμή  έχω κάνει  6000  στρέμματα  πράξεις  εφαρμογής  στο 
Γέρακα, έχω κάνει όλο τον Γέρακα. Πριν από 10 χρόνια τελείωσα, σας 
λέω  ότι  η  μελέτη  των  6000  στρεμμάτων  κόστισε  περίπου  150 
εκατομμύρια,  σας  λέω  ότι  τελείωσα  περίπου  πριν  από  10  χρόνια  με 
ανάθεση από το 1986-87. δηλαδή κάπου συμφωνούμε στις  αναθέσεις. 
Εγώ παρέδωσα αυτά τα στρέμματα που σας είπα και κόστισαν περίπου 
150 εκατομμύρια. 

Αυτά που άκουσα εδώ... εγώ αρχικά άλλα πράγματα ήθελα να πω, γιατί 
το θέμα βασικά είναι  το θέμα των πράξεων εφαρμογής είναι  τεχνικό, 
είναι κοινωνικό κι είναι και οικονομικό. Ναι όταν λέω οικονομικό εννοώ 
πολιτικό-οικονομικό. Όταν λέω πολιτικό-οικονομικό έγκειται στο ότι να 
γίνει η πράξη εφαρμογής να αποδειχτεί από τον κόσμο. Να θελήσει ο 
κόσμος να εφαρμόσει την πράξη εφαρμογής. Δεν την εφαρμόζουνε ούτε 
τα  λεφτά  ούτε  κανένας  άλλος.  Ο  Γέρακας  εφάρμοσε  την  πράξη 
εφαρμογής, δεν πλήρωσε μία δραχμή, ούτε μία δραχμή στους κατοίκους, 
διότι όλος ο κόσμος έκανε αποδεκτή την πράξη. Γιατί έγινε με τέτοιο 
τρόπο που όλοι έμειναν ικανοποιημένοι. Εγώ όμως διαπίστωσα εδώ πέρα 
ότι το πρόβλημα της περιοχής ήταν οικονομικό. Όλα αυτά που άκουσα 
τα θεωρώ κάπου εξωκοσμικά, μ’ αυτά που συμβαίνουν εδώ και πιστεύω 
ότι θα έπρεπε να ακολουθηθούν άλλες διαδικασίες για να είχε υλοποιηθεί 
η πράξη. Τώρα αυτό που είπε ο κύριος Δήμαρχος, ότι έχει στο μυαλό του 
να χωρίσει σε 2-3 γραφεία το θεωρώ σωστό, αυτό έπρεπε να είχε γίνει 
εδώ και 15 χρόνια και όχι τώρα, τώρα τι να πρωτοκάνει ο άνθρωπος. 
Λοιπόν τι άλλο να πω... εγώ να ευχηθώ καλή δύναμη και καλό κουράγιο 
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στον κύριο Δήμαρχο να προχωρήσει. Χρειάζεται όμως και κάποια άλλα 
πράγματα. Αυτό που είπε το της αποδοχής από τον κόσμο που είναι θέμα 
τρόπου  σύνταξης  της  πράξης  εφαρμογής,  δεν  είναι  μόνο  χαρτί  και 
μολύβι, χρειάζεται κι άλλες γνώσεις. Αυτοί που θα κάνουνε την πράξη 
θα πρέπει να έχουνε γνώσεις, θέληση και κουράγιο για να μπορέσουμε 
να ολοκληρώσουμε την δουλειά. Ευχαριστώ πολύ! 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  πολύ  τον  κύριο  Πετράκη,  τον 
λόγο έχει ο κύριος Γιάννης Λεδάκης. 

Λεδάκης Γιάννης –  Καταρχάς όπως κι  οι  προηγούμενοι  ομιλητές  θα 
ήθελα  να ευχαριστήσω τον  σύλλογο μηχανικών γιατί  αποδεικνύει  για 
άλλη μια φορά ακόμα ότι δεν είναι ένας σύλλογος σφραγίδα αλλά ένας 
σύλλογος ο οποίος ασχολείται με το αντικείμενό του κι ασχολείται με τα 
κοινά. Στα χρόνια που είμαι εδώ κι είναι περίπου 10, από ότι θυμάμαι 
είναι  η δεύτερη τουλάχιστον φορά,  που ο σύλλογος  ασχολείται  με το 
συγκεκριμένο  ζήτημα.  Θα  σας  υπενθυμίσω  ότι  πριν  4  χρόνια  σε 
συνεργασία με μια άλλη τότε υποψήφια δημοτική παράταξη, ο σύλλογος 
μηχανικών είχε  κάνει  την ίδια  ημερίδα με πολύ μεγάλη επιτυχία,  την 
οποία  την  θυμάμαι  βεβαίως  με  ανάμεικτα  συναισθήματα  και  είχα 
συγκρατήσει κι ένα δυο πράγματα, μπορεί να μη είναι της στιγμής αλλά 
θυμηθείτε την παρατήρηση μιας πολιτικού μηχανικού της Νομαρχίας η 
οποία  είπε  ότι  «βρε  παιδιά  όλα  καλά  αυτά  που  λέμε,  καλός  ο 
συντελεστής  δόμησης,  αλλά  όλα  αυτά  τα  οικόπεδα  που  χτίζετε  μου 
δίνουν την εντύπωση ότι δεν είναι ο συντελεστής 0,4 μειωμένος.» ήταν 
μια παρατήρηση που τότε με είχε πραγματικά εντυπωσιάσει. 

Επίσης  να  θυμηθώ  και  κάτι  άλλο,  στην  συγκεκριμένη  τότε  ημερίδα 
κάποιος  εκλεκτός  συνάδελφος  παρατήρησε  ότι  η  Αρτέμιδα  είχε  ένα 
αρνητικό  φαινόμενο,  να  μην  αναδεικνύει  αξιόλογους  υποψηφίους 
Δημάρχους.  Αυτό βεβαίως  έχει  λυθεί  τώρα,  δεν υπάρχει  τέτοιο θέμα, 
αλλά απλώς το υπενθυμίζω. Θέλω να επισημάνω κάποιες παρατηρήσεις 
των  ομιλητών  όπως  του  Προέδρου  μας  της  συνέλευσης  εδώ,  που 
αναφέρθηκε  ότι  αναγκάζεται  και  η  τοπική  αυτοδιοίκηση  να  γίνεται 
αναξιόπιστη.  Και  βέβαια,  με  την  μόνη  διαφορά  ότι  της  τοπικής 
αυτοδιοίκησης η αναξιοπιστία είναι δική της επιλογή. Θα έλεγα σε αυτή 
την  περίπτωση  την  πολύ  εύλογη  παρατήρηση  του  προέδρου  των 
αγρονόμων του κυρίου Αναγνωστόπουλου, που επισήμανε ότι είμαστε ο 
πρώτος Δήμος που ξεκινήσαμε τις πράξεις εφαρμογής και κατέχουμε το 
ρεκόρ  του  τελευταίου  Δήμου  που  θα  προσπαθήσει  κάποια  στιγμή  να 
ολοκληρώσει  τις  πράξεις  εφαρμογής.  Αν  τις  ολοκληρώσει  κάποια 
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στιγμή. Βέβαια δεν είναι το μόνο αρνητικό της όλης ιστορίας. Για όσους 
δεν γνωρίζουν πολλά αρνητικά ένα εξ αυτών είναι και τούτο. 

Η  αλλαγή  χρήσης  γης  που  γίνεται  κατά  καιρούς  από  το  δημοτικό 
συμβούλιο,  όπως  το  επισήμανε  ο  Πρόεδρος  των  μηχανικών,  για  να 
φτιάξουμε σχολεία, κάτι που το έχουμε πάρα πολύ ανάγκη, βεβαίως είναι 
σωστό να φτιάξουμε σχολεία, αλλά μου θυμίζει αυτό που γίνεται στα 
γήπεδα, για να διορθώσουμε ένα προηγούμενο λάθος σφύριγμα κάνουμε 
άλλο ένα λάθος σφύριγμα για να διορθώσουμε το προηγούμενο λάθος. 
Εγώ θέλω να συγχαρώ τον εκπρόσωπο ή ιδιοκτήτη, δεν ξέρω τι είναι, 
κύριο Τσιβίκη για την γενναιοδωρία του και για την γενναιότητά του. 
Πρώτον  για  την  γενναιοδωρία  του  γιατί  από  ότι  ακούω  εδώ μέσα  ο 
άνθρωπος έγκαιρα παραδίδει τις μελέτες κι αυτό είναι προς όφελος των 
δημοτών,  στην  γενναιότητά  του  όμως  που  αρκέστηκε  μονάχα  στην 
βεβαίωση του Δήμαρχου ότι ξέρεις κάτι,  εγώ θα είμαι εδώ θα σας τα 
δώσω. Δεν μπορώ όμως παρομοίως να συγχαρώ και τον Πρόεδρο του 
όμοιου  συλλόγου  Χολαργού,  ο  οποίος  έκανε  διάφορα  ανοίγματα  σε 
διάφορους τομείς με την βεβαιότητα του Δημάρχου ότι θα μας δώσει τα 
50  χιλιάδες  ευρώ  που  ενέκρινε  το  δημοτικό  συμβούλιο  και  εκ  των 
οποίων  καταφέραμε  να  πάρουμε  15,  αποτέλεσμα  αυτού  να  αθετούμε 
διάφορες  ενέργειές  μας,  να  αθετούμε  πολλά  πράγματα  κι  έτσι  να 
βρισκόμαστε  εμείς  οι  αναξιόπιστοι  φίλοι  μου,  για  τα  παιδιά  σας  που 
θέλετε να αθληθούν. Ευχαριστώ πολύ!

Γιώργος Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε πολύ τον κύριο Γιάννη Λεδάκη. 
Τον λόγο έχει ο κύριος  Αναστάσιος Φράγκος, νομαρχιακός σύμβουλος.

Φράγκος Αναστάσιος – Χαιρετίζω αυτή την πράγματι εποικοδομητική, 
θετική και πρακτικά ωφέλιμη σήμερα συνάντηση, συγκέντρωση εδώ, αν 
και  θα  ήθελα  περισσότερο  κόσμο  γιατί  η  Αρτέμιδα  έχει  πάρα  πολύ 
κόσμο, μεγάλο πληθυσμό και νομίζω ότι σε συσχετισμό του ήδη αυτού 
ποσοστού που βλέπουμε είναι  μικρό το ποσοστό.  Εν πάση περίπτωση 
είναι  μια  καλή  αρχή  κι  αυτή.  Μέγα  πολιτικό  ζήτημα  είναι  η  πράξη 
εφαρμογής για έναν ο οποίος διεκδικεί τον Δήμο, για μένα κατά κοινή 
ομολογία είναι το πρώτιστο πολιτικό μέλημα ενός ο οποίος αναλαμβάνει 
τα πράγματα ενός Δήμου. Θα πρέπει να γνωρίζει κι αν δεν γνωρίζει θα 
πρέπει  να ρωτήσει  ποιες  είναι  οι  προβληματικές  εξελίξεις  πάνω στην 
υλοποίηση αυτών των πράξεων εφαρμογής. Θα πρέπει να γνωρίζει ότι 
είναι χρονοβόρα διαδικασία. Χρονοβόρα διαδικασία γιατί από την στιγμή 
που  θα  ανατεθεί  στο  μελετητικό  γραφείο  μέχρις  ότου  εγώ να  βγάλω 
άδεια οικοδόμησης ή να μεταβιβάσω το οικόπεδό μου εν πλήρη τάξη, 
μεσολαβεί  πάρα πολύς χρόνος και  πάρα πολλά εμπόδια.  Κι όταν λέω 
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μπορώ να πουλήσω ή να βγάλω άδεια, εννοώ ότι υπάρχει δίκτυο ΟΤΕ, 
ΔΕΗ,  ΕΥΔΑΠ,  υπάρχουν  δρόμοι  ανοιγμένοι  και  υπάρχει  πλήρες 
πρόγραμμα  αξιολόγησης  των  τίτλων  ώστε  ο  άλλος  να  μπορεί  να  το 
αγοράσει.  Βλέπουμε  λοιπόν  ότι  οστού  φτάσουμε  εκεί  μεσολαβεί  ένα 
μεγάλο χρονικό διάστημα. 

Τι  φταίει  το  γνωρίζουμε.  Κι  αν  λέω  δεν  γνωρίζουμε  πρέπει  να 
ρωτήσουμε αυτούς που ξέρουν τα πράγματα. Διότι, εδώ αυτή τη στιγμή 
προχωράμε  σε  πράξεις  εφαρμογής  σε  μια  ήδη  πραγματικά  τραγική 
κατάσταση  από  οικιστικής  πλευράς.  Όπως  ξέρουμε,  το  ελληνικό 
δαιμόνιο χτίζει πρώτα και μετά εντάσσεται στο σχέδιο της πόλεως. Άρα 
λοιπόν  εδώ  στην  Αρτέμιδα,  επειδή  έχουμε  μεγαλύτερο  και  οξύτερο 
πρόβλημα, οι δυσκολίες είναι περισσότερες.  Πρέπει λοιπόν να λυθούν 
αυτά  τα πραγματικά αίτια  σαν πραγματική κατάσταση εμποδίου στην 
εξέλιξη της πράξης εφαρμογής. 

Δεύτερο θέμα είναι η χρηματοδότηση. Δεν ξεκινώ μια πράξη εφαρμογής 
αν  δεν  έχω τα  χρήματα.  Όχι  να  περιμένω από τις  εισφορές,  όταν  θα 
εξελιχθεί  η  διαδικασία για  να εισπράξω να πληρώσω τους  μελετητές. 
Διότι τότε το έργο πάει σε μάκρος χρόνου. Άρα λοιπόν, έχω χρήματα κι 
αν δεν έχω προσπαθώ να τα διεκδικήσω κι αν ξέρω αυτή τη στιγμή, ότι 
δεν υπάρχει  ένα ταμείο νομαρχιακό, που έχει  καταργηθεί  και  κάποιες 
άλλες  χρηματοδοτήσεις  που  έχει  κι  αυτό  καταργηθεί,  θα  ανατρέξω 
αλλού. Θα ανατρέξω σε άλλους φορείς, να ξεκινήσω όμως έχοντας στην 
τσέπη μου τα χρήματα αυτά για να τελειώσω γρήγορα. Αυτό ενδιαφέρει 
τον πολίτη. 

Βλέπουμε  τώρα  λοιπόν,  ατή  την  στιγμή,  σε  φάση  διαδικασίας  να 
δημιουργούνται  αυτά τα  προβλήματα.  Περαιτέρω σημαντικό  για  μένα 
και για έναν ο οποίος διεκδικεί δήμους σήμερα, να υπάρχει Τράπεζα Γης 
στο Δήμο. Κάνεις μια χαρτογράφηση της κτηματικής σου περιφέρειας 
και συντάσσεις έναν κατάλογο Τράπεζας Γης. Δηλαδή ακίνητα τα οποία 
θα ανήκουν αποκλειστικά στον Δήμο και στην εξέλιξη της διαδικασίας 
της  πράξης  εφαρμογής  θα  τα  κατοχυρώσεις,  ώστε  σε  περίπτωση  που 
δημιουργηθούν  νέα  οικόπεδα,  το  Ν  που  βλέπουμε  στις  πράξεις 
εφαρμογής,  να  μπορεί  ο  νέος  ιδιοκτήτης  να  μπει  μέσα χωρίς  να  έχει 
πρόβλημα του πρώτου ιδιοκτήτη που εγώ αυτή την στιγμή αν τον δω 
μέσα κι  έχοντας  περιφράξει  την  ιδιοκτησία μου θα του πω «που πας 
κύριε?», θα μου πει αυτός «βλέπω το Ν» που σημαίνει νέο οικόπεδο κι 
επειδή  έδωσα  αλλού  θα  μπω  στην  ιδιοκτησία  σου.  Δεν  υπάρχει 
περίπτωση να σε αφήσω. Θα βγουν ασφαλιστικά μέτρα, θα μπλέξουμε σε 
διαδικασίες δικαστικές και να το πρόβλημα. Άρα λοιπόν αυτό σημαίνει 
ότι  πρέπει  να  έχεις  Τράπεζα  Γης  έτοιμη,  για  να  μπορέσεις  να 
αντιμετωπίσεις τα προβλήματα αυτά. 
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Περαιτέρω έχουμε τους κοινόχρηστους χώρους, τα ΚΧ τα γνωστά, τις 
παιδικές χαρές και γενικά τους κοινόχρηστους χώρους, τους δρόμους κι 
όποιος χώρος έχει ανατεθεί για κοινή χρήση. Στην περίπτωση αυτή αν 
δεν  προχωρήσεις  στην  διαδικασία  της  αναγκαστικής  απαλλοτρίωσης, 
διότι  η  πράξη  εφαρμογής  είναι  μια  ουσιαστική  αναγκαστική 
απαλλοτρίωση,  παίρνεις  το  ακίνητο  από  τον  έναν  και  το  δίνεις  στον 
άλλον ή παίρνεις το ακίνητο και του δίνεις χρήματα. Αν λοιπόν αφήσεις 
εδώ το βάρος και περάσει ένα εύλογο χρονικό διάστημα, όπως είπε κι ο 
κύριος Γκινοσάτης ο Πρόεδρος, μια ορισμένη δεκαετία ο άλλος, εγώ, θα 
πάω  στο  διοικητικό  πρωτοδικείο  και  θα  ζητήσω  ανάκληση  της  μη 
συντελεστής  απαλλοτριώσεως,  που σημαίνει  ότι  ο  Δήμος  θα αρχίσει 
πάλι από την αρχή. 

Περαιτέρω έχουμε και την αταξία των τίτλων. Οι τίτλοι όπως ξέρετε εδώ 
στην  περιφέρειά  μας,  έχουνε  μια  προϊστορία  όχι  όσον  αφορά  το 
ιδιοκτησιακό,  δεν τίθεται  θέμα ιδιοκτησιακού,  θέμα νομιμότητας.  Και 
την τελευταία δεκαετία μάλιστα έχει παρά σφίξει και το σύστημα των 
αποφάσεων  περί  χρησικτησίας,  που  δημιουργούν  περισσότερα 
προβλήματα. Εκεί λοιπόν εμπλέκεται και το κτηματολόγιο, εμπλέκεται 
και το Δασαρχείο, πολλά αποσπάσματα του κτηματολογίου έχουν μέσα 
σημείωση ότι  διεκδικείται  από το  Δασαρχείο  χωρίς  να  υπάρχει  άδεια 
διεκδίκησης,  έτσι  επειδή χαρτογραφήθηκαν το 1976 με τον Νόμο του 
πρώτου Καραμανλή ότι είναι δασικά κι από τότε δεν είχε γίνει τίποτα. 
Που σημαίνει ότι υπάρχει κι άλλο ένα επιπρόσθετο βάρος. 

Όλα αυτά λοιπόν τα στοιχεία μας δυσκολεύουνε στο να καταλήξουμε 
στην οριστική πράξη εφαρμογής. Να λάβουμε δε υπ’ όψη ότι μετά το 
τέλος της μελέτης, όταν έχει ήδη οριστικοποιηθεί απομένει η απόφαση 
κύρωσης του Νομάρχη. Όχι του περιφερειάρχη όπως ειπώθηκε. Η οποία 
αυτή  διαδικασία  είναι  χρονοβόρος  κι  επιπλέον  στο  υποθηκοφυλακείο 
μετά  έχουμε  επιπλέον  χρόνο  της  σύνταξης  περίληψης  από  τον 
υποθηκοφύλακα, μέσω δικηγόρου, με όλες αυτές τις πλοιοκτησίες που 
απαιτεί  άλλον  χρόνο  επιπλέον.  Τόσα  λοιπόν  εμπόδια  πρέπει  να  τα 
γνωρίζουμε και θα πρέπει να τα κατατάξουμε, ώστε να έχουμε όφελος 
και να προστατεύσουμε ο καθένας την ιδιοκτησία του και να λέμε ότι 
«να πράγματι κάναμε τις πράξεις εφαρμογής πράξη.».  Ο νοών νοείτω, 
ευχαριστώ πολύ!

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Φράγκου.  Η  κυρία 
Καρβελά Βασιλική ιδιοκτήτρια στην 6η πολεοδομική ενότητα, έχει τον 
λόγο και να ετοιμάζεται ο κύριος Νίκος Κρόκος. 



                                                                                                                                   34   

Καρβελά Βασιλική – Λοιπόν εγώ θα κάνω ερώτηση και δεν θα είναι το 
θέμα ούτε πολιτικό, ούτε κοινωνικό, είναι κάτι που με αφορά. Είμαι στην 
6η γειτονιά. Είναι για ένα διοικητικό κέντρο όπου επρόκειτο να γίνει και 
το οποίο μου κρατάει το κτήμα τόσα χρόνια και επιπλέον δεν μπορώ να 
περιμένω άλλο, βλέπω εδώ πέρα ότι δεν πρόκειται να γίνει τίποτα, αν κι 
ο κύριος Κασίμης μπορεί να είχε την καλή διάθεση και πρόθεση αλλά 
βλέπω ότι τα πράγματα είναι πολύ δύσκολα. Λοιπόν, μαζί με εμένα είναι 
η κυρία Αναστασίου και θέλω απάντηση γι’ αυτό από τον κύριο Σούτρη 
και  τον  κύριο  Γιώργα  κι  από  εσάς  κύριε  Δήμαρχε.  Έχει  πάει  στα 
διοικητικά δικαστήρια κι έχει κερδίσει με απόφαση του δικαστηρίου, για 
το διοικητικό κέντρο εγώ δεν πήγα πουθενά γιατί είμαι νομοταγής και 
ήθελα  να  πιστεύω  ότι  κάτι  θα  γίνει.  Τελικά  δεν  έγινε  τίποτα,  δεν 
πρόκειται να γίνει τίποτα. Θέλω να μου απαντήσετε επάνω σε αυτό το 
θέμα. Τώρα έχει δίκιο ο κύριος Φράγκου σ’αυτό που είπε, είναι πολύ 
δύσκολα  όλα  αυτά  για  να  γίνουν  κι  έχει  δίκιο.  Τι  θα  γίνει  με  την 
δικαστική απόφαση που έχει πάρει στα χέρια της η κυρία Αναστασίου, 
Κουτσού και  Παναγιωτόπουλος και  τι  τύχη θα έχει  το δικό μου? Με 
ενδιαφέρει πάρα πολύ. Ευχαριστώ!

Γιώργος Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε την κυρία Καρβελά, θα σας πω 
εγώ  συντόμως  τι  συμβαίνει  για  να  αντιληφθείτε,  είναι  2  όμορες 
ιδιοκτησίες που γίνονται διοικητικό κέντρο, η κυρία Καρβελά προς τιμή 
της δεν έχει προσφύγει για να εκδικαστεί ο χώρος, η άλλη ιδιοκτήτρια 
ίσως έκανε κι αυτή καλά και προσέφυγε κι έχει μια καταρχήν δικαστική 
απόφαση  από  ότι  κατάλαβα,  αποχαρακτηρισμού  του  χώρου  της  και 
ρωτάει η κυρία Καρβελά την δημοτική αρχή και όλους εμάς βέβαια πως 
μπορεί αυτό το θέμα να λυθεί. [...] σας παρακαλώ ο κύριος Δήμαρχος θα 
απαντήσει συνολικά στις ερωτήσεις. [...] Λοιπόν κύριε Νίκο Κρόκο έχετε 
τον  λόγο.  Ο κύριος  Νίκος  Κρόκος είναι  επικεφαλής του συνδυασμού 
Δύναμη Ελπίδας για την Αρτέμιδα.

Κρόκος Νίκος – να σας συγχαρώ κι εγώ με την σειρά μου, πρόεδρε και 
όλους τους μηχανικούς σε αυτήν την ημερίδα. Θα έλεγα αργήσατε και 
λίγο,  αλλά  δεν  μπορούμε  να  τα  ρίχνουμε  και  όλα  σε  εσάς.  Αυτό  θα 
έπρεπε να το κάνει ο Δήμος, και ίσως και κατά γειτονιά, για να μπορούν 
να πουν τα προσωπικά τους προβλήματα ο καθένας και να λυθεί. Γιατί 
εδώ μέσα είναι λίγο δύσκολο να λυθούν όλα αυτά τα προβλήματα, γι’ 
αυτό είπα στον Δήμαρχο αυτό το πρόβλημα της κυρίας Καρβελά να το 
γενικεύσει, υπάρχουν κι άλλα ίδια προβλήματα ίσως, για να μπορέσει να 
το λύσει. Θα έλεγα λοιπόν, κάλλιο αργά παρά ποτέ, όπως λέει κι ο λαός.  
Αργήσαμε πάρα πολύ, πολλά χρόνια, ας κάνουμε λίγη υπομονή ακόμα. 



                                                                                                                                   35   

Ανησύχησα λίγο με τον κύριο Πετράκη, που είπε ότι στον Γέρακα του 
ανατέθηκαν  οι  πράξεις  εφαρμογής  το  1987  και  τελείωσε  μετά  από  9 
χρόνια. Βέβαια εγώ ως δάσκαλος που είμαι έχω νιώσει στο πετσί μου 
αυτό το πρόβλημα των πράξεων εφαρμογής. Συνεργάστηκα πάρα πολύ 
στενά με όλους τους δημάρχους για την δημιουργία και το χτίσιμο νέων 
σχολείων, είναι πολύ λίγα βέβαια που έχουν χτιστεί και το πρόβλημα το 
μεγαλύτερο που συναντούσαμε ήταν η πράξη εφαρμογής. Γιατί δεν είχαν 
τελειώσει, δεν είχαν γίνει μελέτες, έπρεπε εκεί που θα γινόταν σχολείο, 
μάλλον δεν υπήρχαν χώροι για σχολεία, ο μοναδικός χώρος για σχολείο 
ήταν εδώ στο κέντρο, δεν είχαν ορίσει κανέναν άλλο χώρο για σχολείο. 
Σ’  έναν  χώρο  με  χιλιάδες  στρέμματα.  Δηλαδή  δε  θα  ερχόταν  τόσος 
κόσμος  εδώ,  δε  θα  ερχόταν  χιλιάδες  για  να  μείνουν,  δε  θα  έφερναν 
παιδιά, τι θα ερχόταν δηλαδή? Συνταξιούχοι μόνο? Λοιπόν, το ένιωσα 
στο πετσί μου, γι’ αυτό και στο πρόγραμμά μας το είχαμε βάλει πρώτο 
και  χαίρομαι  πάρα πολύ  που  τώρα όλοι  το  αναδεικνύουμε  ως  μείζον 
πρόβλημα  που  πρέπει  να  λυθεί  άμεσα,  το  πρόβλημα  των  πράξεων 
εφαρμογής. Να ρωτήσω βέβαια, για να μην καταχράζομαι από κανέναν 
πολίτη τον χρόνο, έχετε απόλυτο δίκιο να μιλιέστε όλοι, λοιπόν η μόνη 
πράξη εφαρμογής που έχει κυρωθεί Δήμαρχε, είναι η 5η γειτονιά. Τι έχει 
γίνει  σε  αυτήν  την  5η γειτονιά?  Τι  έχει  γίνει,  πήραν  τα  λεφτά? 
Ανταποδοτικά  λέμε,  τα  έδωσαν  πίσω?  Έφτιαξαν  δρόμους,  έφτιαξαν 
οποιοδήποτε άλλο έργο υποδομής? Θα γίνει το ίδιο και τώρα Δήμαρχε? 
Δεν  πιστεύω  βέβαια,  γιατί  τώρα  πια  είμαστε  όλοι  εδώ  πέρα  και  θα 
είμαστε από κοντά. Αποκλείεται δηλαδή να φτάσει σε αυτό το σημείο 
όπως στην 5η γειτονιά. Και παρακαλώ πάρα πολύ, να εφαρμοστούν οι 
πράξεις εφαρμογής. Ευχαριστώ πολύ!

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Κρόκο.  Αυτή  την 
στιγμή  μας  τιμά  με  την  παρουσία  του  ο  βουλευτής  της  ΝΔ  κύριος 
Βλάχος Γεώργιος, σας ευχαριστούμε πάρα πολύ. επειδή είπαμε σήμερα 
να  μην  τηρήσουμε  το  πρωτόκολλο,  αλλά  να  μιλάμε  κατά  σειρά 
προτεραιότητας,  θα  έχετε  τον  λόγο  μετά  από  ορισμένο  χρονικό 
διάστημα. Λοιπόν, ο κύριος Φίλντισης Θόδωρος συνδημότης μας είναι 
εδώ και να ετοιμάζετε.... 

Φίλντισης Θόδωρος – Συνδημότες, χρόνια πολλά πρώτα απ’ όλα (έστω 
και καθυστερημένα)!  Θεωρώ υποχρέωσή μου, για όσους δεν ξέρουνε, 
εκπροσωπώ την ομοσπονδία εξωραϊστικών και πολιτιστικών συλλόγων 
Αρτέμιδος, έχουμε μέλη 25 συλλόγων. Το θέμα των πράξεων εφαρμογής 
πραγματικά είναι κορυφαίας σημασίας για τον τόπο και τους πολίτες. Η 
πρωτοβουλία του συλλόγου μηχανικών πραγματικά είναι αξιέπαινη, λόγο 
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ειδικότητας πράγματι είναι οι πλέον ειδικοί και οι πλέον κατάλληλοι να 
ασχοληθούν και να μας διαφωτίσουν γι’ αυτά τα θέματα. Εμείς είμαστε 
αποφασισμένοι και το έχουμε δηλώσει αυτό στον Πρόεδρο του συλλόγου 
μηχανικών, να συνεργαστούμε στενά μαζί τους και γι’ αυτό αλλά και για 
πολλά άλλα θέματα για τα οποία μπορούν να μας βοηθήσουν. Τώρα για 
το θέμα των πράξεων εφαρμογής, θέλω να πω τα εξής. Στον τόπο μας, 
έχουνε  γίνει  πολλά και  τεράστια  εγκλήματα  με  όλη  την σημασία  της 
λέξεως, εις βάρος αυτού του τίμιου λαού που κατοικεί και ταλαιπωρείται 
σε αυτόν τον κόσμο. Ένα από τα εγκλήματα (να μην το πω έγκλημα να 
το  πω μεγάλη  αμαρτία),  είναι  ο  τρόπος  με  τον  οποίο  χειρίστηκαν  οι 
δημοτικές  αρχές  το  θέμα  των  πράξεων  εφαρμογής.  Και  είναι  πολύ 
μεγάλη  αμαρτία  διότι,  1ον)  τότε  ο  τρόπος  που  ανατέθηκαν  οι  11 
πολεοδομικές ενότητες, δεν θέλω να αναφερθώ στις λεπτομέρειες, επειδή 
έχω ασχοληθεί πάρα πολύ και πολύ κοντά κι έχουμε συνεργαστεί και με 
εργοληπτικές εταιρίες που είχαν λάβει μέρος τότε στον διαγωνισμό, και 
με την Νομαρχία και με τους τεχνικούς του Δήμου, γνωρίζουμε πολύ 
καλά πως έγινε  αυτή η ανάθεσης.  Δε θα πω τώρα τίποτα για να μην 
ανάψω φωτιές! 

Όμως εκείνο το οποίο ήτανε τραγικό λάθος και είναι έγκλημα είναι το ότι 
ανατεθήκανε  11  πολεοδομικές  ενότητες  σε  ένα  γραφείο  όταν  ήτανε 
γνωστό,  αυτό  που ο  σοφός  Σερέτης  έκανε  πολύ σωστά!  Ανέθεσε  μια 
πολεοδομική ενότητα σε κάθε πολεοδομικό γραφείο και  έκανε για να 
βγει 5 χρόνια. Λοιπόν, οι 11 πολεοδομικές ενότητες και μ’ αυτά που είπε 
κι ο προηγούμενος εργολάβος που ανέλαβε τον Γέρακα, φυσιολογικά θα 
θέλανε 55 με 85 χρόνια για να βγούνε πέρα σε ένα πολεοδομικό γραφείο. 
Αυτό  και  ο  πιο  απλός  και  ο  πιο  αγράμματος  με  έναν  απλό 
πολλαπλασιασμό  μπορούσε  να  το  βρει.  Απορώ πως  η  τότε  δημοτική 
αρχή  πήρε  αυτή  την  πρωτοβουλία  κι  έκανε  αυτό  το  τραγικό,  εντός 
εισαγωγικών, λάθος για να μην το πω έγκλημα. 

Από  κει  ξεκινάνε  όλα  τα  κακά,  τα  οποία  κακά  απαριθμήθηκαν  εδώ, 
χάσαμε εκατοντάδες εκατομμύρια δραχμές από την χρηματοδότηση που 
θα  μας  δινόταν  από  την  τριμερή,  δηλαδή  από  το  κράτος  κι  από  την 
Νομαρχία για να βγάλουμε πέρα αυτές τις δουλειές, αυτά τα λεφτά λέμε 
θα τα πληρώσει ο Δήμος, ποιος Δήμος, οι πολίτες θα τα πληρώσουν. Θα 
πληρώσουνε εκατοντάδες εκατομμύρια που δε θα τα πληρώναν αυτοί οι 
άνθρωποι εάν γινότανε σωστά η δουλειά. Κι αυτό που είπε ο Δήμαρχος 
ότι  «δεν  θα  επιβαρυνθούν  οι  παραπάνω»,  το  επισήμανε  ο  κύριος 
Κούτρας βέβαια, θα επιβαρυνθούνε διότι αντί τα λεφτά αυτά να γίνουν 
έργα στις γειτονίες τους, θα πληρωθούνε στις εργοληπτικές εταιρίες για 
κόστος μελέτης και τα έργα θα τα πληρώσουν οι πολίτες μετά πάλι, άρα 
θα  επιβαρυνθούνε  Δήμαρχέ  μου  οι  πολίτες,  μη  λέμε  ότι  δε  θα 
επιβαρυνθούνε, θα επιβαρυνθούνε με έμμεσο τρόπο. Επίσης, εκείνο που 
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θέλω  να  επισημάνω,  βεβαίως  αυτή  όλη  η  έγνοια,  προσπάθεια  επί 
Δημαρχίας Τυράκη να διορθωθεί το κακό και να αναλάβουνε δυο τρεις 
πολεοδομικές ενότητες οι κύριοι αυτοί και οι άλλες να δημοπρατηθούνε, 
απέτυχε διότι τορπιλίστηκε από συμβούλους της προηγούμενης αρχής, οι 
οποίοι δεν ξέρω τι συμφέρον είχανε, μεγάλο ερωτηματικό, και οι οποίοι 
προσηλύτισαν και ορισμένους συμβούλους  της καινούργιας δημοτικής 
αρχής,  κι  ενώ ήταν  έτοιμη  η  δουλειά,  συμφωνημένη,  απέτυχε!  Τώρα 
πιστεύω ότι ο καινούργιος Δήμαρχος θα διαπιστώσει και θα ήθελα να 
ρωτήσω  εδώ,  πότε  πρέπει  να  τελειώσουνε,  ποια  ημερομηνία 
ολοκλήρωσης των τριών περιοχών που ανέλαβαν και ποια η ημερομηνία 
ολοκλήρωσης των υπόλοιπων αυτών? Πόσα χρόνια? Τι συμφωνία έχει 
γίνει? Λοιπόν πιστεύω, ότι θα διαπιστωθεί η αδυναμία, κι από κει και 
πέρα θα μπορέσει να λύσει ο Δήμαρχος τα χέρια του για να μπορέσει να 
κάνει σωστά τη δουλειά και να κάνει αναθέσεις. Επίσης τραγικό λάθος 
ήτανε, ότι αφού δεν υπήρχανε χρήματα πως αναθέτεις 11 πολεοδομικές 
ενότητες  χωρίς  να  έχεις  φράγκο.  Λοιπόν,  ευχαριστώ  πολύ,  υπάρχουν 
πολλά άλλα πράγματα και υπάρχουν και πολλά ερωτήματα.  

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Παρακαλείται  ο  κύριος  Ρούσος  Χαράλαμπος 
ιδιοκτήτης?  Έφυγε...  Τον  λόγο  έχει  ο  κύριος  Μπεφό  Χαρίλαος, 
εκπρόσωπος της επιτροπής κατοίκων της 5ης πολεοδομικής ενότητας. Και 
να ετοιμάζετε ο κύριος Αντώνης Μαυρομάτης, συνδημότης μας.

Μπεφό Χαρίλαος –  Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ για το ενδιαφέρον 
που έχετε να αναλάβετε,  να οργανώσετε, να δημιουργήσετε ένα κοινό 
εδώ που θα ακούσει τα προβλήματα του Δήμου Αρτέμιδος παρουσία του 
Δημάρχου, του Δημαρχιακού Συνεργείου, της Δημαρχιακής Επιτροπής, 
τον κύριο Φράγκο που τον ευχαριστούμε για την παρουσία του,  διότι 
είναι πολύ σωστά πράγματα. 

Θα’θελα  να  έχω  μια  απορία,  η  απορία  μου  είναι  η  εξής,  η  πράξη 
εφαρμογής στην 5η πολεοδομική ενότητα έχει  τελειώσει  από το 1997. 
Προσωπικά εγώ ο ίδιος πλήρωσα ένα εκατομμύριο εξακόσιες ογδόντα 
χιλιάδες (1.680.000) μετρητά το 1998. Έστω και τα δικά μου απλά, λίγα 
χρήματα,  (έχω  την  απορία  μάλλον  και  θα  ήθελα  να  ρωτήσω),  δεν 
έφταναν για να κάνει ο κύριος Δήμαρχος μια αίτηση στο Δασαρχείο να 
κόψει τα δέντρα από τη μέση του δρόμου? Να κάνει μια αίτηση, αφού τα 
χρήματα τα δικά μου, αυτά τα λίγα που έδωσα εγώ δεν ξέρω τι έχουν 
δώσει οι άλλοι, δεν έφταναν για να κάνει μια αίτηση στην ΔΕΗ, στην 
ΕΥΔΑΠ να ρυθμίσει τα ρολόγια της, να ανάβουν οι λαμπτήρες? Δεν έχω 
φως επί έναν μήνα έξω από το σπίτι μου. Εν πάση περίπτωση, ευχαριστώ 
και πάλι για το ενδιαφέρον όλων εδώ και παλαιών και μη Δημάρχων, δεν 
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έχω κανένα  πρόβλημα ούτε  προσωπικό,  ούτε  καμία επίθεση πολιτική 
κάνω.  Είμαι  δημότης  της  Αρτέμιδος,  από δημότης  Παλαιού  Φαλήρου 
ήρθα εδώ κι έχω 32 χρόνια ιδιοκτησία εδώ, έγινα δημότης εδώ και 3 
χρόνια.  Το  πρόβλημα  είναι,  κι  ευχαριστώ  που  το  θέσατε,  έχετε 
δημιουργήσει  καινούργιες  πολεοδομικές  ενότητες  για  να  μπούνε  στην 
πράξη εφαρμογής. Με την ήδη υπάρχουσα κυρωμένη πράξη εφαρμογής, 
τι  μπορεί  να  γίνει?   Αν  μπορεί  και  υπάρχει  κάποιο  πρόγραμμα  να 
υλοποιηθεί,  θα παρακαλούσα να έχω μια  απάντηση.  Ευχαριστώ πάρα 
πολύ!

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  πολύ!  Ο  κύριος  Αντώνης 
Μαυρομάτης. Απλώς θα καταγραφείτε, επειδή κάνουμε μαγνητοφώνηση 
των  πρακτικών,  να  καταγραφείτε  παρακαλώ  διότι  θα  γίνει  και 
απομαγνητοφώνηση, για τα συμπεράσματα. 

Αντώνης Μαυρομάτης – θα ήθελα να ευχαριστήσω πρώτα από όλα τον 
Σύλλογο μηχανικών γιατί σήμερα με προστάτευσαν από μια επένδυση 
που επρόκειτο να κάνω πρόσφατα.  Κατάλαβα ότι αυτή η περιοχή δεν 
έχει  άμεσο  μέλλον.  Αυτό  κατάλαβα  κι  αν  κάνω λάθος,  δεν  ξέρω  το 
ακροατήριο, έτσι? Είμαι από το 1967 στην Λούτσα, δεν είμαι δημότης 
είμαι  κάτοικος,  έχω  πάει  σχολείο  εδώ  κάποια  χρόνια,  έχω 
συναισθηματικούς δεσμούς, αλλά σήμερα κατάλαβα ότι δεν προχωράει 
τίποτα. Ρώτησε ο κύριος Νομαρχιακός Σύμβουλος, γιατί δεν έρχονται οι 
κάτοικοι. Στο σίριαλ αυτό συμμετέχουνε οι κάτοικοι [...] αναρωτηθήκατε 
τότε.  Οπότε αναρωτηθήκατε  γιατί  σήμερα είναι  λίγοι  οι  κάτοικοι  που 
συμμετέχουνε στη σημερινή ημερίδα.

Γιώργος Γκινοσάτης – Σε σχέση με το πρόβλημα.... ναι.

Αντώνης Μαυρομάτης –  Αυτό το σίριαλ είναι μεγαλύτερο κι από την 
Λάμψη. Τραβάει πάρα πολλά χρόνια. Έχουμε κουραστεί. Ήρθα σήμερα 
εδώ να ακούσω από τον Δήμαρχο ο οποίος έχει τον συντονισμό τέλος 
πάντων,  κι  είναι  η  Δημοτική  Αρχή  του  τόπου,  ήρθα  εδώ να  ακούσω 
ημερομηνίες  και  έργα  που  πρόκειται  να  γίνουνε.  Εγώ γι’  αυτό  ήρθα 
σήμερα και γι’ αυτό συμμετείχα σ’ αυτήν την συνάντηση, σ’αυτήν την 
ημερίδα. Τελικά δεν άκουσα. Άκουσα πολλές φορές το τι συνέβη. Δεν με 
ενδιαφέρει,  πέρασαν  τα  χρόνια  και  γέρασα,  άσπρισα!  Άκουσα  πόσα 
λεφτά  δαπανήσανε,  πόσες  φορές  πήγαμε  πίσω,  δεν  άκουσα  όμως  για 
ρήτρες  συμβολαίων,  δεν  άκουσα για  ημερομηνίες  λήξης  συμβολαίων, 
δεν άκουσα για ποινικές ευθύνες,  έτσι?  Και φτάνουμε σήμερα λοιπόν 
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εδώ, να περιμένω από τον κύριο Κασίμη να μου πει πότε βλέπει ότι οι 
περιοχές, μία προς μία γιατί αφορά όλες τις περιοχές όχι μόνο την δική 
μου,  θα μπει  η πράξη εφαρμογής και  να μου εξηγήσει  για ποιο λόγο 
κάποιος άνθρωπος θα ξανά επενδύσει εδώ σ’ αυτήν την περιοχή όταν 
υπάρχει ένα αεροδρόμιο όταν υπάρχουνε 2 ΚΕΛ, ένα αριστερά κι ένα 
δεξιά,  όταν  η  πράξη  εφαρμογής  δεν  μπορεί  να  γίνει,  όταν  όλα  αυτά 
δημιουργούνε όλη αυτήν την αναταραχή, ή ακόμα και γι’ αυτούς τους 
κατοίκους του καλοκαιριού, που έρχονται να κάνουν τις διακοπές τους 
όταν  έχουνε  τα  κέντρα  να  ρίχνουνε  τα  λύματα  στην  θάλασσα  που 
κάνουνε μπάνιο, όταν έχουνε την μουσική να παίζει μέχρι τις 4 η ώρα το 
πρωί. Κύριε Δήμαρχε νομίζω ότι μετά από τόσα χρόνια και μετά από 
τόσες  δυσφορίες,  2 γενιές  είμαστε εδώ πέρα,  περιμένω την απάντησή 
σας.

Γιώργος Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε πολύ τον κύριο Μαυρομάτη για 
την  πολύ  εύστοχη  πράγματι  παρέμβασή  του.  Οι  ομιλητές  έχουν 
τελειώσει. Για να μην παρεξηγηθώ και πολλοί ξέρουν γιατί το λέω, ο 
Συνασπισμός  Ριζοσπαστικής  Αριστεράς  θέλει  να  απευθύνει  έναν 
σύντομο χαιρετισμό και βεβαίως δεν μπορούμε να του τον στορίσουμε. 
Οποιοιδήποτε  άλλοι,  εκπρόσωποι  κομμάτων,  θέλουν  να  κάνουν 
χαιρετισμό, αμέσως μετά θα έχουνε τον λόγο. Ευχαριστώ πολύ, απλώς 
είχε δηλωθεί πρώτος. 

Παπαθύμιος Γιάννης – Μάλιστα θα σας τον διαβάσω για να είμαι πάρα 
πολύ  σύντομος.  Κυρίες  και  κύριοι  καλημέρα  σας,  χρόνια  πολλά,  ο 
Συνασπισμός  Ριζοσπαστικής  Αριστεράς  χαιρετίζει  όλους  τους 
παρευρισκόμενους στην σημερινή ημερίδα και  συγχαίρει  τον Σύλλογο 
Μηχανικών Αρτέμιδος που πήρε αυτήν την αξιόλογη πρωτοβουλία για 
την  λύση  του  πιο  ακανθώδους  προβλήματος  της  πόλης.  Εμείς  σαν 
Συνασπισμός  Αριστερών Κομμάτων,  ενισχύουμε  και  προωθούμε  στην 
Βουλή, στην Τοπική Αυτοδιοίκηση αλλά και στους δρόμους με αγώνες, 
όλες τις πρωτοβουλίες που στόχο έχουν την ανάπτυξη των πόλεων της 
Ανατολικής  Αττικής.  Της  Ανατολικής  Αττικής,  που  μέχρι  σήμερα  η 
κεντρική εξουσία την θεωρεί το αποπαίδι της Αθήνας. 

Τα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε είναι  χιλιάδες.  Άναρχη δόμηση, 
έλλειψη  σε  έργα  υποδομής,  ύδρευση,  αποχέτευση,  οδοποιία, 
κοινόχρηστοι  χώροι  και  λοιπά και  λοιπά...  προβλήματα  μόλυνσης  και 
καταστροφής του περιβάλλοντος από την λειτουργία του αεροδρομίου, 
προβλήματα  οικολογικής  καταστροφής  των  παραλιών  και  των  δασών 
μας και πολλά άλλα που έστω και επιγραμματικά εάν επιχειρούσα να τα 
αναφέρω θα απαιτούσαν ώρες ολόκληρες. Λύσεις υπάρχουν. Χρειάζεται 
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όμως διαρκής αγώνας, ενότητα όλων των υγιών δυνάμεων του τόπου και 
παραμερισμό  των  κομματικών  και  προσωπικών  σκοπιμοτήτων.  Η 
ημερίδα σας αγαπητοί μηχανικοί, κινείται σε αυτήν την κατεύθυνση, σας 
εύχομαι  καλή  επιτυχία  και  αποτελεσματικότητα,  ώστε  να  λυθεί  το 
πρόβλημα της  κύρωσης  των πράξεων εφαρμογής που ταλαιπωρεί  την 
Αρτέμιδα 18 χρόνια, ενώ είναι ο πλέον αναγκαίος όρος για την ανάπτυξή 
της. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ!

Γιώργος Γκινοσάτης – Ευχαριστούμε τον Γιάννη Παπαθύμιο. Ο κύριος 
Βλάχος μου ‘πε ότι θα έρθει σε μισό λεπτό. Μια ερώτηση έχει να κάνει ο 
Πρόεδρος της Ημερίδας.

Κώστας Γκόρτσος – Απευθύνομαι στους μελετητές της ΑΧΟΝ για την 
δωδέκατη πολεοδομική ενότητα. Όπως γνωρίζετε στην 12η πολεοδομική 
ενότητα δεν έχουμε παρεκκλίσεις, η αρτιότητα είναι τα 500 μέτρα και 
αυτό  (κι  εδώ  θα΄θελα  έτσι  λιγάκι  να  έκανα  μια  παρατήρηση  για  το 
ακροατήριο, ότι το γεγονός ότι δεν έχουμε παρέκκλιση στην 12η ενώ στις 
άλλες  πολεοδομικές  ενότητες  έχουμε,  είναι  μια  απόφαση  του 
συμβουλίου της Επικρατείας που τρόπο τινά σκέφτηκε με τον δικό του 
έτσι  τρόπο κι είπε το εξής,  ότι  από την στιγμή που πολεοδομούν μια 
περιοχή  που  την  εντάσσουνε  στο  σχέδιο,  την  εντάσσομαι  για  να  την 
αναβαθμίσουμε, κατά συνέπεια παρέκκλιση δεν συμβιβάζεται με αυτήν 
την αναβάθμιση που πάει να κάνει η πολεοδομική ένταξη, πράγμα που 
δεν  έχει  κάνει  σε  άλλες  πολεοδομικές  ενότητες  κι  έχουμε  τις 
παρεκκλίσεις να μην πάει άλλο.) Λοιπόν, έχουμε τα 500 μέτρα. Πώς θα 
αντιμετωπίσει  το  πρόβλημα το  τεχνικό,  δηλαδή  πώς θα δημιουργήσει 
ιδιοκτησίες,  τι  θα γίνει  με  τα  υφιστάμενα  κτίρια,  προφανώς  θα κάνει 
συνενώσεις...  είναι  μια  απορία  που  την  έχουμε  και  δεν  έχουμε  πάρει 
απάντηση  από κάποιον  ο  οποίος  να  έχει  εμπειρία  στις  πράξεις 
εφαρμογής. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε.  Θα  πρότεινα  τώρα  αν  δεν 
υπάρχει κάποιος άλλος να χαιρετίσει... Ο κύριος Βλάχος θα χαιρετίσει... 
είσαστε εδώ κύριε Βλάχο, συγνώμη δεν σας είδα.  Ελάτε κύριε Βλάχο 
έχετε  τον  λόγο.  Ο  Κύριος  Βλάχος  είναι  Βουλευτής  της  Νέας 
Δημοκρατίας στην περιφέρεια Αττικής. 

Βλάχος (Βουλευτής) – Καλημέρα σας και χρόνια πολλά, με συγχωρείται 
για την καθυστέρηση,  καταλαβαίνετε το πρόγραμμα το δικό μας είναι 
κάπως  επιβαρημένο...  Πέρασα  όμως,  με  την  παρουσία  μου  εδώ  να 
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δηλώσω το ενδιαφέρον γι’αυτήν την προσπάθεια την οποία κάνετε. Όλες 
κι όλοι γνωρίζετε, η πράξη εφαρμογής είναι  το πιο δύσκολο κομμάτι, 
σ’ένα  σχέδιο.  Εκεί  πια  φρακάρουμε  όλοι,  γιατί  εκεί  αρχίζουν  και 
χρειάζονται  χρήματα  κι  εκεί  χρειάζεται  κι  η  συνεννόηση  μεταξύ  των 
πολιτών. Βεβαίως, εγώ ούτε μηχανικός είμαι, αλλά ούτε παρεμβαίνω, δεν 
πρέπει  δεν  γνωρίζω  κιόλας  όπως  είπα,  σε  επιμέρους  λεπτομέρειες. 
Περιμένω  μέσα  από  αυτήν  την  πρωτοβουλία  την  οποία  πραγματικά 
χαιρετίζω, να ύπαρξη ένα αποτέλεσμα. Ένα αποτέλεσμα όμως, που θα 
μπορεί να το πάρει κάποιος στα χέρια του και να βοηθήσει την περιοχή. 
Εάν είναι ένα πόρισμα που αμφισβητείται, που ο ένας τραβάει από δω κι 
ο άλλος τραβάει από κει, θα περνάν τα χρόνια, θα λιγοστεύει η ζωή μας, 
θα τελειώνει η ζωή μας κι εμείς θα λέμε τα ίδια και τα ίδια. Αν θέλετε να 
είμαστε  χρήσιμοι,  αν  θέλετε  κάτι  να  αλλάξουμε  στην  περιοχή,  να 
συνεννοηθούμε κάνοντας ο καθένας βεβαίως και κάποιες υποχωρήσεις. 
Δεν γίνεται αλλιώς. Η πράξη εφαρμογής αυτό σημαίνει. Το να ψάχνει 
κανείς το δίκιο του στην εντέλεια δε θα το βρει ποτέ. Νομίζω και σας 
παρακαλώ  αν  θέλετε,  να  κάνουμε  όλοι  λογικές  υποχωρήσεις,  να 
συνεννοηθούμε να καταλήξουμε σε ένα πόρισμα, να βρούμε πως αυτό, 
αυτή η πρόταση, θα χρηματοδοτηθεί, πως θα βρούμε τα χρήματα και πως 
θα μπορέσει να προχωρήσει. 

Η  Αρτέμιδα  είναι  μια  πολύ  δύσκολη  πόλη  και  για  μένα  που  έχω  58 
πόλης, αστικά κέντρα δε λέω οικισμούς, είναι ίσως η πιο δύσκολη. Με 
την έννοια ότι είναι συνεχώς αναπτυσσόμενη πόλη, είναι δυναμική πόλη, 
η οποία όμως έχει μεγαλώσει όπως όπως να το πω έτσι...  Πρέπει λοιπόν, 
όλοι μας, ο καθένας μας από κει που βρίσκεται, οι βουλευτές, η τοπική 
αυτοδιοίκηση, οι μηχανικοί,  οι ενεργοί πολίτες που είστε σήμερα εδώ, οι 
πολίτες που δεν ήρθαν σήμερα εδώ, αλλά έχουν λόγο κι έχουν μερίδιο 
στο πρόβλημα, θα πρέπει να σκύψουν πάνω σ’αυτό. Όσο γρηγορότερα 
καταλήξουμε  σε  κάτι  συγκεκριμένο,  σε  κάτι  ρεαλιστικό,  τόσο  πιο 
γρήγορα  θα  μπορέσουμε  να  το  υλοποιήσουμε,  αλλιώς  θα  περνάνε 
τετραετίες, θα μαζευόμαστε κι ο ένας θα κάνει κριτική στον άλλον. Θέλω 
δε κλείνοντας να πω, ότι η πράξη εφαρμογής και γενικότερα τα σχέδια κι 
αυτά τα προβλήματα γενικά που καίνε όλη την περιοχή, που είναι θέμα 
ανάπτυξης  της  περιοχής  κυρίαρχο,  δεν μπορεί  να έχεις  τη λογική της 
οποιασδήποτε  αντιπαράθεσης,  δεν  εννοώ  μόνο  σε  αυτοδιοικητικό 
επίπεδο, εννοώ και σε κομματικό. Γι’ αυτό κι εγώ δεν ήρθα εδώ σήμερα 
με  την  ιδιότητα  του  βουλευτή  της  Νέας  Δημοκρατίας,  ήρθα  του 
βουλευτή  της  περιοχής,  που  πραγματικά  μου  αναλογεί  και  μένα  ένα 
μερίδιο ευθύνης να προχωρήσουμε αυτήν την πρωτοβουλία. Αλλά εγώ 
δεν  θα  εισηγηθώ  τίποτα  διαφορετικό  από  αυτό  που  εσείς  θα  μου 
προτείνετε.  Όσο  πιο  γρήγορα  καταλήξετε,  τόσο  πιο  γρήγορα  θα 
μπορέσουμε να προχωρήσουμε. Αυτή είναι ευθύνη όλων μας. Εγώ σας 
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ευχαριστώ πολύ, σας εύχομαι να καταλήξετε σε κάποια συμπεράσματα, 
δεν  μπορεί  να  υπάρξει  συνεργασία  χωρίς  τους  μηχανικούς,  το  λέω 
παντού,  οι  μηχανικοί  κι  έχουμε  πολλούς  στην  κάθε  πόλη  είναι  ένα 
εργαλείο  κι  αγαπούν  την  περιοχή  όσο  κανείς  άλλος.  Θα  πρέπει  να 
ενταχθούν μέσα από την πολεοδομία που κάνει κάθε πόλη για να αλλάξει 
η φυσιογνωμία της προς το καλύτερο. Οι μηχανικοί ζουν για την δουλειά 
τους αυτή, και βεβαίως έχουν χρέος ιερό πραγματικά, να συμβάλουν για 
ότι καλύτερο στην πόλη. Σας ευχαριστώ πολύ, καλή δύναμη σε όλους 
μας!

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Ευχαριστούμε  κι  εμείς  τον  κύριο  Βλάχο  και 
είμαστε  πάρα  πολύ  χαρούμενοι  γιατί  ξέρουμε  τον  κύριο  Βλάχο  και 
ξέρουμε ότι οι υποσχέσεις του είναι συμβόλαιο, άρα θα μας βοηθήσει! 
Τον ευχαριστούμε  πάρα πολύ.  Θα κλείσουμε  τις  παρεμβάσεις  με  δυο 
συνδημότες μας και στη συνέχεια, οι εργοληπτικές εταιρείες, η τεχνική 
υπηρεσία,  ο  κύριος  Δήμαρχος,  ο  εκπρόσωπος  του  συλλόγου 
τοπογράφων, εφόσον θέλουνε να απαντήσουνε σε κάποιες ερωτήσεις που 
τέθηκαν από το ακροατήριο. Λοιπόν, τον λόγο έχει ο κύριος Παπαδάκης 
Χρυσοβαλάντης... Τις έχετε γραμμένες κύριε Τζιπέογλου? Ωραία θα τις 
κάνετε αμέσως μετά για να απαντηθούν συνολικά. Ο κύριος Παπαδάκης 
Χρυσοβαλάντης  λοιπόν,  δημότης  μας  και  να  ετοιμάζεται  ο  κύριος 
Ζουρναρέλης Βασίλειος και κλείνουμε.

Παπαδάκης  Χρυσοβαλάντης  –  Καλημέρα  σας,  Παπαδάκης 
Χρυσοβαλάντης ονομάζομαι, τοπογράφος μηχανικός είμαι ακούω ωραία 
και  κάλα  όλα  που  λέτε,  να  μπούνε  στο  σχέδιο,  να  γίνουν  πράξεις 
εφαρμογής, συμφωνώ. Θέλω να γίνουν πράξεις εφαρμογής, ίσως να μην 
έχετε την κατάρτιση να καταλάβετε τι είναι η πράξη εφαρμογής. Να γίνει 
μια πράξη εφαρμογής γίνεται  γρήγορα, αλλά τα αποτελέσματα πια θα 
είναι,  η  λέξη  κλειδί  είναι  βιωσιμότητα.  Άντε  και  κυρώθηκε  η  πράξη 
εφαρμογής, παρά δείγματος χάριν στο Μενίδι, κανείς δε θέλει να πάει να 
μείνει στο Μενίδι, για ποιο λόγο, η βιασύνη πολλές φορές μας προτρέπει 
να κάνουμε λάθος πράξεις εφαρμογής. 

Οι σωστές πράξεις εφαρμογής σημαίνουν πώς θα ζήσουμε σωστά. Άντε 
και κυρωθήκαν, θα ζήσουμε σωστά? Οι χρήσεις γης που θα γίνουνε, οι 
πλατείες, τα σχολεία θα γίνουν σε σωστές μεριές? Οι αξίες γης που θα 
πάρει η κάθε περιοχή θα είναι αυτή που την αξίζει? Ήδη ξέρω πολλές 
περιοχές στην Λούτσα, που εγώ νιώθω ότι δεν θέλω να πάω να μείνω 
εκεί. Δεν πρέπει να αντιμετωπιστεί αυτό το πρόβλημα? Ευχαριστώ πολύ!
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Άγνωστος –  Ευχαριστούμε  κι  εμείς  τον  κύριο  Παπαδάκη.  Ο  κύριος 
Ζουρναρέλης Βασίλειος συνδημότης μας.

Ζουρναρέλης Βασίλειος – Καταρχήν θα ήθελα να χαιρετίσω πρώτα τον 
κόσμο που ενδιαφέρθηκε να έρθει και μετά τους πολιτικούς που είναι η 
δουλειά τους να έρχονται,  δηλαδή δεν πρέπει να τους παρακαλάμε να 
έρχονται  είναι η δουλειά τους να έρχονται.  Προσωπικά είμαι δημότης 
Αρτέμιδος,  κάποτε όταν ήμουνα στο Γυμνάσιο ακόμα, Λύκειο,  ήμουν 
και  μέλος  του  λεγόμενου  μαθητικού  συμβουλίου  νεολαίας,  που  είχε 
ξεκινήσει εάν δεν απατώμαι το 1997, έτσι μπορεί μάλιστα να το είχαν 
συνδέσει  και  με προεκλογική κίνηση τακτικής,  τέλος πάντων,  πάντως 
αυτό  που  ήθελα  να  πω  είναι  ότι  είχα  την  ευκαιρία  να  γνωρίσω 
αξιόλογους  ανθρώπους εντός  κι  εκτός  αξιωμάτων τέλος  πάντων,  μιας 
που είναι  και  τα  πολιτικά κόμματα εδώ,  θα ήθελα να κάνω της  εξής 
τοποθέτηση  και  ερώτηση  μάλλον.  Καταρχήν  η  συνταγμένη  πολιτεία 
εκφράζεται  από  θεσμούς  οι  οποίοι  θεσμοί,  από θεσμικά  πρόσωπα,  οι 
οποίοι τα θεσμικά πρόσωπα από φυσικά πρόσωπα, όταν λοιπόν, σε κάθε 
εκλογική  αναμέτρηση  παίρνουνε  το  πολιτικό  χρίσμα  συγκεκριμένοι 
άνθρωποι,  τα πολιτικά κόμματα δεν ερευνούν τι  άτομα είναι  αυτά τα 
οποία  παίρνουν  το  χρίσμα?   Είδαμε  στις  προηγούμενες  δημοτικές 
εκλογές για παράδειγμα, να παίρνει το χρίσμα της Νέας Δημοκρατίας ο 
κύριος Τυράκης [...]

Γιώργος Γκινοσάτης – Μπείτε στο θέμα παρακαλώ... 

Ζουρναρέλης Βασίλειος – [...] ναι το θέμα είναι το εξής, ότι βλέπουμε 
ότι  απλά  λέμε  λόγια.  Η  πολιτική  γλώσσα  λέει  λόγια,  δεν  βλέπουμε 
δηλαδή  την  στάση,  την  συμπεριφορά  τους  πως  να  αλλάξουν  τα 
πράγματα,  όταν  επικροτούν  τους  ίδιους  και  τους  ίδιους  τότε  πώς  να 
αλλάξει,  πως  να  κάνουν  το  βήμα  μπρος?  Αυτά  ήθελα  να  πω και  να 
ευχαριστήσω  κι  εσάς  γιατί  είμαστε  συναφή  επαγγέλματα,  γιατί 
μηχανολόγος μηχανικός σπουδάζω, είμαστε σ’ αυτό το υπέροχο club των 
μηχανικών. Σε αυτούς που δεν λένε αερολογίες, σε αυτούς που βαδίζουν 
μπροστά και ελπίζω κάποια στιγμή και να είμαστε στον ίδιο σύλλογο. 
Σας ευχαριστώ πολύ.

Γιώργος Γκινοσάτης – Και με την ευκαιρία [...] ευχαριστούμε για την 
παρέμβασή σας. [...] με την ευκαιρία θα ήθελα ως συνάδελφοι είναι στην 
Αρτέμιδα μηχανικοί, να γίνουν και μέλη του συλλόγου για να βοηθήσουν 
την προσπάθειά μας και να έχουμε καλύτερα αποτελέσματα. Λοιπόν τον 
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λόγο  έχει  ο  αντιπρόσωπος  από  την  ΑΧΟΝ,  ο  κύριος  Μενεγάκης  θα 
είναι? Κύριε Μενεγάκη ελάτε...  

Μενεγάκης –  ήθελα  να  απαντήσω  στο  θέμα  που  ετέθη  για  την 
συντόμευση  του  χρόνου  εκπόνησης  των  πράξεων  εφαρμογής  στις  11 
πολεοδομικές  ενότητες,  εφόσον  εκπονηθούν  όχι  από  ένα  γραφείο  οι 
μελέτες αλλά από πολλά γραφεία.  Εδώ θα πρέπει  να ληφθεί  υπ’όψιν, 
κάποιος σκεπτόμενος απλά χωρίς να ξέρει ακριβώς το θέμα, λέει ότι αν 
βάλω 11 γραφεία θα γίνει ο λιγότερος δυνατός χρόνος εκπόνησης της 
μελέτης.  Όμως  στην  πραγματικότητα  δεν  είναι  αληθές  αυτό,  διότι  οι 
πολεοδομικές  ενότητες  εξαρτάται  η  μία  από  την  άλλη,  υπάρχει 
αλληλοεξάρτηση  μεταξύ  τους,  ο  βαθμός  της  οποίας  εξαρτάται  από 
διάφορους παράγοντες, την μορφολογία της περιοχής και διάφορα άλλα 
στοιχεία. Περαιτέρω η εταιρία μας έχει σημαντική εμπειρία και αρκετά 
χρόνια στην εκπόνηση παρόμοιων μελετών και σημαντική υποδομή, έχει 
δημιουργήσει δε όλο αυτό το χρονικό διάστημα την αναγκαία υποδομή 
για  την  άρτια  και  στο  συντομότερο  δυνατό  χρόνο,  εκπόνηση  των 
πολεοδομικών  ενοτήτων,  όπως  είχα  πει  και  προηγουμένως,  έχουμε 
συλλέξει όλα τα απαιτούμενα στοιχεία, ως εκ τούτου θα ήθελα να πω ότι 
η εντύπωση που δημιουργείται εάν αυτές οι πολεοδομικές ενότητες,  η 
μελέτη  πράξης  αυτών  των  πολεοδομικών  ενοτήτων,  εκπονηθούν  από 
πολλά γραφεία,  δεν  θα  συντομεύσει  τον  χρόνο  εκπόνησης  αυτού  του 
συνολικού αντικειμένου. Αυτό θα ήθελα να πω. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  μισό  λεπτό,  ησυχία  παρακαλώ.  Αν  κάποιοι 
νομίζουν ότι δεν απαντηθήκαν οι ερωτήσεις τους, θα τους παρακαλούσα 
γραπτώς στο προεδρείο να [...]

Μενεγάκης –  Η ακριβής ημερομηνία που ακούγεται ολοκλήρωσης της 
μελέτης  δεν  εξαρτάται  μόνο  από  την  μελέτη  αλλά  εξαρτάται  κι  από 
διάφορους άλλους παράγοντες. Παραδείγματος χάριν, οι ενστάσεις που 
θα γίνουνε μετά την ανάρτηση των πράξεων εφαρμογής, αν είναι πέντε ή 
αν είναι εκατόν πέντε, αυτό θα παίξει ρόλο στο χρόνο ολοκλήρωσης της 
μελέτης. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  νομίζω  κύριε  Μενεγάκη  το  ερώτημα  είναι 
σαφέστατο.  Πότε  υπολογίζετε  να  γίνει  η  πρώτη  ανάρτησης  στις 
πολεοδομικές ενότητες 1, 2 και 6 με δεδομένη χρηματοδότηση αυτών 
των μελετών. 
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Μενεγάκης – Υπολογίζουμε ότι μέχρι τέλους του έτους αρχές του άλλου 
έτους  θα γίνουν  αυτές  οι  αναρτήσεις  των  γειτονιών  1,2  κι  6.  Για  τις 
πολεοδομικές ενότητες 1,2,6.

Γιώργος Γκινοσάτης – Νομίζω ότι απάντησε ο κύριος Μενεγάκης, τότε 
όμως θα πρέπει να κάνει μια αναμόρφωση στα χρονοδιαγράμματα, γιατί 
έχει κάνει χρονοδιαγράμματα μέχρι την πρώτη ανάρτηση τα οποία ήδη 
έχουνε  λήξει  από  ότι  γνωρίζω  εγώ.  Πρέπει  λοιπόν  να  γίνει  μια 
αναμόρφωση,  να  γίνει  αυτή  η  αναμόρφωση  να  ξέρουμε  κι  όλοι  οι 
συνδημότες  και  η  δημοτική  αρχή  πότε  θα  γίνει  η  πρώτη  ανάρτηση. 
Λοιπόν  νομίζω  ότι  έχει  απαντηθεί  αυτό  το  ερώτημα,  θα  μιλήσει  και 
επ’αυτού κι ο κύριος Δήμαρχος. [...]

Μενεγάκης –  εμείς  έχουμε  πάρει  εντολή  από  τον  Δήμο  να 
ασχολούμαστε με όλες τις γειτονιές κατά προτεραιότητα με τις γειτονιές 
1,2,6. 

Γιώργος Γκινοσάτης – κύριε Μενεγάκη όπως καταλαβαίνετε έχετε πολύ 
μεγάλο αντικείμενο δουλειάς και οφείλετε να απαντάτε σε πάρα πολλές 
ερωτήσεις. [...] λοιπόν νομίζω ότι οι ερωτήσεις αυτές απαντήθηκαν εν 
μέρη  από τον  κύριο  Μενεγάκη.  Θα κάνει  και  μια  ερώτηση  ο  κύριος 
πρόεδρος. 

Κρόκος –  πώς θα εργασθείτε πάνω σ’αυτές τις δουλειές, θα βάλετε κι 
εσείς υπό έργα? Πώς θα το κάνετε? 

Μενεγάκης –  εμείς  έχουμε  την  δυνατότητα  να  ασχοληθούμε  με  τις 
γειτονιές αυτές που θέλει ο Δήμος, απ’ την εταιρία ... συνολικά βεβαίως. 

Γιώργος Γκινοσάτης –  παρακαλώ ησυχία,  ο ομιλητής  δεν μπορεί  να 
απαντάει σε τρεις τέσσερις συγχρόνως. Υπάρχουν πολλές απόψεις αλλά 
πρέπει να σεβαστούμε τον ομιλητή. 

Μενεγάκης –  δουλεύουμε κατόπιν εντολών σχετικών της πολεοδομίας 
της  Ανατολικής  Αττικής,  που  είναι  και  επιβλέπουσα  υπηρεσία.  Και 
σύμφωνα με τις  ισχύουσες  προδιαγραφές.  Ο χρόνος  όταν εκπονώ μια 
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εργασία, είμαι σε συνεργασία με την επίβλεψη, που είναι η πολεοδομία 
Αττικής, κι ότι κάνω παίρνω κάποια εντολή. Αν καθυστερήσει η εντολή 
αυτή  να  μου  δοθεί  ένα  χρονικό  διάστημα,  ανάλογα  υπάρχει  και  η 
ανάλογη  καθυστέρηση,  δεν  μπορώ εγώ να  προβαίνω σε  μια  ενέργεια 
χωρίς  να  μου  δίνει  την  ανάλογη  εντολή  η  υπηρεσία.  Παραδείγματος 
χάριν  [...]  δεν  είναι  αόριστος,  δεν  είπα  ότι  είναι  αόριστος,  αλλά  δεν 
μπορώ να προβαίνω σε ενέργειες χωρίς να μου δίνει κάποιες ενέργειες,  
όπως παραδείγματος χάρη, το γεωγραφικό σύστημα το οποίο εκπονείται 
η  αποτύπωση,  συνεργάζομαι  με  την  υπηρεσία  για  να  μου  πει  σε  πιο 
σύστημα θα δουλέψω, σε πιο σύστημα αναφοράς. 

Γιώργος Γκινοσάτης – μισό λεπτό να κάνω μια μικρή παρέμβαση γιατί 
υπάρχουν  κι  άλλες  παρεμφερείς  ερωτήσεις  που  έχουν  τεθεί  στο 
προεδρείο.  Δυστυχώς  η επιβλέπουσα υπηρεσία αν και  είχε  πει  ότι  θα 
παραστεί δεν παρέστη, αυτό είναι σε βάρος της επιβλέπουσας υπηρεσίας 
γιατί όπως βλέπετε τώρα, και τις Νομαρχίας, και ήθελα να το πω αυτό, 
και η Νομαρχία ήταν υπεύθυνη, γιατί ήταν ειδοποιημένη η Νομαρχία να 
εξαναγκάσει την επιβλέπουσα υπηρεσία να έρθει εδώ να μας απαντήσει 
κατά πόσο φταίει κι αυτή για τα προβλήματα που έχουν δημιουργηθεί, 
και  παρακαλώ τον  κύριο  Φράγκο να  μεταφέρει  στον  κύριο  Νομάρχη 
αυτό το παράπονο, που δεν είναι παράπονο δικό μου, είναι παράπονο 
όσον παρευρίσκονται σε αυτήν την ημερίδα. Κύριε Μενεγάκη, ήρθε ένα 
ερώτημα πάνω σε αυτό που είπατε συγκεκριμένο, το οποίο λέει, σε τι η 
επιβλέπουσα υπηρεσία δεν σας έχει απαντήσει συγκεκριμένα, ώστε να 
υπάρχει αυτή η καθυστέρηση σχετικά με το πρώτο χρονοδιάγραμμα που 
καταθέσατε? 

Μενεγάκης –  έχω  ζητήσει  να  κάνω  επί-κυροποίηση  του 
τριγωνομετρικού  υποστατικού  δικτύου,  αυτό  περιμένω  μια  έγγραφη 
απάντηση από την επιβλέπουσα υπηρεσία.

Γιώργος Γκινοσάτης – εντάξει, ναι είναι κάποιες τεχνικές λεπτομέρειες 
που  δεν  τις  καταλαβαίνετε.  Θα  σας  ενημερώσω  το  εξής,  ότι  αυτή  η 
ημερίδα δεν θα είναι ημερίδα για να κάνουμε την κουβεντούλα και να 
πάμε  σπίτι  μας.  Τα ερωτήματα,  οι  απαντήσεις  και  τα  συμπεράσματα, 
καταρχάς  θα  γίνει  απομαγνητοφώνηση  και  μετά  θα  κάνει  μια  πολύ 
μεγάλη  προσπάθεια  ο  σύλλογός  μας,  πιστεύουμε  να  βρει  και  άλλους 
αρωγούς,  ώστε  να  συνοψιστούν  τα  συμπεράσματα  και  να  γίνουν  οι 
ανάλογες  προτάσεις  που  θα  μας  βοηθήσουν  στην  λύση  αυτού  του 
προβλήματος. Ευχαριστούμε, έχετε καμία άλλη ερώτηση για τον κύριο 
Μενεγάκη? Υπάρχουνε δυο ερωτήσεις ακόμα και κύριε Μενεγάκη σας 
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παρακαλώ απαντήστε τες. Επειδή είπατε ότι θα χρηματοδοτήσετε, σε τι 
ποσοστό έχετε την δυνατότητα να χρηματοδοτήσετε και με ποιους όρους 
είναι η μία ερώτηση, η δεύτερη ερώτηση παρακαλώ... [...] σε αυτά θα 
απαντήσει και ο κύριος Δήμαρχος από ότι μου λέει, γιατί πράγματι σε 
αυτά  υπάρχει  ένα  λεπτό  σημείο,  κατά  πόσον  έχουνε  ανατεθεί  με 
απόφαση οι τρεις πολεοδομικές ενότητες και πρέπει να υπάρξει απόφαση 
για να συνεχιστούν. Ναι μεν επικαιροποιήθηκε κάποια σύμβαση, αλλά 
νομίζω κι έχω την εντύπωση ότι  πρέπει  να υπάρξει νέα απόφαση και 
υπάρχουν και  σύμβουλοι που μπορούν να μιλήσουν εδώ πέρα από το 
δημοτικό συμβούλιο, δεν το γνωρίζω καθόλου το θέμα και σας το είπα 
από την αρχή έτσι? Λοιπόν, εν πάση περιπτώσει απαντήστε σ’αυτήν την 
ερώτηση,  σε  τι  ποσοστό  και  το  δεύτερο  σε  τι  ποσοστό  μπορείτε  να 
χρηματοδοτήσετε τις πράξεις εφαρμογής κι εγώ θα προσέθετα με ποιους 
όρους  κι  αν  η  χρηματοδότηση  θα  μας  την  κάνει  ο  κύριος 
Αναγνωστόπουλος  απ’  τον  μελετητή  των  πράξεων  εφαρμογής,  είναι 
σύντομη και μπορεί να γίνει. Και τι εννοούμε χρηματοδότηση βεβαίως 
έτσι?

Μενεγάκης – στο ερώτημα του ποσοστού της χρηματοδότησης που λέτε 
κύριε Γκινοσάτη δεν μπορώ να απαντήσω αυτήν την στιγμή γιατί δεν 
έχω προετοιμαστεί, δεν έχω πάρει τα απαιτούμενα στοιχεία να μπορώ να 
απαντήσω αυτή τη στιγμή. Όσον αφορά το θέμα το άλλο που είπατε για 
την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, σαφής είναι η απόφαση όπως 
είπε κι ο κύριος Δήμαρχος για την εκπόνηση της μελέτης σε όλες τις 
γειτονιές, κατά προτεραιότητα στις γειτονιές 1,2,6 και σε δεύτερη φάση 
και στις υπόλοιπες οκτώ γειτονιές.

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Συγνώμη,  σας  παρακαλώ.  Σας  είπα  από  την 
αρχή  οι  ερωτήσεις  να  είναι  κυρίως  γραπτές.  Μπορεί  να  ρωτήσουμε 
εκατοντάδες  ερωτήσεις  και  να  είναι  όλες  εύλογες  και  σωστές.  Δεν 
μπορούμε  όμως  να  έχουμε  αυτήν  την  διαδικασία.  Σας  παρακαλώ,  αν 
υπάρχει  άλλη  συγκεκριμένη  ερώτηση  για  τον  κύριο  Μενεγάκη  γιατί 
υπάρχουν  κι  άλλοι  μελετητές  που  θέλουν  κι  αυτοί  πιθανώς  να 
απαντήσουν στις ερωτήσεις. Λοιπόν μια ερώτηση έχει ο κύριος Γκάμας, 
μια ερώτηση έχει ο κύριος Τζιπέογλου και τελειώνουμε, δεν βλέπω άλλο 
χέρι, τελειώνουμε.

Πριόβολος – Λέγομαι Πριόβολος κι είμαι κι εγώ μέρος της ομάδας που 
εκπονεί  αυτές  τις  μελέτες  και  επειδή  σαν  τεχνικός  είμαι  λίγο  πιο 
μπλεγμένος  στην  όλη  διαδικασία  θα  ήθελα  να  συνεισφέρω εδώ στην 
απαντητική διαδικασία.  Είναι σαφές και το έχει συνεννοηθεί  η ηγεσία 
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της εταιρείας με τον κύριο Δήμαρχο αυτοπροσώπως το ότι με την έννοια 
χρηματοδότηση η εταιρεία δεν εννοεί κάποιον δανεισμό με επιτόκια και 
τέτοιου είδους θέματα, εννοεί  ότι μέρος της εργασίας θα εκπονηθεί με 
την διαδικασία του κυρίου Τσιφίκη,  ότι  δηλαδή εμείς  θα κάνουμε τη 
δουλειά  βασιζόμενοι  στην  υπόσχεση  του  δημάρχου  ότι  θα  υπάρξει 
δυνατότητα να αποπληρωθούμε κάποια στιγμή. Αυτή είναι η έννοια της 
χρηματοδότησης. Αυτό είναι το πρώτο ζήτημα. Για να διασκεδάσω τις 
ανησυχίες του κυρίου (με συγχωρείτε πάρα πολύ δεν άκουσα το επίθετό 
σου)  υπάρχει  το  εξής  ζήτημα,  εμείς  είμαστε  το  γραφείο  κι  έρχονται 
κάποιοι από εσάς οι οποίοι λένε «σε παρακαλώ, ήρθα τώρα είμαι στην 7 
μη με φωνάξεις μετά από τρεις μήνες γιατί το πόδι μου, είμαι άρρωστος, 
έρχομαι από τα Χανιά...» δεν ξέρω γω τι... Εντάξει βρε παιδιά να την 
πάρω εγώ την δήλωση για να μην εγώ τον υποχρεώσω να ξανάρθει σε 
μεταγενέστερο χρόνο για οποιονδήποτε λόγο. Στην αρχή, μέχρι περίπου 
το τέλος Φεβρουαρίου, αυτά σας τα λέω πιο λεπτομερειακά γιατί ήμουν 
μπλεγμένος  στην  διοίκηση  αυτού  του  γραφείου,  μέχρι  το  τέλος 
Φεβρουαρίου για να δοθεί προτεραιότητα στις γειτονιές 1,2,6 είχαμε πει 
σας παρακαλούμε μετά την 1η Μαρτίου αυτή η διαδικασία. Οπότε μέχρι 
τέλος  Φεβρουαρίου  εμείς  παίρναμε  κατά  προτεραιότητα  και  με  πολύ 
τεράστιο βάρος ας το πούμε, τις δηλώσεις της περιοχής 1,2,6. Τώρα σας 
είπε  ο  κύριος  Μενεγάκης  ότι  έχουμε  μαζί  επιπλέον  των  έξι  χιλιάδων 
δηλώσεων, σας λέω εγώ αυτή τη στιγμή ότι οι δηλώσεις εκτός περιοχής 
1,2 και 6 είναι καμιά τρακοσαριά. Γιατί? Για να εξυπηρετηθεί ο κόσμος 
ο οποίος μου είπε σε παρακαλώ πάρτη. [...] Να ολοκληρώσω. Κι εμείς 
σεβόμαστε  και  συμφωνούμε  σε  εκείνο  που  είπε  ο  κύριος 
Αναγνωστόπουλος πιο πριν, ότι η πράξη εφαρμογής είναι κέντημα κι ότι 
η πράξη εφαρμογής θέλει μηχανικούς με ευαισθησία για το ζήτημα της 
περιοχής, θα σας πω εγώ προσωπικά ότι έχω δεχτεί στο γραφείο μου, 
αρκετό  κόσμο  με  διάφορες  ανησυχίες  σχετικά  με  μια  δουλειά,  και 
μάλιστα αυτό το έκανα πριν ακόμα αρχίσει η διαδικασία συλλογής των 
δηλώσεων, ακριβώς γιατί ο κόσμος  είχε αρχίσει να μαθαίνει ότι υπάρχει 
ενεργοποίηση  και  τέτοιου  είδους  ζητήματα.  Τώρα,  όσον  αφορά  στις 
συνέπειες  που  είπε  ο  κύριος  θα  υπάρξει   κανονική  διαδικασία 
δημοσίευσης στον Τύπο, για συλλογή δηλώσεων στις επόμενες εκλογές 
όπου ότι έγινε ακριβώς με την 1,2,6 όπου πια θα δοθεί ιδιαίτερο βάρος 
στις 7,8,9 στη 10 στη 12 στη 13 στη 14. Αν τώρα, κανένας μα κανένας 
δεν έχει θέματα να ανησυχεί για το ότι δεν υπέβαλε δήλωση στην 7 και 
άρα είναι εκπρόθεσμος ή έχει συνέπειες ή οτιδήποτε άλλο. Επίσης εγώ 
θέλω να  παρακαλέσω όσους  είσαστε  εδώ,  να  γίνετε  εάν  θέλετε  ένας 
τύπος μεγαφώνου, ραδιοφώνου, να ειδοποιήσετε τους γύρω σας ιδιαίτερα 
στις περιοχές 1,2 και 6 να έρθουν να κάνουν δηλώσεις. Η ευαισθησία 
από  την  δικιά  μας  την  πλευρά  δεν  επαρκεί,  θέλει  και  το  δικό  σας 
ενδιαφέρον. Αφήστε μας να προσπαθήσουμε να την ξαναφτιάξουμε την 
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εμπιστοσύνη. Εγώ θα σας πω ότι είναι εσφαλμένο αυτό που ειπώθηκε ότι 
όλα αυτά θα μεταφερθούν στην πλάτη του πολίτη. Θα σας πω το εξής, ο 
πολίτης  έχει  σαφή  δικαιώματα,  σαφείς  υποχρεώσεις  οι  οποίες 
καθορίζονται από τους νόμους του Κράτους. Δεν έχει κανένας δικαίωμα 
ή  δυνατότητα  να  τους  παραβεί.  Εμείς  θα  εκπονήσουμε  την  πράξη 
εφαρμογής βάση την κείμενη νομοθεσία η οποία λέει ότι, ο κύριος Τάδε 
που μένει στην περιοχή 6 έχει ένα οικόπεδο δείνα που αγόρασε το ’75 
από τον τάδε,  άρα η εισφορά του είναι  συγκεκριμένη την επιβάλει  ο 
νόμος  κι  όχι  εμείς,  εμείς  απλά  εκτελούμαι  τον  νόμο  και  άρα  οι 
υποχρεώσεις  και  τα  δικαιώματά  του  είναι  δεδομένα.  Θα  πληρώσει 
εισφορά σε χρήμα τόση, αυτό δεν το λέει ο Γεώργιος ο Κρυόβολος, αυτό 
το λέει ο νόμος. Κι εγώ δεν μπορώ να πω ότι ναι βρε παιδιά ξέρετε ας 
αφήσουμε αυτό ή ας αφήσουμε το άλλο, δεν γίνεται. Θα συνεχίσω να πω 
ότι σαφώς ο νόμος ορίζει ότι οι πράξεις εφαρμογής αντιμετωπίζονται σε 
επίπεδο  γειτονιάς,  πολεοδομείται  μια  συγκεκριμένη  γειτονιά,  μια 
συγκεκριμένη  πολεοδομική  ενότητα,  υπάρχουν  χρήματα  τα  οποία  θα 
εισπραχθούν  για  την  συγκεκριμένη  πολεοδομική ενότητα,  όμως,  αυτό 
που είπε  κι  ένας  κύριος  προηγουμένως νομίζω ο κύριος  Κούτρας,  τα 
χρήματα  που  θα  εισπραχθούν  υπάρχει  υποχρέωση  να  διατεθούν  στην 
συγκεκριμένη  γειτονιά  για  τις  συγκεκριμένες  υποδομές.  Αυτό  είναι 
πολιτικό ζήτημα και δεν μπορώ εγώ να πω τίποτα. Εγώ είμαι μηχανικός. 
[...]

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Νομίζω  ότι  απαντήσατε  κύριε  Πριόβολε. 
Έχουμε άλλες δυο ερωτήσεις για την ΑΧΟΝ, συν άλλη μια ερώτηση για 
το τι προβλέπεται να γίνει με την 12η γειτονιά και στη συνέχεια το λόγο 
έχει η κυρία Χατζηκυριακού Ηρώ, εκπρόσωπος της ΑΕ εφόσον θέλει να 
απαντήσει σε κάποιες ερωτήσεις και να κάνει μια παρέμβαση. Λοιπόν 
μια ερώτηση από τον κύριο Τζιπέογλου.

Τζιπέογλου – πριν από 8 χρόνια ακριβώς η ίδια εταιρία σε συνεργασία 
με τις υπηρεσίες του Δήμου συγκέντρωσε από χιλιάδες συμπολίτες μας 
αυτά τα ίδια χαρτιά τα οποία είδα και σήμερα. Ένας από αυτούς είμαι κι 
εγώ  κι  έχω  τα  αντίγραφα.  Ήθελα  να  ρωτήσω  γιατί  αυτά  τα  χαρτιά, 
γεμίσανε  στον  ημιώροφο  εδώ  του  παλιού  κτιρίου  δυο  ολόκληρα 
δωμάτια. Γιατί αυτά τα χαρτιά δεν μπορεί να τα χρησιμοποιήσει σήμερα 
η εταιρεία και πρέπει να ταλαιπωρηθούμε να τα ξανά υποβάλλουμε? Κι 
αν  τα  ξανά  υποβάλλουμε  και  περάσουν  άλλα  8  χρόνια  και  δεν  γίνει 
τίποτα...
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Γιώργος  Γκινοσάτης  –  ναι,  η  ερώτηση  ήταν  σαφές,  απαντήστε  σας 
παρακαλώ. [...] Σας παρακαλώ απαντάει σε μια συγκεκριμένη ερώτηση, 
μετά...  μισό  λεπτό.  Νομίζω ότι  δεν  θα  ανακυκλώσουμε  την  ερώτηση 
αυτήν  αν  ο  κύριος  και  ο  κύριος  Μενεγάκης  είπανε  ότι  μαζεύουνε 
παρεμπιπτόντως  και  για  τις  άλλες  γειτονιές  και  υπάρχει  τέτοια 
ανακοίνωση  είναι  ένα  σοβαρό  πράγμα  και  πρέπει  να  μας  ξαναπούνε 
πάλι. Λοιπόν, σας παρακαλώ όμως, αυτό και να ολοκληρώσουμε γιατί 
είναι κι άλλοι μελετητές κι ο Δήμαρχος και η εργοληπτική υπηρεσία και 
ο κύριος Αναγνωστόπουλος...

Πριόβολος –  όσον  αφορά  στο  θέμα  συλλογής  των  δηλώσεων 
ιδιοκτησίας καταρχήν θα πρέπει να ξέρετε όσοι είχατε υποβάλλει τότε 
δηλώσεις αυτές συνελλέγησαν θα έλεγα με πλημμελή συσχέτιση με βάση 
το υπόβαθρο το οποίο ποτέ δεν υπήρξε. Αυτή την στιγμή υπάρχει ένα 
υπόβαθρο το οποίο λέγεται εθνικό χρηματολόγιο. [...]

Γιώργος Γκινοσάτης – ...σας παρακαλώ μην διακόπτεται τους ομιλητές. 
Σας παρακαλώ, δεν έχει σχέση με το Ε9 ο κύριος Πριόβολος, προς Θεού. 

Πριόβολος – [...]  να  συνεχίσω και  να πω ότι  ο  λόγος  για  τον οποίο 
γίνεται αυτή η διαδικασία και δυστυχώς κάποιοι πολίτες αναγκάζονται 
να μπούνε σε κάποιους ιδιαίτερους κόπους θα έλεγα, δεν είναι κανένας 
άλλος θα έλεγα παρά η εξασφάλιση της δικής σας ακεραιότητας, διότι 
εγώ,  αυτή  τη  στιγμή  που  συλλέγω  δηλώσεις  και  να  πω  και  κάτι, 
καταρχήν θέλω να γίνει κατανοητό το εξής, εγώ δεν μαζεύω δηλώσεις ο 
Δήμος μαζεύει δηλώσεις. Εμένα μου υποβάλλονται με πρωτόκολλο,  άρα 
θα πω λοιπόν το εξής, η διαδικασία αυτή έγινε με τον τρόπο που έγινε 
για  να  εξασφαλιστεί  η  κατά  το  δυνατόν  πληρέστερη  και  ορθότερη 
απεικόνιση  της  σημερινής  κατάστασης  σε  επίπεδο  ιδιοκτησιακού 
καθεστώτος  διότι  εμένα  κανένας  δεν  μου  εγγυάται  ότι  από  τις  δυο 
χιλιάδες  ενδεχόμενες  δηλώσεις  που  θα  πάρω  από  τον  Δήμο  το  1996 
σήμερα  ισχύουνε  οι  χίλιες  οκτακόσιες  ή  διακόσιες.  Διότι  έχουνε 
παρέλθει οκτώ χρόνια κι εγώ δεν ξέρω τι ακριβώς έχει γίνει στην περιοχή 
και  δεν  έχω  και  τρόπο  να  μάθω  και  εάν  αφήσω  τον  κόσμο  να 
επαναπαυθεί στο ότι είχε κάνει τότε ενδεχομένως σε 2 χρόνια να μου πει 
«καλά  ρε  λεβέντη,  εσύ  κάνεις  ολόκληρη  τη  δουλειά  δεν  μπορείς  να 
μαζέψεις  δηλώσεις  με  το  τι  γίνεται  σήμερα?  Έρχεσαι  και  μας 
ξεφουρνίζεις τι γινόταν το ’96? Τι με νοιάζει εμένα τι γινόταν το ’96, 
σήμερα τι έχει γίνει?». Για να εξασφαλίσουμε λοιπόν την πληρότητα της 
δουλειάς αυτής, η οποία πολύ περισσότερο πονάει εσάς παρά εμάς, αυτό 
ακριβώς κάνουμε αυτό που κάνουμε. Όσον αφορά στο θέμα της 12 στη 
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συγκεκριμένη  φάση  θα  επιφυλαχτούμε  διότι  δεν  έχουμε  εντρυφήσει 
πλήρως στο γεγονός. Ελπίζω σε μια επόμενη συνάντηση η οποία θα’ναι 
σε σύντομο χρονικό διάστημα, κι όπου εκεί πια το θέμα θα είναι λίγο πιο 
ώριμο και θα έχουν υπάρξει θέματα διότι  ενδεχομένως κι εμείς κι όλοι 
μαζί να κάνουμε κάποιες κινήσεις... [...]

Γιώργος Γκινοσάτης – λοιπόν, κύριε Λεδάκη μια τελευταία ερώτηση, 
παρακαλώ τελευταία. 

Λεδάκης – θέλω να κάνω μια ερώτηση στον κύριο Πριόβολο, θέλω να 
πιστεύω  πως  η  πράξη  εφαρμογής  είναι  ένα  δημόσιο  έργο.  Θέλω  να 
ρωτήσω  ότι  όλα  τα  δημόσια  έργα  εφόσον  δεν  παραδοθούν  κάποια 
συγκεκριμένη  ημερομηνία  έχουν  αναθεωρήσεις  και  αναπροσαρμογές, 
επιβαρύνσεις δηλαδή. Εξάλλου η τιμή από 18 εκατομμύρια έφτασε 100 
εκατομμύρια. Αυτές τις επιβαρύνσεις ποιος τις πληρώνει?  Είναι ιδιότητα 
δική σας και τις πληρώνετε εσείς ή είναι ιδιότητα του Δήμου και της 
πληρώνει ο Δήμος? 

Πριόβολος – συνήθως είναι  υπαιτιότητα του Δημοσίου με την ευρεία 
έννοια και δυστυχώς τις πληρώνει το Δημόσιο πάλι με την ευρεία έννοια. 
Θα σας πω το εξής χαρακτηριστικό, εμένα η σύμβασή μου λέει το εξής, 
έχεις περιθώριο τόσο χρόνο να κάνεις την κάθε δουλειά, εξαιρουμένου 
του χρόνου εγκρίσεων και αναρτήσεων που είναι πράγματα στα οποία 
εγώ δεν έχω έλεγχο. Δηλαδή αν ας πούμε, η πολεοδομία αργήσει και 
καθυστερήσει 6 μήνες δεν φταίω εγώ... 

Γιώργος  Γκινοσάτης  – μια  τελευταία  ερώτηση που ήταν  ο  Τάσος  ο 
Γκάμας και κλείνουμε όσον αφορά την ΑΧΟΝ ΑΕ. Ελπίζουμε ότι θα 
κατανοήσατε συνάδελφοι από την ΑΧΟΝ ΑΕ ότι η αρχική σας άρνηση 
να  παρευρεθείτε  στην  ημερίδα   ήτανε  τουλάχιστον  επιπόλαιη  γιατί 
βλέπετε ότι  ο κόσμος έχει  πάρα πολλά ερωτήματα,  σας ευχαριστούμε 
όμως πάρα πολύ που έρχεστε και να ξέρετε ότι θα έχετε συνεργάτες κι 
εμάς  κι  όλο  το  λαό  της  Αρτέμιδος  εφόσον  προχωρήσετε  τις  πράξεις 
εφαρμογής. Τελευταία ερώτηση από τον Τάσο τον Γκάμα. 

Τάσος Γκάμας – Θα ήθελα να ρωτήσω το εξής, έχει παρθεί η απόφαση 
του δημοτικού συμβουλίου τον Ιούλιο πέρυσι να επανενεργοποιηθεί η 
σύμβαση. Η προθεσμία η συμβατική που έχετε βάλει για παράδοση είναι 
οκτάμηνη.  Έρχεστε  τον  8ο μήνα  και  κάνετε  με  έγγραφό  σας  στην 
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επιβλέπουσα υπηρεσία και στον Δήμο μια κοινοποίηση και συζητάτε, το 
τριγωνομετρικό  δίκτυο  να  το  ξανά  επικαιροποιήσουμε,  αυτό  να  το 
κάνουμε, δώσε μας υπό-χρησιμότητες.  Έπρεπε να περάσουν βρε παιδιά 
8 μήνες για να κάνετε το έγγραφο αυτό? Για το Θεό, είπαμε να είμαστε 
ειλικρινής  εδώ μέσα.  Έχετε  από τον  Ιούλιο  αναλάβει  την  μελέτη  και 
ερχόσαστε  μετά 8 μήνες  που λήγει  η συμβατική υποχρέωση και  λέτε 
στην  πολεοδομία,  δώστε  μας  οικοδομησιμότητες,  δώστε  μας 
διαγράμματα εφαρμογής να επικαιροποιήσω το τριγωνομετρικό δίκτυο, 
είναι σοβαρά πράγματα αυτά? [...]

Πριόβολος – ο Δήμαρχος πολύ κομψά ανέφερε την ημερομηνία έναρξης 
της σύμβασης η οποία ήτανε στα τέλη του Δεκεμβρίου του ’04 . Πολύ 
κομψά  το  ανέφερε  και  είναι  προς  τιμή  του.  Θα  σας  πω  αυτό  που 
ξαναείπα και προηγουμένως, εμείς παίρνουμε εντολές, αν οι εντολοδόχοι 
κάνει ο καθένας ότι καταλαβαίνει, παιδιά σε 28 χρόνια θα ξαναμιλάμε 
πάλι  για  τις  πράξεις  εφαρμογής.  Δεν  είναι  στο  χέρι  το  δικό  μας. 
Υπάρχουν άλλοι, ψάξτε να τους βρείτε, που πρέπει να τους φωνάξετε για 
να  επισπευσθούν  κάποιες  διαδικασίες.  Εμείς  τρέχουμε  πανικόβλητοι, 
βοηθήστε μας κι εσείς. Πάρα πολύ απλά.

Γιώργος Γκινοσάτης – ευχαριστούμε πάρα πολύ [...]

Τάσος  Γκάμας  –  γιατί  δεν  το  λέγατε  καθαρά  ότι  θέλατε  πρώτα  να 
εισπράξετε την προκαταβολή για να συνεχίσετε τις εργασίες, που είναι η 
πραγματικότητα? 

Άγνωστος –  λοιπόν...  αυτό  το  είχαμε  δηλώσει  τότε  που  έγινε  το 
συμβούλιο τον Ιούνιο του 2004. [...]

Γιώργος Γκινοσάτης– παρακαλούμαι την κυρία Χατζηκυριακού Ηρώ, 
έχει  τον  λόγο.  Από  την  Δρόμος  ΑΕ,  μελετητή  στην  3η πολεοδομική 
ενότητα. 

Χατζηκυριακού Ηρώ – καλή σας μέρα. Είμαι εκπρόσωπος της Δρόμος 
ΑΕ, σας μίλησε ο κύριος Τσιβίκης νωρίτερα. Αυτό που έχω να πω εγώ 
επιγραμματικά γιατί ήδη έχετε κουραστεί, είναι ότι σε διάστημα μέσα 10 
μηνών από το ’92 που πάγωσε η μελέτη γιατί δεν είχαμε τις πιστώσεις, 
είμαστε  ιδιωτικό  γραφείο  κι  ο  υπεύθυνος  του  γραφείου  πρέπει  να 



                                                                                                                                   53   

πληρώνει κάθε μήνα, καταφέραμε να έχουμε μια μελέτη η οποία είναι 
πλήρως ενημερωμένη,  θα το διαπιστώσετε  όταν θα γίνει  η ανάρτηση, 
έχουμε  πλήρες  ιδιοκτησιακό καθεστώς,  πληρώνουμε  το  95% ώστε  να 
μην τρέχετε για διευθυντικές πράξεις το οποίο θα είχε ένα κόστος μεγάλο 
για  εσάς,  πέραν  τούτου  έχουμε,  με  προσωπική  μου  ευθύνη,  είμαι 
υπεύθυνη της  πράξης,  πήγαινα κατ’  επανάληψη στην Νομαρχία,  είναι 
εδώ ο κύριος Φράγκου όπου θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψη, θα επιστήσω 
την  προσοχή  στον  κύριο  που  έχει  τα  διαγράμματα  της  πράξης 
εφαρμογής, τα διαγράμματα εφαρμογής, δυσκολεύτηκα πάρα πολύ να τα 
πάρω, δεν μου τα έδινε, παρέμεινα 2 μέρες στην Νομαρχία για να τα 
παραλάβω. Εγώ τα ταξινόμησα, εγώ τα αρχειοθέτησα, εγώ τα πήρα. Για 
να πάρω τις οικοδομησιμότητες πήγα 3 – 4 φορές και τα φορτώθηκα, με 
βοήθησε ας είναι καλά ο επιβλέποντας που έχω ο κύριος Πετρίδης. Είμαι 
τακτικός θαμώνας στην Νομαρχία, προσπαθώ να πιέσω με όσο γίνεται 
ευγενή τρόπο. Δεν τα κατάφερα. Το λέω έτσι ευθέως και με τον κόσμο 
που βρίσκετε εδώ. Η Νομαρχία δεν φταίει, σας είπα ότι ξεκινήσαμε τον 
Μάιο πέρσι πήραμε την εντολή από τον Δήμαρχο ότι υπάρχουν χρήματα 
και  να  συνεχίσουμε,  παραδώσαμε  ήδη,  έχουμε  καταθέσει  εδώ και  15 
μέρες στην Νομαρχία για να γίνει η ανάρτηση, να λάβετε γνώση όσοι 
είστε εκεί,  αλλά υπήρξε μια μεγάλη καθυστέρηση από την Νομαρχία, 
υπάρχει  έγγραφη  αλληλογραφία,  δεν  είναι  λόγια  αυτά  που  σας  λέω, 
όποιος  ενδιαφέρεται  μπορώ να  σας  δώσω πρωτόκολλα κατάθεσης  γι’ 
αυτά που ζήταγα, για να υπάρξει μια ολοκληρωμένη μελέτη γιατί όπως 
ακούσατε μπορεί να έχουν κυρωθεί οι πράξεις, αλλά απαιτούνται μετά 
διορθωτικές  ή  ελλιπείς  μελέτες.  Φροντίσαμε  να  κάνουμε  μια  μελέτη 
ολοκληρωμένη. [...] βεβαίως μπορείτε να επικοινωνήσετε αύριο μαζί μου 
στην  εταιρία και  να σας  δώσω όλα τα πρωτόκολλα.  Δεν πήρα καμία 
απάντηση. Το τελευταίο που είχα στείλει ήταν κάπου τον Φεβρουάριο, 
δεν  θυμάμαι  ακριβώς  ημερομηνία  και  ζήτησα  αναστολή  των 
οικοδομησιμοτήτων.  Για  τον  απλούστατο  λόγο  ότι  αφού  εγώ  παίρνω 
εισφορά  σε  γη,  σε  νέα  οικόπεδα  δεν  πρέπει  να  χορηγούνται 
οικοδομησιμότητες, δεν ξέρω που εγώ θα δεσμεύσω την εισφορά. [...] 
Ακούστε με λιγάκι, ζήτησα για ένα μήνα με την προοπτική ότι καταθέτω 
μελέτη, όπως και κατατέθηκε η μελέτη. [...]

Γιώργος  Γκινοσάτης – Κυρία Χατζηκυριακού θα σας  διακόψω μισό 
λεπτό,  νομίζω  ότι  η  επιβλέπουσα  αρχή,  η  κυρία  Ρόδου  δηλαδή  κι  ο 
κύριος Πετρίδης, ήδη από αρκετά μεγάλο χρονικό διάστημα προκειμένου 
να  εκδώσουν  οικοδομησιμότητα  ζητούν  την  σύμφωνη  γνώμη  του 
μελετητή.  Κι  επειδή  ο  κύριος  Φράγκου  έχει  δίκιο  σε  αυτό  που  λέει, 
παρακαλούμαι μη ζητήσετε αυτό τον μήνα, αλλά διευκολύνετε κι εσείς 
τους δημότες, πόσοι να είναι 5 – 10 που θα βγάλουν οικοδομησιμότητες 
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αυτόν τον μήνα, παρέχοντας τις λύσεις που εσείς έχετε ήδη έτοιμες σ’ 
αυτούς  τους  δημότες,  να  την  προσκομίσουν στον επιβλέποντα  και  να 
είναι υποχρεωμένος να εφαρμόσει αυτή την λύση. 

Χατζηκυριακού  Ηρώ –  κοιτάξτε  να  δείτε,  η  πρόταση  μας  έχει 
κατατεθεί. Δηλαδή υπάρχει αυτή την στιγμή έχει λυθεί. Θέλω απλά να 
πω ότι  η Νομαρχία δεν διευκόλυνε καθόλου την όλη διαδικασία.  [...] 
Ακούστε να σας πω την συνέχεια. Εγώ όλες τις οικοδομησιμότητες της 
περιοχής  δεν  τις  έχω.  Γι’αυτό  προβήκαμε  σε  αεροφωτογράφηση  της 
περιοχής  [...]  ότι  είχε  ο  Δήμος  μας  τα  έδωσε.  [...]  τι  εννοείται?  Δεν 
έχουμε πληρωθεί από ότι ακούσατε. [...]

Γιώργος  Γκινοσάτης –  νομίζω  ότι  είναι  ένα  θέμα  το  οποίο  λύθηκε. 
Εφόσον υπάρχει στα χέρια της Νομαρχίας οι 5 – 10 οικοδομησιμότητες 
μέσα σε ένα μήνα να λάβουν υπ’ όψη από την αρμόδια υπηρεσία και να 
χορηγούνται  οικοδομησιμότητες  απόλυτα  σύμφωνες  με  τη  λύση  του 
μελετητή. Βοηθήστε κι εσείς να βοηθήσει κι η Χωροταξία που αυτή την 
στιγμή  απουσιάζει.  Ευχαριστούμε.  Νομίζω  ότι  λύθηκε  αυτό  το  θέμα. 
Λύσαμε κι ένα θέμα. 

Χατζηκυριακού Ηρώ – εν πάση περίπτωση για να λήξει αυτό το θέμα 
και  να  μην  σας  κρατάω  άλλο,  κάναμε  αεροφωτογράφιση  το  2004, 
Νοέμβριο του 2004 για να έχουμε ενημερωμένα υπόβαθρα και να μην 
δεσμεύομε εισφορές γης εκεί που έχουν χτίσει  άνθρωποι.  Και γι’αυτό 
φέραμε  την  αεροφωτογραφία  που  αναρτήσαμε  εκεί  για  να  δείτε  ότι 
έχουμε ενημερώσει και με τα νέα κτίσματα μέχρι τον Νοέμβρη του 2004 
με ότι αλλαγή έχει συντελεστεί στην περιοχή η οποία είναι πάρα πολύ 
μεγάλη.  Και  να  κλείσω  λέγοντας  ότι  η  περιοχή  αρχικά  ήταν 
πλεονασματική και αυτήν την στιγμή είναι ελλειμματική λόγω πολλών 
ιδιοκτησιακών καθεστώτων που έχουν αλλάξει.

Γιώργος Γκινοσάτης – μισό λεπτό γιατί υπάρχει μια ερώτηση, βέβαια 
δεν  αφορά  τον  βουλευτή  της  νέας  γειτονιάς  αλλά  μπορείτε  να  την 
απαντήσετε κι εσείς. Τα τμήματα οικοπέδων που απαλλοτριώθηκαν πότε 
θα αποζημιωθούν ή τη διαδικασία χρειάζεται  ώστε να αποζημιωθούν? 
Την κάνει η κυρία Μπρέστα Λια. 

Χατζηκυριακού Ηρώ – Αυτά αποζημιώνονται από την διαδικασία της 
πράξης εφαρμογής,  ανάλογα ποιος οφείλει  να τα αποζημιώσει.  Είτε ο 
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Δήμος είτε οι επιμέρους ιδιοκτήτες αν υπάρχει προσκύρωση... δεν ξέρω. 
Και βέβαια υπάρχει η διαδικασία της παραδομένης πράξης εφαρμογής 
για  όποιον  επείγεται.  Έχει  ήδη  χρησιμοποιηθεί.  [...]  όταν  ξεκίνησε  η 
μελέτη  υπήρχαν  μεγάλες  εκτάσεις  οι  οποίες  στην  πορεία  τους 
κατατμήθηκαν με αποτέλεσμα να χάνονται πάρα πολύ μεγάλες εισφορές. 
Είναι μια ιδιοκτησιακή κατάσταση η οποία έχει αλλάξει συθέμελα, με 
συνέπεια  να  χάνει  πάρα  πολύ  εισφορά  η  περιοχή.  [...]  Δε  φταίνε  οι 
καθυστερήσεις.  [...]  Οι  κοινόχρηστοι  χώροι  δεν αλλάζουν,  αλλάζει  το 
πλεόνασμα  γης  που  θα  είχε  ο  Δήμαρχος,  η  δημοτική  αρχή  για  να 
αποκαταστήσει  θιγόμενους από άλλες γειτονιές. Αυτό που είπε πριν ο 
συνάδελφος που μίλησε, όσον αφορά ότι όλες οι μελέτες είναι πακετάκι 
και πρέπει να πηγαίνουν μαζί, εν μέρη είναι σωστό εν μέρη δεν είναι 
σωστό.  Δουλεύω  20  χρόνια  πράξεις  εφαρμογής,  μπορεί  να  οριστεί 
συντονιστής,  να  είναι  επιμέρους  οι  μελετητές  και  να  λαμβάνονται 
αθροιστικά οι εισφορές. Αυτό είναι πάλι λίγο εξειδικευμένο. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  Λοιπόν,  ευχαριστούμε  πάρα  πολύ  για  την 
παρέμβασή σας. Η τεχνική υπηρεσία του Δήμου έχει κάτι να προσθέσει? 
Ο κύριος Δήμαρχος έχει τον λόγο. 

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος)  –  Θα  προσπαθήσω  σύντομα  να  ... 
κράτησα κάποιες σημειώσεις από διάφορα ερωτήματα που έγιναν κι από 
πολίτες αλλά και κατατέθηκαν εδώ. Μια από τις βασικές ερωτήσεις που 
ετέθη  από  διαφορετικούς  πολίτες,  αν  υπάρχουν  χρήματα,  αν  λέει  ο 
Δήμαρχος  ψέματα  κτλ...  θα  επαναλάβω  για  άλλη  μια  φορά,  τα  50 
εκατομμύρια  που  είναι  χαρακτηρισμένα  με  απόφαση  του  Δημοτικού 
Συμβουλίου από το 2003 αν θυμάμαι τον Ιούνιο, έχουν χαρακτηριστεί 
και υπάρχουν στα ταμεία, για την αμοιβή της 3ης ΠΕ. Είναι χρήματα από 
το ταμείο ΕΤΕΡΨΕ. Τα 75 εκατομμύρια που δόθηκαν στον μελετητή των 
11  πολεοδομικών  ενοτήτων  είναι  από  το  ΕΠΤΑ  έχουν  δοθεί  31 
Δεκεμβρίου, είναι η περιβόητη προκαταβολή που δεν είχε δοθεί το ’96. 
Δεν  ήταν  αυτή  ακριβώς  η  προκαταβολή,  αυτά  τα  λεφτά  βρήκε  η 
δημοτική αρχή από ένα πρόγραμμα του ΕΠΤΑ, ήταν να γίνουν δρόμοι αν 
θέλετε.  Το μετατρέψαμε  κι  αντί  να  φτιάξουμε  δρόμους,  αλλάξαμε  αν 
θέλετε τον τίτλο και  το δώσαμε στις  πράξεις  εφαρμογής.  Υπήρχαν κι 
άλλα χρήματα από άλλα ταμεία εκτός του Δήμου, κι ήταν από το ΕΠΤΑ 
κι από το ΕΤΕΡΨΕ, ύψους περίπου 180 εκατομμυρίων και το ανέλυσα 
πως  και  που.  Η  αυτοχρηματοδότηση  από  την  ΑΧΟΝ  των  έντεκα 
πολεοδομικών  ενοτήτων,  είπαμε  το  εξής  και  να  ξεκαθαρίσω  εδώ  2 
πράγματα, τόνισα στην πρώτη ομιλία μου ότι ενεργοποιήθηκε, αν θέλετε 
τροποποιήθηκε ως προς την σειρά εκτέλεσης, δεν άλλαξε τίποτα από την 
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αρχική  σύμβαση,  κρίθηκε  η  αρχική  σύμβαση  και  από  το  Νομικό 
Συμβούλιο του Κράτους το 2000, αν θυμάμαι καλά όπως διάβασα την 
απόφαση, όμως και το 2004 ζητήθηκε από την επιβλέπουσα αρχή από 
την  Νομαρχία,  μια  γνωμοδότηση  νομικού  αν  πράγματι  ισχύουν  όλα 
αυτά, πέραν από την απόφαση της ολομέλειας του Νομικού Συμβούλιου 
του Κράτους. Εμείς σαν Δήμος προσφύγαμε και ζητήσαμε γνωμάτευση 
από  έγκριτο  δικηγόρο  του  ΥΠΕΧΩΔΕ,  αν  θυμάμαι  το  όνομα  του 
Λεωνίδου, ο οποίος μας γνωμάτευσε για άλλη μια φορά ότι, το δυστυχώς 
ή ευτυχώς δε θα το ξαναπώ, η σύμβαση του 1996 είναι έγκυρη, νόμιμη, 
δεν  μπορεί  να  την  πειράξει  κανένας  κτλ...  άρα  το  ότι  είπαμε  να 
ξεκινήσουμε  από τις  3  πολεοδομικές  ενότητες,  τις  συγκεκριμένες  εάν 
θέλετε  1,2,6,  οι  οποίοι  κατά  τη  γνώμη  των  ειδημόνων,  μελών  του 
διοικητικού συμβουλίου  και  μελών του σωματείου του συλλόγου των 
μηχανικών,  είναι  οι  εύκολες  γειτονιές  για  να  γίνει  γρήγορη  κύρωση 
ούτος ώστε να μπορεί ο Δήμος να αρχίσει να εισπράττει. Αυτή είναι η 
χρηματοδότηση που θα κάνει  η ΑΧΟΝ, δε θα μας  ξαναζητήσει  άλλα 
λεφτά  έως  ότου  κυρώσει  τις  πράξεις,  εκτός  εάν  βρεθεί  άλλη  πηγή 
χρηματοδότησης. Το Κράτος το 2004, πριν από τις εκλογές του Μάρτη 
του  2007  η  Βουλή  ψήφισε  έναν  νόμο,  με  εισήγηση  του  ΥΠΕΧΩΔΕ. 
Κύριοι  δεν  υπάρχουν  άλλα χρήματα  σε  διάφορα ταμεία,  το  ΕΤΕΡΨΕ 
έκλεισε, το ΕΛΤΑ έκλεισε. Άρα για να βοηθήσουμε τους δήμους, που 
θέλουν να κάνουν καινούργιες εντάξεις,  καινούργιες μελέτες, ψήφισαν 
τον  νόμο  της  προκαταβολής  του  10%  και  λέει,  μπορεί  ο  Δήμος  να 
προεισπράξει  το  10%  της  εκτιμώμενης  εισφοράς  σε  χρήμα  για  να 
μπορέσει και να εκπονήσει καινούργια μελέτη για ένταξη αλλά και να 
χρηματοδοτήσει ήδη εγκεκριμένες μελέτες για πράξη εφαρμογής. Αυτήν 
την απόφαση πήρε τον Γενάρη του 2005 το δημοτικό συμβούλιο. Δεν 
έχει ακόμα, τώρα οργανώνεται το κατάλληλο γραφείο για να μπορέσει να 
κάνει όλη αυτή την υποδομή δεν είναι εύκολο να βρεθούν οι ιδιοκτήτες 
για να τους ζητήσεις το 10% προκαταβολή. Όπως καταλαβαίνετε είναι 
μια  παράλληλη,  εντός  εισαγωγικών,  πράξη  εφαρμογής.  Συλλογή 
ιδιοκτησιών, πρέπει να βοηθήσει και το μελετητικό γραφείο που να μας 
δώσει τους ιδιοκτήτες, να μας βγάλει το πόσο χρωστάει ο καθένας ούτος 
ώστε  εμείς  να  βγάλουμε  το  10%  πόσο  είναι  για  να  αρχίσουμε  να 
εισπράττουμε. Αυτή είναι η χρηματοδότηση. Μέχρι να κυρωθεί η πράξη 
εφαρμογής των 3 πολεοδομικών κοινοτήτων όμως, θα κάνει παράλληλη 
συλλογή  δηλώσεων  και  είπαμε,  και  θα  το  επαναλάβω  για  τις 
καθυστερήσεις,  το  χρονοδιάγραμμα  έλεγε,  αρχές  του  2006  να  έχουν 
κυρωθεί οι τρεις γειτονιές και στο τέλος του 2007 να κυρωθούν όλες οι 
υπόλοιπες. Αυτό το χρονοδιάγραμμα δεν έχει να κάνει καθόλου με τον 
χρόνο των αναρτήσεων ή τον χρόνο των εγκρίσεων από την πολεοδομία. 
Η απόφαση στο δημοτικό συμβούλιο, ήταν της επιβλέπουσας αρχής της 
Νομαρχίας. Κύριε Δήμαρχε θέλουμε μια απόφαση ότι επικαιροποιείται 
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γιατί έτσι? Πάρθηκε τον Ιούλιο, στάλθηκε άμεσα. Η επιβλέπουσα αρχή 
και  το  είπα  πάλι  στην  πρώτη  ομιλία  μου,  δεν  θέλω να  πω αυτή  την 
στιγμή γιατί μου έστειλε το έγγραφο στις 20 Δεκέμβρη. Και δεν νομίζω 
ότι πλέον έχουμε τα χρονικά αυτά περιθώρια. Ακούσατε τι είπαν όλοι οι 
ομιλητές  και  οι  ιδιώτες,  ότι  πρέπει  να  επισπεύσουμε  την  διαδικασία, 
ταυτόχρονα όμως να μην βιαστούμε και κυρώνομαι όπως την πέμπτη και 
κάθε μέρα ξοδεύουν οι ιδιοκτήτες, εκατομμύρια ευρώ για διορθωτικές 
πράξεις.  Άκουσα  και  το  καλό,  πρώτη  φορά  τον  γνώρισα  τον  κύριο 
Πετράκη,  λέει  για  τον  Γέρακα.  Σας  πληροφορώ ότι  και  στον Γέρακα 
γίνονται καθημερινές διορθωτικές πράξεις. [...] Εδώ βρισκόμαστε και σε 
διαδικασία κι έχουμε κάνει και τις σχετικές επαφές και με την Νομαρχία. 
Σήμερα η πολεοδομία, εκεί υπάγεται ο Δήμος μας δεν έχουμε δική μας 
πολεοδομία όπως έχουν τα Σπάτα  π.χ.,  πολεοδομία εμείς  υπαγόμαστε 
σαν  δήμος  στην  Νομαρχία  Ανατολικής  Αττικής.  Όλες  οι  άδειες,  οι 
οικοδομησιμότητες, οι αρτιότητες, ότι έχει να κάνει με το σχέδιο πόλης 
το δικό μας, με την πολεοδόμηση της πόλης, εισπράττονται τα ανάλογα 
χρήματα  από  την  Νομαρχία.  Πιστεύω  ότι  και  η  Νομαρχία  είναι 
υποχρεωμένη ένα τμήμα αυτών των χρημάτων, να βοηθήσει τον Δήμο 
και να πληρώσουμε είτε τους μελετητές είτε έργα αν θέλετε. Αυτό που 
μας καίει είναι οι μελετητές, για να μπορέσουμε να τελειώσουμε με την 
πράξη εφαρμογής. [...]

Γιώργος Γκινοσάτης – Ο δήμαρχος σε αυτό το σημείο έχει δίκιο. Ο 
σύλλογος ένα χρόνο τώρα ενοχλεί τον κύριο Κουρίδη και τον πιέζει, ένα 
τμήμα  από  τα  παράβολα  που  πληρώνουν  οι  συνδημότες  μας  για  την 
έκδοση αδειών, οικοδομησιμοτήτων κτλ είναι πάρα πολλά χρήματα, κι 
εφόσον ο Νομάρχης είπε  ότι  θα διατεθούν για αναπτυξιακά έργα της 
Νομαρχίας, νομίζω ότι μπορεί να υπάρξει μια σχετική παροχή στο Δήμο 
της Αρτέμιδος, όπως θα έχουν κι οι υπόλοιποι δήμοι φαντάζομαι... [...] 
Μα  ο  κύριος  Νομάρχης  παρουσία  όλων  των  μελών  του  διοικητικού 
συμβουλίου  των  μηχανικών,  εδώ  πριν  ένα  χρόνο  και  πριν  6  μήνες 
δεύτερη φορά, είπε θα το εξετάσει το ζήτημα και δεν το απέκλεισε. Μην 
το αποκλείομαι από μόνοι μας εμείς, ας το δούμε πολιτικώς αλλά ας τον 
πιέσουμε να του πούμε κι εμείς κι ο Δήμαρχος κι όλοι μαζί, είπατε θα το 
εξετάσετε, το εξετάσατε? Ποια είναι η απάντησή σας, ναι ή όχι? [...] 

Τάσος Γκάμας – αν έχετε την καλοσύνη να κάνω μια διευκρίνιση. Όταν 
πήγαμε  όλο  το  συμβούλιο  μηχανικών  του  συλλόγου  Αρτέμιδος  στον 
κύριο  Νομάρχη  και  του  θέσαμε  το  θέμα,  μας  είπε  πως  υπάρχει  μια 
απόφαση  του  νομαρχιακού  συμβουλίου  που  αυτές  οι  εισφορές  θα 
διατεθούν για έργα υποδομής,  βασικά εννοώντας οδοποιίες,  επισκευές 
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δικτύων  κτλ...  η  δικιά  μας  λοιπόν  η  απορία  είναι  η  εξής,  είναι  τόσο 
δύσκολο αυτή η Νομαρχιακή απόφαση να αλλάξει, αφού εμείς έτσι κι 
αλλιώς είμαστε αποκλεισμένοι κι από στεριά κι από θάλασσα σαν πόλη, 
τι μου πείτε έχουμε δρόμο από Σπάτα να έρθουμε ή έχουμε από θάλασσα 
ή από που? Εκκρεμούν όλες αυτές οι καταστάσεις, θα πάμε προεκλογικά 
λοιπόν να τα πούμε και  με το όνομά τους τα πράγματα,  να φτιάξουν 
κάποιους δρόμους, να ρίξουν άσφαλτους κάπου κει και οι εισφορές των 
κατοίκων της Αρτέμιδας που έχουν πάει για να βγάλουν τις άδειες δεν θα 
εκφραστούν  πουθενά,  γιατί  λέει  υπάρχει  απόφαση  νομαρχιακή.  Να 
αλλάξει κύριοι η νομαρχιακή απόφαση. Νόμος είναι? Δηλαδή τελικά, τα 
προβλήματα  της  πόλης  της  δικής  μας  θα  χρονίζουν  και  θα 
επικαλούμαστε νόμους, διατάγματα, αποφάσεις? Ποιοι είναι αυτοί που 
αποφασίζουν? Εμείς είμαστε, άλλοι είναι η νομαρχία και δε το ξέρουμε? 

Φράγγου – δεν υπάρχει ιεραρχική σχέση μεταξύ Νομαρχίας και Δήμου. 
Ιεραρχική  σχέση  και  πάνω  από  τον  Δήμο  είναι  ο  περιφερειάρχης,  ο 
Νομάρχης διαχειρίζεται τα λεφτά που του δίνει ο περιφερειάρχης. [...] Η 
νομαρχία είναι ανεξάρτητη και δεν έχει καμία σχέση με τον Δήμο. Άρα 
λοιπόν, οι κωδικοί που χρησιμοποιεί η Νομαρχία είναι ορισμένοι από την 
κεντρική διοίκηση... [...]

Γώργος Γκινοσάτης – Παρακαλώ διακόψαμε τον κύριο Δήμαρχο. Να 
συνεχίσει ο κύριος Δήμαρχος, λίγη ησυχία παρακαλώ... το θέμα τέθηκε. 
Νομίζω ότι είναι υπό σχετική διερεύνηση, ας προχωρήσουμε παρακαλώ. 

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος)  – ...εγώ είπα μια σκέψη την οποία έχω 
συζητήσει  με  την  Νομαρχία.  Ευχαριστώ  πολύ  τον  σύλλογο  ο  οποίος 
συνδράμει  πάνω σε  αυτή  τη  διαδικασία.  Μια  απορία  που άκουσα,  τι 
ενημέρωσα ανά γειτονιά. Το είπα πάλι στην πρώτη ομιλία μου. Πρώτα 
πρώτα η κίνηση του να στεγάσουμε   το γραφείο στην 5η στάση,  στο 
Γυάλινο,  με  την  εποπτεία  της  τεχνικής  υπηρεσίας  και  την  αρμόδια 
αντιδήμαρχου  με  θέμα  τέτοιο,  αυτό  το  σκοπό  έχει.  Την  καλύτερη 
ενημέρωση  του  δημότη,  την  καλύτερη  ενημέρωση  του  πολίτη.  Οι 
διάφορες  ανακοινώσεις  που  βγαίνουν  2  φορές,  έχουν  σαν  στόχο  να 
ξεσηκώσουν τον κόσμο, γιατί αυτό που είπα αυτό φάνηκε κι από όλους 
τους  ειδήμονες  αν  θέλετε,  η  πράξη  εφαρμογής  δεν  είναι  ένα  τεχνικό 
έργο, το δώσαμε σε ένα γραφείο, τράβηξε πέντε γραμμές κι έληξε. Είναι 
είπα  καθαρά  κοινωνικό.  Θέλει  την  συμμετοχή  του  καθενός  μας,  δεν 
μπορεί να γίνεται η πράξη εφαρμογής στα κρυφά. Δεν μπορεί να γίνεται 
μέσα σε ένα σχεδιαστήριο, δεν είναι αυτό. Είναι κάτι άλλο. Και γι’ αυτό 
έχω επανειλημμένως όλες τις  εφημερίδες  και  φωνάζω για τις  πράξεις 
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εφαρμογής,  πρέπει  να  το  μάθει  κι  ο  τελευταίος  δημότης.  Και  είπα 
μάλιστα ότι είναι το Α και το Ω, είναι η βασική υποδομή, είναι τα πάντα 
κι από την άλλη μεριά είναι κάτι που δεν φαίνεται άμεσα. Το γνωρίζετε 
όλοι, δεν είναι κάτι που θα φέρει άμεσο αποτέλεσμα, αλλά χωρίς αυτό 
δεν πρόκειται να γίνει τίποτα. Από όλους τους ομιλητές ήταν ξεκάθαρο 
αυτό το θέμα. Και η ενημέρωση θα συνεχίζετε. Και να κάνω [...] το κάνω 
συνέχεια.  Ακούστε  με  λιγάκι.  Και  αυτό  γίνεται  αυτή  την  στιγμή  που 
μιλάμε  βρίσκεται  σε  διαδικασία  δημιουργίας  του  site.  Δε  μπορεί  να 
γίνουν όλα μέσα σε μια μέρα. Δυστυχώς. Γίνεται και δημιουργείται και 
site στο Δήμο, σύντομα θα το ανακοινώσουμε κι αυτό. Λοιπόν συνεχίζω, 
έχω πολλά ερωτήματα. Το διοικητικό κέντρο πάρθηκε λέει απόφαση αν 
κατάλαβα καλά, από δικαστική απόφαση, εάν έχει λέει τελεσίδικη [...] 
ακούστε με λίγο, δεν έχω τώρα στοιχεία για να σας απαντήσω. Όπως το 
θέσατε το ερώτημα σας απαντάω. Αν η απόφαση είναι τελεσίδικη, τότε 
αυτόματα μέσω της Νομαρχίας θα αποζημιωθεί με τιμές, πως τις λένε, 
αντικειμενικής αξίας. Όμως θα πρέπει να σας πληροφορήσω κάτι, πριν 
από έναν μήνα πάρθηκε στο δημοτικό συμβούλιο μια απόφαση, η οποία 
ενεργοποιεί πλέον το διοικητικό κέντρο. Περίπου πεντακόσιες χιλιάδες 
ευρώ  αν  θυμάμαι  καλά,  τετρακόσιες  ογδόντα,  από  το  πρόγραμμα 
«Θησέας» με απόφαση του διοικητικού συμβουλίου θα ανατεθεί άμεσα η 
μελέτη  για  το  διοικητικό  κέντρο.  Οπότε  η  εξέλιξη  πάνω σε  αυτό  το 
κομμάτι,  θα  είναι  άμεση.  Έχουν  διατεθεί  ήδη  τετρακόσιες  ογδόντα 
χιλιάδες  ευρώ,  αν  θυμάμαι  καλά  από  το  πρόγραμμα  «Θησέας»  για 
μελέτη  του  διοικητικού  κέντρου.  Που  σημαίνει  και  ο  μελετητής,  η 
ΑΧΟΝ, θα συμβάλουν για ταχύτατη τοπογράφηση, τεχνικούς όρους δεν 
μπορώ να σας πω, άρα μεμονωμένης πράξης άρα  ταχύτατα η περιουσία 
σας, θα ξέρετε δηλαδή μέσα στο καλοκαίρι και την πορεία της. Εγώ τι 
σας είπα... τι λέει ο νόμος κι από την άλλη μεριά σας καλύπτω λέγοντας 
ότι  πλέον  [...]  ότι  προβλέπει  ο  μελετητής.  Σίγουρα  δεν  θα  πάτε  για 
αναγκαστική απαλλοτρίωση, δε θα μπλέξετε σε δικαστήρια και τέτοια, 
γι’ αυτό προσπαθώ να σας πω. Γιατί ήδη έχει προγραμματιστεί αυτό. [...] 
Να μην επαναλάβω πάλι για την νομιμότητα της σύμβασης του 1996. 
Απλά  δυο  λέξεις,  επειδή  υπήρξε  μια  καθυστέρηση,  ειπώθηκε  από 
πολλούς δημότες από πολλούς πολίτες, όχι μόνο σήμερα εδώ αλλά και 
έξω, από το 2003 Δήμαρχε τι έκανες μέχρι σήμερα. Από το 2003 την 
πρώτη στιγμή η πληροφόρηση που είχα σαν Δήμαρχος  αλλά και  σαν 
δημοτική αρχή,  από τους  ντόπιους  μηχανικούς,  τον κύριο Γκάμα που 
ήταν  συνεργάτης  μου,  τον  κύριο  Γκινοσάτη  όλοι  λέγανε  αυτό  που 
ειπώθηκε κι απόψε, ότι ένα γραφείο 11 γειτονιές δε θα μπορέσει να τις 
κάνει  θα  ήταν  καλύτερα  να  ήταν  αλλιώς,  πράγματι  και  μένα  η 
προσπάθεια, όλον τον καιρό του 2003, ήτανε να πείσω τον μελετητή τον 
ανάδοχο  να  πάρει  μια  δυο  τρεις  τέσσερις  γειτονιές,  να  αλλάξουμε 
δηλαδή να τροποποιήσουμε την σύμβαση,  να αφήσουμε ελεύθερες τις 
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υπόλοιπες γειτονιές, κι αν θέλετε και με μια άλλη λογική όχι μόνο με της 
μη γνώσης του αντικειμένου, γιατί εγώ δεν μπορώ να κρίνω ποιος είναι 
καλός μηχανικός και ποιος όχι, εγώ επιλέγω τον Γκινοσάτη να μου χτίσει 
το σπίτι, η κυρία Χατζηπαυλή επιλέγει τον Γιώργα. Μηχανικός είναι κι ο 
ένας μηχανικός κι ο άλλος. Ποιος είναι καλός δεν είναι εύκολο, γι’ αυτό 
κι έχουν όλα τα γραφεία δουλειά, αλλιώς θα είχε μόνον ένα γραφείο. 
Άρα εμένα δεν είναι πρόθεση να κρίνω. Πρόθεση ήταν πρώτον αν ήταν 
νόμιμη η σύμβαση, δεύτερον να προσπαθήσω να απαλλάξω σύμφωνα με 
τις  γνώσεις  που  μου  έρχονταν  από  τους  ειδικούς,  κι  όποιους  φίλους 
συνεργάτες ότι κράτα 3 – 4 γειτονιές εσύ με αυτήν την σύμβαση, άσε τις 
υπόλοιπες ελεύθερες να έρθουν άλλοι μελετητές οι οποίοι, και δεν έχω 
πρόβλημα να το πω και δημόσια,  πιθανά να βρουν κάποιο τρόπο στα 
διάφορα  υπουργεία  να  αποσπάσουν  κάποιες  προκαταβολές  δεξιά 
αριστερά,  να κινηθεί  το θέμα.  Δεν έγινε  κατορθωτό.  Κι  ήταν απλή η 
άρνηση  του  μελετητή.  Δήμαρχε,  έχεις  εσύ  μια  σύμβαση  στα  χέρια, 
νόμιμη καθ’ όλα, ενός δισεκατομμυρίου δύο δισεκατομμυρίων δραχμών 
και θα την απεμπολήσω? Την ώρα που έκανε το λάθος ο Δήμαρχος ή το 
σωστό, δεν ξέρω, τότε εγώ έχω μια σύμβαση, θα την υλοποιήσω τελεία 
παύλα.  Κρίθηκε κι  αυτό,  ας  μην μένουμε σε αυτές  τις  διαδικασίες  οι 
οποίες  και  εμένα  κατανάλωσαν  όπως  σας  είπα  και  στην  πρώτη  μου 
ομιλία  πάρα  πολύ  χρόνο  και  κόπο  για  να  καταλήξουμε  σ’  αυτή  την 
φιλοσοφία και σ’ αυτήν την λύση που δώσαμε τον Ιούλιο του 2004. Οι 
καθυστερήσεις θα υπάρχουν δεν θέλω πάλι να επαναλάβω, να εμπλέξω. 
Πρώτα  πρώτα  εγώ  έδωσα  εντολή  καθυστέρησης.  Όταν  τον  Γενάρη 
έστειλα σε όλους τους κατοίκους όχι μόνο της 1,2,6 αλλά σε όλη την 
πόλη  ένα  χάρτη  μέσω της  ύδρευσης  για  την  ενημέρωση  ότι  οι  1,2,6 
υπήρξαν προβλήματα.  Ερχόταν ο Κασίμης και έλεγε, μα που διάβολο 
είμαι εγώ τώρα? Στην 6 είμαι στην 5 είμαι στην 3 είμαι? Με αποτέλεσμα 
να τρέχει στο γραφείο. Εκεί υπήρχε μια σύγχυση. Είπα και το ομολογώ 
δημόσια, προτιμώ να υπάρχει σύγχυση και να βρίζουν τον Δήμαρχο για 
την ταλαιπωρία αλλά θα μάθει όλος ο κόσμος ότι γίνονται οι πράξεις 
εφαρμογής, παρά να μην το μάθουν. Και κάναμε διορθωτικές κινήσεις 
και να βοηθήσουμε και να εξυπηρετήσουμε τον πολίτη. Έδωσα σιωπηρή 
παράταση, έλεγε η πρόσκληση που έδωσα, νομιμότατα. 

Γιώργος Γκινοσάτης – αν θέλετε ολοκληρώστε. 

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος) –  Την  άλλη  βδομάδα  θα  σταλεί 
καινούργια  πρόσκληση  που  θα  λέει  πότε  και  μέχρι  πότε  θα  κάνετε 
δηλώσεις για τις υπόλοιπες γειτονιές. Κι εδώ πάλι σας προκαταλαμβάνω 
έστω κι αν κατηγορηθώ για καθυστέρηση, όλο το καλοκαίρι μαζεύονται 
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χιλιάδες  ιδιοκτήτες  ακινήτων  που  σήμερα  δεν  είναι  εδώ.  Αν  η 
πρόσκληση λέει, που θα λέει 15 μέρες, είναι δυνατόν να μην κρατήσω 
μέχρι  τέλος  του  καλοκαιριού  ούτως  ώστε  όλοι  να  καταθέσουν  τις 
δηλώσεις? Κατηγορήστε με γι’ αυτό. Άρα μια μικρή καθυστέρηση μετά 
από τόσα χρόνια, πιστεύω έχω την ανοχή σας να την κάνω, όχι εγώ μόνο 
αλλά και ο μελετητής και η τεχνική υπηρεσία. Στόχος είναι ένας, όλοι 
πρέπει να συμμετέχουμε σ’αυτήν την διαδικασία της πράξης εφαρμογής. 
Δεν είναι δουλειά ενός τεχνικού γραφείου, να μπει σε ένα γραφείο και να 
τραβάει  πέντε  γραμμές.  [...]  Αυτό  που  σας  λέω...  στις  δηλώσεις 
ιδιοκτησίας δεν το λέω για σας. Η δήλωση ιδιοκτησίας είναι πάρα πολύ 
σημαντικό  πράγμα  με  όλα  τα  στοιχεία  για  να  μπορέσει  ταχύτατα  να 
προβούν ....

Γιώργος Γκινοσάτης – Μια τελευταία ερώτηση από τον Αργύρη τον 
Μιχαλόπουλο Δήμαρχε... 

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος) – Να ολοκληρώσω και θα δεχτώ. [...] Το 
χρονοδιάγραμμα που είχε βγει με την απόφαση του Ιουλίου μίλαγε ότι θα 
αρχίσουμε τον Σεπτέμβρη...  [...] έχει ταυτόχρονο χρονοδιάγραμμα που 
λέει πότε είναι η κάθε μία, δεν το έχω μαζί μου για να σας το δώσω. [...] 
Ακούστε  αν  θέλετε  να  συνεννοούμαστε,  να  επαναλάβω για  άλλη  μια 
φορά. 1,2,6, Μάρτιος του 2006. όμως σύμφωνα με 2 ήδη καθυστερήσεις, 
δεν θα μπορέσει να βγει αυτό, μακάρι να βγει. Οι υπόλοιπες Οκτώβριος 
του 2007. αυτό συμφωνήθηκε, αυτό είπαμε. Όμως, θα εξαρτηθεί κατά 
πολύ από τον ενδιάμεσο χρόνο των ενστάσεων κι από τον χρόνο που η 
επιβλέπουσα αρχή κάνει τον έλεγχο. 27/04 κατατέθηκε η μελέτη της 3ης 

ΠΕ, ακόμα δεν έχω πάρει εντολή από την επιβλέπουσα αρχή για να κάνω 
ανάρτηση. Την ανάρτηση δεν την κάνει ο Δήμος. Εγώ θα πάρω εντολή 
πλέον από την πολεοδομία και θα μου πει, Δήμαρχε είναι έτοιμη κάνε 
την τάδε του μήνα ανάρτηση. Και τότε θα προβώ στην ανακοίνωση προς 
όλους σας, ότι γίνεται ανάρτηση στο Γυάλινο κτίριο από τότε μέχρι τότε 
για  να  κάνουν  ενστάσεις.  Υπάρχουν  κάποιοι  κανόνες  που  διέπουν  το 
παιχνίδι. 

Γιώργος Γκινοσάτης  – Νομίζω ότι απαντήθηκε...Γιώργο συνέχισε, ότι 
απαντήθηκε απαντήθηκε. Δεν θα πάμε μέχρι το πρωί. 

Γιωργος Κασίμης (Δήμαρχος) – Άκουσα για την 5η ΠΕ τα χρήματα. Θα 
επαναλάβω  πάλι,  να  μην  σας  κουράσω  με  νούμερα  παρ’ότι  είμαι 
διαθέσιμος να σας πω και τα νούμερα που εισπράττομε κάθε χρόνο, που 
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ξοδεύουμε  κάθε  χρόνο  και  που  ξοδεύουμε  και  πως  εισπράττομε.  Θα 
επαναλάβω πάλι,  ότι αυτή την στιγμή έχουν πληρωθεί,  βρίσκονται  σε 
εξέλιξη 4 μελέτες για την 5η ΠΕ συν η μία έχει οδοποιία, ύδρευση και 
δυο κοινόχρηστους χώρους για ανάπλαση. 

Γιώργος Γκινοσάτης – Ποιο γραφείο τις έχει αναλάβει? Τις 4 μελέτες 
που έχουν ολοκληρωθεί. Ποιος τις έχει αναλάβει ρωτάω. 

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος) -  ...δεν  είμαι  έτοιμος  να  σας  πω.  Το 
2003... γιατί γελάτε κύριε Τζιπέογλου? [...] Μπορώ να θυμάμαι απέξω? 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  εν  πάση  περίπτωση  ανατεθήκανε  με  ανοιχτή 
διαδικασία κύριε Δήμαρχε? 

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος)– και βέβαια. Στο δημοτικό συμβούλιο. 

Γιώργος Γκινοσάτης – όχι... η προκήρυξη πως έγινε? Έγινε δημόσια? 

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος)  –  έγινε  με  απόφαση  του  δημοτικού 
συμβουλίου  δημόσια,  ανατέθηκαν  στη  ΔΕΑΔΑ  να  εκτελέσει  και  η 
δημοτική επιχείρηση συνέταξε όλη την μελέτη η οποία έχει κατατεθεί 
στο ΠΕΝ για χρηματοδότηση. 

Γιώργος Γκινοσάτης – άρα ξέρετε ποιος την συνέταξε, η ΔΕΑΔΑ. Τότε 
γιατί είπατε ότι δεν ξέρετε ποιος την συνέταξε? 

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος) – εάν η ΔΕΑΔΑ την συνέταξε και την 
έδωσε σε κάποιο μελετητικό γραφείο άλλο, δεν το ξέρω. 

Γίωργος Γκινοσάτης - ...μάλιστα, καλώς.

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος  )   - ..δεν το ξέρω! Γιατί είναι κακό?

Γιώργος    Γκινοσάτης    –  μάλιστα,  προχωράμε...  όχι  δεν  είναι  καθόλου 
κακό. 



                                                                                                                                   63   

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος) –  Κύριε  Νανόπουλε  αφήστε  με  να 
ολοκληρώσω... [...]

Νανόπουλος – όφειλε το Δημοτικό Συμβούλιο ταχέως να προχωρήσει 
διότι  όπως  ξέρετε  το  ΠΕΝ  τελειώνει  αυτό  τον  μήνα,  ήδη  γίνονται 
εγκρίσεις κι έπρεπε πάση θυσία να κατατεθούν μελέτες και έπρεπε να 
έχουν γίνει κι όλες οι παρεμβάσεις ώστε να ενταχθούν τα έργα [...]

Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος) – [...] το θέμα μας σήμερα δεν κρίνετε 
ούτε η ΔΕΑΔΑ ούτε ο Δήμος. Θα κάνω άλλη συγκέντρωση για να με 
κρίνετε  γι’  αυτά  τα  πράγματα.  Αν  θέλετε  να  ολοκληρώσω  την 
ενημέρωσή μου, την ενημέρωσή σας για την 5η πολεοδομική ενότητα να 
συνεχίσω. Και με κάθε λεπτομέρεια αν θέλετε, είτε το έκανε η ΔΕΑΔΑ 
είτε το έκανε ο Γκινοσάτης, είτε το έκανε ο Κασίμης. Το πρόβλημα είναι 
εάν  κατατέθηκαν  αυτές  οι  μελέτες  να  εγκριθούν  από το  ΠΕΝ για  να 
εκτελεστούν.  Με τον κύριο Μπεφόν, επειδή τον βλέπω μπροστά μου, 
αρχές του 2003 είχε συντάξει ο Δήμος άλλη μια μελέτη η οποία είχε, 
ύψους περίπου 6 εκατομμυρίων ευρώ για την 5η πολεοδομική ενότητα. 
Με  βοήθεια  του  κυρίου  Μπεφόν  και  με  παρεμβάσεις  του  τότε 
περιφερειάρχη,  τον  κύριο  Κυριακίδη,  με  διαβεβαιώσεις  μέσα  στο 
γραφείο μου κύριε Μπεφόν, είπε ο κύριος Κυριακίδης ότι θα εγκριθεί αν 
όχι  ολόκληρο  τμήμα.  Δεν  εγκρίθηκε  όχι  γιατί  δεν  ελέγχθηκε  ποτέ  η 
μελέτη.  Τον  Δεκέμβριο  του  2003  στο  Περιφερειακό  Συμβούλιο,  που 
έγινε η αξιολόγηση, η μελέτη που κατέθεσε ο Δήμος Αρτέμιδος ήταν μια 
από τις 10 οι οποίες δεν αξιολογήθηκαν καν. Ήταν σαράντα το σύνολο, 
ελέγχθηκαν  οι  τριάντα,  του  Δήμου  Αρτέμιδος  ήταν  στις  10  που  δεν 
ελέγχθηκαν  καθόλου.  Αν  ήταν  καλή,  αν  ήταν  άσχετη  ή  αν  ήταν 
οτιδήποτε. Και γι’ αυτό δεν χρηματοδοτήθηκε ποτέ. Ξανά υποβλήθηκαν 
τώρα οι μελέτες αυτές που σας είπα και στην 5η γειτονιά προβλέπω, τα 2 
γήπεδα  πέντε  επί  πέντε,  το  3ο Δημοτικό  Σχολείο  και  το  κλειστό 
γυμναστήριο.  Συν  της  μελέτης,  2  αναπλάσεις,  μια  αντικατάσταση 
αγωγών ύδρευσης και μια οδοποιία. Μέχρι τέλους Μάη [...] και βέβαια. 
Μιλάμε για δρόμους όχι με κράσπεδα, ολοκληρωμένη μελέτη. 

Γιώργος Γκινοσάτης – Ο σύλλογος μηχανικών έχει προγραμματίσει και 
το  φθινόπωρο  να  κάνουμε  μια  πολύ  μεγάλη  συγκέντρωση  για  την 
αποχέτευση και  τα λύματα.  Φαντάζομαι  ότι  και  ο Δήμος θα θέλει  να 
είναι στους διοργανωτές ώστε να λυθεί κι αυτό το πρόβλημα. Λοιπόν, 
συνεχίστε...
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Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος) – άκουσα κάποιον κύριο πριν από λίγο 
εκεί να ρωτάει τι έγινε με το ΚΕΛ, ένας δεξιά ένας αριστερά [...] ναι. 
Πάλι  θα  κάνω  μια  ενημέρωση.  Το  ΚΕΛ  αυτή  την  στιγμή  με  την 
παρέμβαση του Δήμου Αρτέμιδος  έχει  παγώσει  η χρηματοδότηση.  Οι 
κινήσεις  που  γίνονται  μέσω  της  ΕΥΔΑΠ  και  του  ΥΠΕΧΩΔΕ  είναι 
ποικίλες.  Δεν  νομίζω  ότι  χρειάζεται  να  σας  κουράσω  τώρα.  [...]  θα 
απαντήσω στον κύριο με μια λέξη μόνο. 25 Μάη αυτό που με ενδιαφέρει 
εμένα. 

Γιώργος  Γκινοσάτης –  μισό  λεπτό.  Ο  κύριος  Δήμαρχος  να  μας 
ενημερώσει για το ΚΕΛ. Μισό λεπτό. Σας παρακαλώ [...] δεν είναι θέμα 
της ημερίδας μας. 

Γιώργος  Κασίμης  (Δήμαρχος) -  ...2  λέξεις  μόνο.  Πέρα  από  τις 
κινητοποιήσεις που είπε ο κύριος πριν που γίνονται σήμερα στο Πικέρμι, 
μεθαύριο  στη  Ραφήνα,  εμείς  σαν  Δήμος  έχουμε  προσφύγει  στο 
Συμβούλιο  Επικρατείας  εναντίον  της  ΚΥΑ του Αυγούστου  του 2002. 
Αύριο  θα  βγει  πρόσκληση  για  το  Δημοτικό  Συμβούλιο  θα  κλιθεί  να 
αποφασίσει  την  τελική  του  στάση.  Το  αν  θα  γίνει  κινητοποίηση,  θα 
πρέπει πρώτα να πληροφορηθούμε αν θα αναβληθεί ή όχι η συζήτηση 
στις 25 Μάη, γιατί υπάρχει και αυτό το ενδεχόμενο και δεν μπορούμε να 
κινητοποιούμε τον κόσμο σε κάτι που δεν θα γίνει. Γι’ αυτό βρισκόμαστε 
σε εγρήγορση, έχουν οριστεί οι δικηγόροι που θα εκπροσωπήσουν τον 
Δήμο. Είναι ο κύριος Τάσος Φράγκος νομαρχιακός και παρόν, είναι ο 
κύριος Δερβετζής που είναι υπάλληλος του Δήμου και είναι κι ο κύριος 
Παυλόπουλος Πρόεδρος του συλλόγου της περιοχής μας και μέλος του 
διοικητικού συμβουλίου του δικηγορικού συλλόγου.  Θα είναι  τρεις οι 
νομικοί  σύμβουλοι  που  θα  υποστηρίξουν  την  έγκριση  κυρώσεως  του 
Δήμου  στο  Συμβούλιο  Επικρατείας.  Και  πληροφοριακά,  το  Πικέρμι 
απέσυρε την προσφυγή εναντίον μας, καθώς επίσης και η Ραφήνα δεν θα 
παρασταθεί,  έτσι  αποφάσισε  στο Δημοτικό Συμβούλιο,  πάλι  υπέρ της 
ΕΥΔΑΠ. 

Γιώργος Γκινοσάτης – σας ευχαριστούμε πολύ, να προχωρήσουμε λίγο 
και στα επόμενα θέματα. Υπάρχουν αιτήσεις κι από άλλους 2 ομιλητές, 
δεν  μπορώ  να  τους  δώσω  τον  λόγο,  είναι  πολύ  αργά,  ας  με 
συγχωρήσουνε. 
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Γιώργος Κασίμης (Δήμαρχος) – Εγώ σας ευχαριστώ που με καλέσατε, 
σας  ευχαριστώ για  την  ανοχή  σας.  Θέλω την  συμπαράστασή σας.  Οι 
πράξεις  εφαρμογής  επαναλαμβάνω δεν  είναι  ένα απλό πράγμα.  Θέλει 
υπομονή και κουράγιο από όλους μας. Καλό σας απόγευμα. 

Γιώργος Γκινοσάτης  – Το προεδρείο θεωρεί ότι η ημερίδα είχε πολύ 
μεγάλη  επιτυχία,  όμως  αυτό  δεν  φτάνει.  Πρέπει  όλοι  μαζί  να 
βοηθήσουμε, ο καθένας από το πόστο του ώστε να λυθεί επιτέλους αυτό 
το πρόβλημα. Μπορείτε να περάσετε στον μπουφέ. Ευχαριστούμε!


